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Dežju ni uspelo zmotiti predvidenega programa 
Konce dober, vse dobro, bi lahko rekli za letošnje M. Dneve na
rodnih noš v Kamniku, ko seje v nedeljo, 9. septembra, zaključil 
tridnevni turistično-Jcdklorni program. Medtem, ko sejeinsko-za-
bavnega dela prireditve v petek in soboto spremenljivo jesensko 
vreme ni preveč motilo, so se v nedeljo nad kamniškimi planina
mi zbrali težki oblaki, iz katerih seje dopoldan ulito kot iz škafa, 
tako da je bil kakršenkoli nastop folklornih skupin nemo
goč, kamniška Mestna godba je svoj promenadni koncert odigrala 
kar pod gostinskim šotorom. 

Nedeljskega veselega razpoloženja narodnih noš in obiskovalcev niso 
pregnali niti temni oblaki nad mestom. 

PfOti tretji uri popoldan pa še je 
vreme le loliko razbistrilo, da med 
povorko in folklornim programom 
na Glavnem trgu ni padla niti kap
lja dežja. Zato je v pisani povorki 
narodnih noš kljub temu sodelovalo 
preko KHK) udeležencev s 30 vozovi 
in konjeniki, ki jih je na kamniš
kih ulicah od Kovinarske prek Sut-
ne do Fužin spremljalo približno 
deset tisoč" gledalcev. Med njimi so 
bili tudi gostje iz avstrijskega Tro-
faiacha in vestfalskcga lainigclohja. 

Ob Zaključku prireditve, ki sojo 
na Glavnem trgu popestrili nasto
pi, plesi in pesmi FS domačega 
društva upokojencev, Drašičkih 

goščačev, |-'S Semiska 
ohcet in glasbenega tria 
iz Trofaiacha, se je žu
pan Tone Smolnikar za
hvalil vsem udeležencem 
v povorki in številnim 
gledalcem, še posebej pa 
organizacijskemu odbo
ru in lokalni turistični 
organizaciji, ki je v so
delovanju z občino lepo 
izpeljala to največjo 
kamniško turistično pri
reditev. 

Več na 9. sirani 
FRANC SVETELj 

'/. gorenjskimi narodnimi plesi ob zvokih Joželove hurmoflike so plesalci kamniškega 
društva upokojencev ztiključili pester nedeljski folklorni program. 

Temeljni kamen za prizidek k OŠ Marije Vere na Duplici 

Prihodnje leto devet novih učilnic 
KAM 1KU ZLATO NA TEKMOVANJU 
ENTENTE FLORALE 2001 

Učenci Osnovne šole Marije 
Vere na Duplici so edini v naši 
občini, ki se morajo sc vedno 
spopadati s težavami, ki jih pri
naša (Ivoizmcnski pouk. V letoš
njem šolskem letu namreč 22 
oddelkov in dva oddelka podalj
šanega bivanja obiskuje 523 
učencev. 

Prva zgradba s štirimi učilni
cami za razredni pouk je bila 
zgrajena leta 1969, leta 1979 so 
dogradili šc 8 učilnic za učen
ce ud i. do 4. razreda in telovad
nico. Ko so leta 19X6 dozidali še 
učilnice za predmetno stopnjo, 
je šola postala samostojna osem
letka ter dobila ime po kamniš
ki io|akiii]i, igralki Mariji Ven. 

Kamniški občan bo 
ponovno med vami v 

četrtek, 4. oktobra. Članke 
oddajte najpozneje do 
srede, 26. septembra; 

oglase, zahvale in obvestila 
pa do torka, 2. oktobra. 

Današnji temeljni kamen predstavlja upanje v svetlo prihodnost naše šole. 
Zato želim veliko delovnih uspehov vsem, ki bodo sodelovali pri gradnji,« 
je dejala Violeta Vodlan, ravnateljica OŠ Marije Vere, ki se je zahvalila tudi 
predstavnikom občine, »ki so pokazali veliko razumevanja in zavzetosti za 
reševanje naših težav«. 

leta 1989 je bila zgrajena šc 
mala telovadnica. 

Vse kaže, da bo glede na po
trebe devetletnega šolanja in de
mografska gibanja Nv prihodnje 
potrebnih najmanj po tri oddel-

Odprto od pon. do potka od 8. do 19 ure, sobota od 8 do 13.ure 

ke za vsak razred, kar pomeni, 
da bo šola imela 27 oddelkov. 
ZatO je občinski svet v okviru 
investicijskega programa za os
novno šolstvo dal prednost grad
nji dodatnih učilnic pri tej šoli. 

(Več na 5. strani) 

Mesto Kamnik je bilo v letošnjem 
letu izbrano za sodelovanje na pre
stižnem evropskem tekmovanju s 
področja varstva okolju in turizma, 
urejenosti mest in . !••-•<• 
vasi, imenovanem 
l.ntenle florale. _ 
Glavni namili tek 
movanju obsega 
predvsem naloge za 
izboljšanje kvalitete 
Življenja prebival
cev v mestih in va
seh. Slovenija sta V 
tekmovanju Enlentc 
florale zastopala 
Kamnik v kalegori- M 
ji mest in Spodnja 
Idrija v kategoriji I 
vasi. až 

Ocenjevalna žiri- fc 
ja, sestavljena iz M 
desetih članov iz. | 
različnih evropskih 
držav, je Kamnik obiskala 6. julija. 
V mestu in okolici so bile izpeljane 
aktivnosti za ozelenitev parkovnih in 
javnih površin, predvsem z željo po 
urejenem in čistem mestu. Poleg 
Kamnika so v tekmovanju l.ntenle 
florale v kategoriji mest sodelovali 
še: Tulln (Avstrija), Gent (Belgija), 
Limoges (Francija), I n, lan (Nemči
ja), Sunderland (Velika Britanija), 

S C ^ O Moste 88A, K o m e n d o 
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Ustanovitve in prodaje novoustanovljenih d.o.o. 
U r e d i m o D O K A P I T A L I Z A C I J E 

na 2,100.000 SIT. 
Pohitite, rok se izteka! 

Nova firma, d.o.o., Ljubljana, Tržaška 2, tel.: 01/4702-333. 

V e l i k a i z b i r a t r e k i n g i n i 

8394-404 p o h o d n i š k e opreme 
i 

s u i c i t c l i 
Odprto od 850 do 19'0, sobota od 8'° do 13*. 
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Zaradi prenove prodajalne 
izredno ugodna ponudba 
ženskih in moških oblačil 
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I Prodajalna Ono-On, 
© Q Q ° © Q Maistrova 6, Kamnik 

Gyor (Madžarska). Killarney (Ir
ska), Sittard (Nizozemska). 

Po končanem ocenjevanju vseh 
sodelujočih mest je strokovna žirija 

močni konkurenci urejenih evropskih 
mest doseglo zlato medaljo. Primar
na želja odbora za pripravo našega 
mesta na tekmovanje Entente flora-

v začetku avgusta sprejela odločitev 
o rezultatih, ki pa so sodelujočim 
ostali neznani vse do podelitve pri
znanj, minuli konec tedna v mestu 
Ennis ob zahodni obuli Irske. Pred 
slavniki našega mesta, na čelu z Žu
panom g. Tonetom Smolnikarjem, so 
na Irsko odšli ne le kot predstavniki 
Kamnika, ampak tudi kot zastopniki 
države Slovenije. Več kot 150 pred
stavnikov 18 mest in vasi je v sobo
to, 15. septembra, nestrpno pričako
valo objavo rezultatov. Prireditev je 
preko televizijskih ekranov spremlja
la vsa Irska. 

Oba predstavnika Slovenije sta 
dosegla izvrstno uvrstitev: Spodnja 
Idrija je v kategoriji vasi dobila sre
brno medaljo in povabilo žirije, naj 
se čez leto ali dve ponovno udeleži 
tekmovanja. Mesto Kamnik pa )c v 

le je bila predsem v izboljšanju po
čutja prebivalcev našega mestu. Zla
ta medalja dokazuje, da prizadeva
nja vseh nas niso bila zaman, obe
nem pa predstavlja pomenljivo dejst
vo ob vključevanju v različna evrop
ska združenja. 

»Žirija s pom>som Kamniku pode
ljuje zlato medaljo, predvsem zaradi 
njegovih prizadevanj po ohranjanju 
naravne in kulturne dediščine, vklju-
čevunju vseh plasti prebivalstva v 
njegovo življenje ter skrbi za okolje.« 
so bile besede predsednika komisije 
g. Luka Griffina ob podelitvi zlate 
medalje, besede, ki so nam ostale v 
spominu kol nagrada za minulo de
lo, predvsem pa kot popotnica za de
lo v prihodnosti. 

ANDREJA ERŽEN 

Jesenski K M I T U S K O - O B R T M Š K 

sejem » K O M N U 

Slovesno odprtje sejma bo v petek, 5. oktobra, ob 12. uri 

Vse dni bo potekala razstava in prodaja kmetijske mehanizacije, poskrbljeno 
bo za gostinsko ponudbo in razvedrilo z duom Jože z gosti. 

Brezplačno parkiranje in prost vstop! 

KNJIGOVODSTVO ENOSTAVNO in DV0STAVN0 m zasebnike 
Usposabljanje za enostavno knjigovodstvo (30 šolskih ur, 1.00(1 SIT/ura) 
dvostavno knjigovodstvo (10 šolskih ur, 1.000 SIT/ura) 
1. del: osnove s praktičnimi napotili 
Cena usposabljanja je zelo ugodna in število prijav omejeno. 
Posebna ponudba: izvajamo INDIVIDUALNE INSTRUKCIJE 
Pohitite s prijavami pri qa. Jerman. Knjigovodske storitve in svetovanje, 
Tomšičeva ulica 11, Kamnik, tel.; 8397349. fax.: 8397348. 



Pogovor s Tonetom Vahnom - Zil Inženiring d. d. Ljubljana 

Soseska pod Malim gradom bo kmalu oživela ... 

,<• CENTEB 
Pogled na sedanjo gradnjo pod Malim gradom. 

Okrog malokatere gradnje v našem mestu seje dvigalo toliko pra
hu, (vključno s tistim ob rušenju starega Knafljičevega dimnika spom
ladi 1998), kot se ga dviga ob gradnji Stanovanjsko-poslovne soseske 
pod Malim gradom. Da bi nekoliko bližje predstavili tudi probleme in 
težave, s katerimi se pri uresničevanju (za nekatere tako sporne) za
misli o moderni soseski ob starem mestnem jedru srečujejo njeni in
vestitorji in graditelji, smo za naševbralce nekaj vprašanj postavili To
netu Vahnu, predstavniku Zil INŽENIRING-a d. d. Ljubljana. 

Okoli gradnje malograjske soseske 
se že od polaganja temeljnega kam
na pred dvema letoma oziroma od jav
ne tribune Civilne družbe dviga prah. 
in širijo različne govorice. Nam lahko 
poveste, kaj je dejanski vzrok za zaos
tajanje gradnje soseske za načrtovani
mi roki? 

V javnih medijih ste namreč objav
ljali, da bodo prvi stanovalci lahko 
pričakali leto 2000 že v novih stanova
njih pod Malim gradom? 

Vzroki so dvoplastni. Na eni 
strani so bile težave povezane s pri
dobivanjem dokumentacije, na drugi 
pa financiranje kot posledica teh te
žav. Naleteli smo na organiziran od
por, saj se je pokazalo da Občina 
kljub pravilni izvedbi predpisane
ga postopka sprejemanja Odloka o 
zazidalnem načrtu K-6 UTOK ni 
uspela zagotoviti vsebine ustreznih 
občinskih aktov na način, ki bi za
dovoljil vse občane. Nekateri ljudje 
so zaradi svojega položaja imeli ve
liko možnosti zaustavljati #i vplivati 
na postopke. Zato je prišlo do mo
tenj v upravnih postopkih izdajanja 
dokumentacije, kar nam je »pojed
lo« mesece in mesece. 

Ne mislim govoriti o podrobnos
tih. Od končno sprejetih dovoljenj 
se je dvakrat zgodila intervencija 
s strani drugostopenjskega organa. 
Na koncu postopkov se je na so
dišču izkazalo, da sta bili obe po
budi problematični. To je za nas si
cer lahko moralna satisfakcija, ven
dar smo do sedaj zaradi tega izgu
biti 14-16 mesecev. Poleg tega pa je 
negativen priokus, ne glede na to, 
kaj je na koncu reklo sodišče, de
loval naprej. Glede afirmacije pro
jekta tudi Občina ni bila vedno do
volj jasna in kategorična. 

Druga plet je financiranje soses
ke, ki je eden največjih objektov za 
trg v Sloveniji, saj znaša samo vred
nost 1. faze preko 36 milijonov 
nemških mark. Investicijska kon
strukcija sloni na lastnih sredstvih, 
kreditih, ki ne smejo preseči tret
jine celotne vsote in kupninah. 
Slednje, ki naj bi predstavljale po
lovico vseh potrebnih sredstev pa 
so najbolj občutljive. Ko se začne
jo neka »prepucavanja« po časopi
sih in na POP TV, se potencialni 
kupci potegnejo nazaj in postane
jo nezaupljivi. Denar iz kupnin pa 
je osnovni element formiranja pri
merne cene kvadratnega metra sta
novanja, zato njegov izpad pome
ni tudi pritisk na višanje prodajne 
cene. Vsak investitor, ki dela za trg, 
podobno je tudi pri vašemu Gradi
telju, rte razpolaga niti s polovico 
potrebnih investicijskih sredstev. 

Slišati je bilo napovedi o možni tož
bi Občine za nastalo škodo. V čem je 
po vašem mnenju krivda Občine, saj 
je vam šla celo na roko, ko je s spre
membo 12. člena Odloka o zazidal
nem načrtu omogočila gradnjo stano
vanj namesto poslovnih prostorov? 

Moram povedati, da je Občina 
ravnala tako, kot je pri takšnih za
devah normalno, po mnenju Ustav
nega sodišCa celo preveč. Temu ne 
moremo reči pomoč, pač pa je Ob
čina samo obrazložila besedilo za
zidalnega načrta. Razumevanje spre
jetega zazidalnega načrta v najož
jem možnem smislu ne glede na da
ne možnosti in dejansko razmišlja
nje Občine ob sprejetju bi namreč 
pomenilo, da bi desettisoče kvadrat
nih metrov poslovnih površin sre
di Kamnika ostalo praznih, ker ne 

Odločbo ministrstva zavrglo, saj s 
tem ne presegamo generalnega vi
šinskega gabarita, določenega za ce
loten kompleks. 

Kar zadeva število stanovanj, smo 
prvotno predvideli tudi večje število 
štirisobnih in večjih stanovanj, ven-

bi bile zanimive. Takšen projekt bi 
bil celo v nasprotju s prostorskim 
aktom, sprejetim za potrebe revi
talizacije starega mestnega jedra. 
Problem se je zaostril, ko je Minis
trstvo za okolje in prostor zahte
valo od Občine, da spremeni Odlok 
o zazidalnem načrtu oziroma od
pravi razlago 12. člena v tistem delu, 
ki daje možnost Občini sprejeti 
strokovno razlago. 

Ali se kot investitor držite načrtov, 
ki so bili podlage za izdajo gradbene
ga dovoljenja? Kje so se morda poja
vila kakšna odstopanja? Zlasti je gle
de pogleda na največjo kamniško kul-
turno-zgodovinsko znamenitost - Ka
pelico na Malem gradu, pomembna 
višina objektov? Koliko stanovanjskih 
enot bo v dveh objektih (BI in B2)? V 
javnosti se namreč pojavljajo različne 
številke (od 90-110 stanovanjskih 
enot)? 

Seveda se vedno držimo načrtov, 
ki so podlaga za izdajo gradbene
ga dovoljenja. Ker pa je projektant 
projektiral skeletno konstrukcijo 
(konstrukcijo stebrov in nosilcev), ki 
ni primerna za stanovanja smo mo
rali projektno konstrukcijo spreme
niti v škatlasto (betonske stene na
mesto stebrov), s tem pa smo tudi 
lažje uskladili višino objektov z 
gradbenim dovoljenjem. Na objek
tu »A« je bila prvotno predvidena 

dar se je pokazalo, da zanje na tr
gu ni zanimanja (nekateri) so me
nili, da je sprememba števila stano
vanj kršitev gradbenega dovoljenja). 
Načeloma pa pri tem vse ostaja 
enako - fasada, vhodi, gabariti, itd. 
Projekt, ki je odvisen od prodaje na 
trgu, namreč vnaprej ne more vse
ga dokončno predvideti, saj se ga 
drugače po željah kupcev sploh ne 
bi dalo izvajati. 

Ali bodo v soseski zgrajeni tudi 
prostori za otroški vrtec in kakšna bo 
njihova zmogljivost? Kako tečejo do
govori z Občino glede investitorstva 
oz. nakupa teh prostorov? 

Vrtec je predviden v objektu B2 
(ob Parmovi ulici), vsa projektna do
kumentacija zanj je pripravljena. V 
vrtcu bo proslava za 80 otrok. Vred
nost investicije bo okrog 2,7 milijo
na DEM. V teku so dogovori z Ob
čino glede zagotovitve sredstev, ver
jetno preko najetja ugodnega dol
goročnega kredita. Ko bo ta odlo
čitev sprejeta, bomo nadaljevali z 
gradnjo in pričakujemo, da bo lah
ko vrtec prihodnjo jesen že vseljiv. 

Kako daleč ste z reševanjem prob
lema novega mostu čez Bistrico, kije 
bil menda pogoj za nakup trgovinskih 
prostorov v tej soseski? Ijahko poves
te v kakšni fazi so pogovori s podjet
jem Meso, ki ne soglaša z gradnjo te
ga mostu? 

tem vprašanju kazalo bolj resno 
proučiti tudi možnost ustreznejše 
prometne ureditve Usnjarske ulice, 
za kar je že pripravljen in sprejel 
zazidalni načrt. 

Ljudje sprašujejo, če ste res mora
li ustanoviti gradnjo, vidimo pa, da 
delate naprej? Torej po vašem mne
nju ni več nobenih ovir; morda še po
datek, zakaj ste sredi gradnje menjali 
izvajalce del in seveda najbolj zani
miv podatek, kdaj se bodo prvi stano
valci res lahko vselili v svoja stanova
nja? 

Prisiljeni smo bili menjati izva
jalca zaradi nesporazumov v pristo
pu k projektu. V času, ko je pri
manjkovalo denarja zaradi že prej 
navedenih razlogov, nismo mogli 
opraviti nekaterih plaći 1 v pogod
benem roku. Smo pa veČino plačil 
opravili kljub težavam, vendar je iz
vajalec prenehal izvajati dela, v nas
protju s pogodbo. Po vmesnem za
časnem izvajalcu smo se sedaj od
loČili za Gradbeno podjetje Vegrad. 
Z njim smo uskladili terminski plan, 
po katerem bo objekt BI (ob Us
njarski cesti) končan do novega le
ta, B2 pa do avgusta leta 2002. Po
slovni objekt A pa je že končan in 
čaka na tehnični prevzem, s tem, 
da bodo kupci lokale sami dokon
čali po svojih željah in potrebah. 

Poudarim lahko, da so sedaj spet 
dani vsi pogoji, da ob ponovnem 
zagonu gradnje nemoteno steče 
tudi prodaja stranovanj in lokalov 
in da nam kupci lahko zaupajo, da 
se bodo za prihodnje novo leto lah
ko vselili v 50 stanovanj prijetne 
soseske pod Malim gradom. 

Kdaj se nameravale lotiti gradnje 
ostalega dela te soseske, predvsem pa, 
koliko časa bo sosesko še krasila na 
pol podrta stavba bivše Utokove kon
fekcije? 

To je odvisno od uspešnosti za
ključka 1. faze, računamo pa, da bo
mo razpadajočo stavbo spomla
di podrli. Za hotelski del moramo 
končno opredeliti kupca. Ker za 
klasičen hotel v Kamniku trenut
no ni pravega zanimanja oziroma 
možnosti, smo se odločili, da bo
mo v tem delu predvidoma zgradili 
tako imenovana »varovana stano
vanja«, oziroma apartmaje. Vseka
kor je Kamnik za takšen objekt ze
lo primerna lokacija. 

Se ho torej po vašem mnenju no
vonastala soseska »vrasla« v okolje 
starega Kamnika? 

Vsekakor se bomo lahko vsi 
kmalu prepričali, da je bila ideja, da 
bi pod Malim gradom nemesto 
skladišč in industrijskih prodajaln 
zrasla sodobna stanovatijsko-poslov-
na soseska, dohra. Okrog 300-400 
novih stanovalcev bo prav gotovo 
prispevalo k oživitvi Sulnc in dru
gih delov starega Kamnika, kar je 
predvideno tudi v sprejetih prostor
skih aktih za obnovo mestnega jed
ra. Ne gre prezreti, da bo v garažni 
hiši na voljo preko 200 parkirnih 
mest, ki jih bodo poleg stanovalcev 
soseske uporabljali tudi obiskoval-

Takšen pa bo pogled na sosesko pod 
Malim gradom, ko bo gradnja 
zaključena. 

pločevinasta ravna streha, s čimer 
pa se zavod za varstvo naravne in 
kulturne dediščine iz Kranja ni stri
njal in zahteval kritino iz bobrov-
cev, ki so značilni za kamniško sta
ro mestno jedro. Takšna krtina za
hteva najmanj 30 stopinj naklona 
strehe in zato je bilo potrebno 
dvigniti strešno sleme. Pod njim je 
v enem delu tlorisa nastal dodatni 
prostor, kar so nam potem očitali 
na Ministrstvu za okolje in prostor. 
Vendar je sodišče to razumelo in 

Kamniški OBČAN - Ustanovitelj Občina Kamnik, 
izdajatelj Bistrica, d.o.o, Kamnik. 
Odgovorna urednica Saša Meja?, univ. dipl. ekon, Tehnični urednik Franci 
Vidic. Na podlagi mnenja Ministrstva za kulturo sodi časopis med 
proizvode informativne narave, za katere se na podlagi Zakona o DDV 
obračunava davek na dodano vrednost po stopnji 8%. Kamniški občan 
izhaja dvakrat mesečno v nakladi 10.200 izvodov in ga prejemajo 
gospodinjstva občine Kamnik brezplačno. Naslov uredništva: Kamnik, 
Clavni trg 24 (občina), tel./faks: 83-91-311, 041-662-450. Ncnaročenili 
člankov in fotografij nc honoriramo. Rokopisov in fotografij nc vrača
mo. Tisk Delo - TC R d.d. Ljubljana. 

Lihko rečem samo to, da smo mi 
morali trgovcu zagotoviti, da bo ta 
most zgrajen. Zato smo se obrnili 
na OhCino, čeprav ta hip most ni 
v planu, pač pa je njegova gradnja 
predvidena v spremembah prostor
skih komponent srednjeročnega pla
na. Vsekakor pa investitor tega 
mostu ne more biti Zil INŽENI
RING, d.d., ker je to mestni infras
trukturni objekt. Verjetno pa bi pri 

ci Šutne in mestnega središča. To 
bo vsekakor pomemben prispevek 
k ureditvi mirujočega prometa v 
mestnem jedru. Preko nove soses
ke se bo kamniško staro središče 
bolj zlilo tudi z obrežjem Kam
niške Bistrice. Z ureditvijo obrež
ne poti od »šolskega« do Maistro
vega mostu bo zaživel tudi ta lep 
predel mesta pod Malim gradom. 

FRANC SVETELJ 
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Obletnica ustanovitve 
Meščanske korporacije 
v Kamniku 

V sredo, 8. avgusta, letos je minilo ravno I. > 5 let, koje tak
ratni občinski odbor mestne občine Kamnik sklenil, da se 
uprava mestnega oziroma meščanskega premoženja po 
občinskem zastopstvu opusti in da dobi to mesto ali bolje 
rečeno meščansko premoženje lastno upravo. To je upra 
va Meščanske korporacije, ki je v Kamniku torej pravna 
predstaviteljica in naslednica nekdanjega samoupravne
ga mesta Kamnika glede prej mestnega ali meščanskega, 
sedaj korporacijskega premoženja.« loko je v posebni bro 
šuri, izdani oh ekskurziji Jugoslovanskega Sumarskega 
Udruženja v Kamntšiško Bistrico leta 19. SO dr. Franc Vidu 
zapisal. Zato je prav, da se lega spomnimo In na kratko 
MKK tudi predstavimo, čeprav je bilo o tem predčasotn že 
precej napisanega. 

MKK je bila in bo, ko bo dobila nazaj odvzelo, skupnost 
lastnikov, deležnih pravic do zemljišča in gozdov v osred
njem delu Kamniško Sat j tijsk.ilj Alp (Kamniški Bistrici) in 
drugega premoženja. Je bila in je se vedno edinstven pri 
tnerek demokratične samouprave v tem predelu Evrope. V 
morju fevdalne veleposesti je meščanom skozi stoletja us 
pelo ohraniti skupno demokratično samoupravno sloven
sko lasi niš Ivo. 

Članstvo v MKK je bilo vezano na lastništvo določenih 
mestnih hiš - lako imenovanih korporacijskih hiš. ki jih je 
bilo na začetku 194 iti toliko je ludi deležev. Vsakokratni 
lastnik »korporacijske hiše« je imel tudi pravico do deleža 
pravic, ki so izhajale iz lastnine MKK. Formalno je to sicer 
agrarna skupnost, saj so bili nekdaj pač vsi kamniški meš
čani, to hoteli ali ne priznati, tudi bolj ali manj kmetje, ven
dar si je MKK z umnim gospodarjenjem pridobila tudi dru
go premoženje in veliko pripomogla samemu Kamniku. Po 
svoji ločitvi od občinske uprave, posebno še med obema voj 
nama, je bila v tedanji državi znana j><> naprednem gos
podarjenju z gozdovi, doma pa tudi po delovanju v korist 
mesta Kamnika in njegovih prebivalcev. 

Mesto Kamnik, oziroma njegovi prebivalci (meščani) so 
bili od nekdaj lastniki in uživalci sveta in gozdov v dolini 
Kamniške Bistrice do najvišjih vrhov od Hudega konca in 
Kamniškega vrha //reko Krvavca, Grebena, (irintovca, Dol
gega hrbta, Skute, Rink, Turske gore. Brane, Planjave, Oj
strice, l.učk.ega Dedca, Vežice, Konju Praga, Konjiščice, Ve
like in Male planine, Ravnega hribu, do potoka Konjske. 
Nihče od fevdalnih vladarjev lega premoženja ni ne poda 
ril in ne dal v fevd, ampak so vsi vladarji, pa tudi druga 
oblast, samo potrjevali, obnavljali, utrjevali to pravico, for
malnopravno je bilo lastništvo vpisano šele leta 1783 z vpi
som v »deželno desko« (zemljiško knjigo). Do nastanka po
litičnih občin, v 60. letih I'), stoletja je s tem j)remoženjem 
upravljal mestni odbor z mestnim sodnikom na čelu. Ko se 
je nato leta 1,854 ustanovila nova mestna občina sejesi ti 
soma laka skupna uprava izkazala za neustrezno in so 
8. avgusta 1866 meščansko premoženje izločili iz občinske 
uprave in ustanovili Meščansko korporacijo. Ta je uspešno 
delovala vse do prihoda nemških okupacijskih sil. Nemška 
oblast je namreč ob svojem prihodu v Kamnik, 12. aprila 
1941, MKK zaradi njenega slovenskega značaja in pome 
na za slovenstvo likvidirala, premoženje pa zaplenila. Po 
vojni je bilo 20. februarja 1946 premoženje sicer vrnjeno, 
da bi bilo nato 5. novembra istega leta nacionalizirano 
brez vsakršne odškodnine To je imelo za. posledico prene
hanje delovanja MKK. V letu 1990 je začeta predvsem na 
pobudo Ivanke Novak MKK ponovno oživljati, da je bila 
nato leta 1995ponovno registrirana kol agrarna skupnost 
in se sedaj bori za vračilo odvzetega premoŽenja. 

Vračanje do danes (septembra 2001) še ni končano. 1' 
Sloveniji je bilo vpostopku denacionalizacije vrnjenega te 
ogromno premoženja tudi neslovenskim lastnikom, a 
MKK, kije bila od nekdaj steber slovenstva, pa do danes de 

factoše ničesar/Upajmo, da bomo ob 140-obletnicifornial 
ne ustanovitve MKK lahko že zapisali, da nova MKK z 
vsem. vrnjenim premoženjem uspešno deluje tudi vsploš 
no korist. 

B. POLLAK 

22. SEPTEMBER -
DAN BREZ A VTOMOBILA 

Občina Kamnik obvešča vse 
občane, da je v soboto, 
22. septembra, »Lvropski dan 
brc/ avtomobila«. C'c le more
te, preživite ta dan brez upo
rabe avtomobila. Po obveznih 
opravkih sc odpravite peš, s 
kolesom ali z javnimi prevoz
nimi sredstvi. Ce si boste te
ga dne vzeli nekaj časa tudi 
za rekreacijo, vam svetujemo, 
da se s kolesom odpeljete v 
Kamniško Bistrico. Kolesarje
nje iz Kamnika do Kamniške 
Bistrice lraja približo eno uro 
in ni pretirano naporno. Za 
vse tiste, ki sc boste 22. sep
tembra med 12. in 12.30 uro s 
kolesom pripeljali k Planini 

skemu domu v Kamniški Bis
trici, pripravjamo manjše pre
senečenje. Z nami bodo ludi 
čani Kolesarskega kluba, ki 
nam bodo povedali marsikaj 
o pravilni kolesarski opremi 
in vsem drugem, kar zanima 
kolesarje. Vožnja proti Kam
niški Bistrici je prijetna in za
nimiva, zalo šc posebej vabi
mo vse tiste občane, ki sle se 
šele pred kratkim priselili v 
našo občino, da obiščete to 
priljubljeno izletniško točko -
tokrat ne z avtom, ampak s 
kolesom. 

V primeru slabega vremena, 
sc dobimo kdaj drugič! 

OBČINA K A M N I K 

http://tijsk.il


Z županom Tonetom Smolnikarjem o aktualnih dogajanjih v občini 

TEŽKO PRIČAKOVANI PROSTORSKI AKTI ŠE LETOS? 
Pred začetkom novega delovnega obdobja občinskega sveta in nje

govih delovnih teles tŠobčinske uprave smo se z županom Tonetom 
Smolnikarjem pogovarjali o nekaterih aktualnih vprašanjih in prob
lemih v občini. 

Prav gotovo je eno izmed vpra
šanj, ki tudi sredi poletja ali v ča
su kislih kumaric niso utonila v 
pozabo, vprašanje gradnje soses
ke na območju K6-lJtok ali soses
ke Mali grad, kot so jo poimeno
vali investitorji. Zakaj poslušamo 
govorice, da bo občina nosila po
sledice zaradi zapletov pri grad
nji? Takšne pripombe je bilo sli
šati tudi na nedavni izredni seji 
občinskega sveta. Kako je s tem? 

Občina pri lem nima nič. Seve
da je bilo v zadnjem času precej 
dogodkov okrog lega. Vlada R 
Slovenije je namreč l. Februarja 
predlagala Ustavnemu sodišču 
presojo zazidalnega načrta Ktj-
Utok. Po mnenju Ustavnega so
dišča zazidalec ni sporen, razen 
v 12. členu, kjer je razveljavilo 
obe mnenji k (emu členu (župa
novo in občinskega sveta op. p.). 
Ustavno sodišče namreč ni raz
veljavilo odloka o zazidalnem na
črtu, pač pa samo sporni del do
ločila 12. člena. To pa seveda za 
na/a j prav nič ne pomeni. Uprav
na enota ima po zakonu o gra
ditvi objektov proste roke. V 
omenjenem odloku je določena 
možnost spremembe namemb
nosti in toleranc kot jih določa 
40. člen zakona o urejanju nase
lij in drugih posegov v prostor. 

Kako pa tečejo priprave na nov 
otroški vrtec, ki naj bi bil v tej so
seski? 

V dogovorih z. ZIL-om o na
membnosti posameznih objektov 
smo že predvideli tudi prostore 
za vrtec / SO do 100 mesti. Iskali 
smo različne možnosti in na eni 
od prihodnjih sej občinskega sve
ta bom predlagal svetnikom ali 
gremo v odkup vrtca v K-6 
Utok, kjer so projekti zanj na
rejeni. Vemo, da so potrebe ve
like, saj je bilo letos za sprejem 
v vrtec zavrnjenih 290 otrok. Se
daj iščemo se različne možnosti 
posojila na desel ali petnajst let. 
Računamo, da bomo morali za
gotoviti na leto približno 30 mi
lijonov za investicijo, poleg tega 
pa potrebujemo letno še okrog 
40 do 50 milijonov dodatnih 
sredstev za sofinanciranje otroš
kega varstva. Ce bo tak sklep na 
občinskem svetu sprejet, bomo 
oktobra zaprosili ministrstvo za 
finance za soglasje k najetju kre
dita, saj izvirnega dohodka za to 
investicijo sami nc moremo za
gotoviti. 

Kako potekajo priprave za 
gradnjo tretjega pasu na obvozni
ci med Maistrovim mostom in 
mostom na Šolski ulici ter seveda 
zadnje čase zelo aktualnega mos-

1'renovljena malograjska kapelica, simbol Kamnika, je spet zablestela nad 
starim mestom... 

To pa pomeni, da o namembnos
ti objekta odloča pristojni uprav
ni organ v postopku izdaje loka
cijskega oziroma gradbenega do
voljenja. 

24. maja je vlada razpravljala 
tudi o predlogu Ceneta Orčarja, 
ki je na osnovi podatkov minis
trstva za okolje in prostor pisal 
vladi, da ne ubogam ministra za 
okolje in prostor Kopača in ne 
greni v spremembo zazidalnega 
načrta, čeprav smo prav tiste dni 
spreminjali 12. člen. Vlada je ugo
tovila, da po 90. b členu zakona 
o lokalni samouprvi ni razlogov, 
da bi državni zbor razrešil župa
na. V tem časti je minister Ko
pač izdal tudi odločbo o ničnosti 
spremenjenega gradbenega dovo
ljenja. Zoper to odločbo sc je 
/II, priložil na Upravno sodišče, 
ki je ZIL-u ugodilo. Kot sem sli
šal neuradno informacijo, se je 
na lako odločitev ministrstvo za 
okolje in prostor ponovno prilo
žilo. Pri /II.-u pa so povedali, da 
naj bi se gradnja nadaljevala. 

tu pri podjetju Meso? Občinski 
svet je namreč v letošnjem prora
čunu že predvidel nekaj denarja 
za tretji pas. 

[Vetji pas je še vedno aktualen. 
Nekaj denarja smo predvideli v 
občinskem proračunu, nekaj pa 
je obljubila tudi država. Menda 
so projekti zanj že v reviziji Po 
načrtih naj bi del ceste razširili 
v breg Starega gradu, na drugo 
stran pa proti Kamniški Bistrici. 

Tudi študija za most preko 
Bistrice je že pripravljena. Pove
dati moram, da občina ni inves
titor tega mostu, kol so nekate
ri razmišljali. Pač pa je bil most 
pogoj trgovskega podjetja Spar, 
ki je menda v gradnjo trgovskih 
prostorov vložil določena sred
stva. Ali se bo odločil za nakup, 
pa je drugo vprašanje. 

Bistvo jc v tem, da s strani 
Mesa ni bilo soglasja za gradnjo 
mostu, ker naj bi bil preblizu nji
hove trgovine, hkrati pa od /II -
a pričakujejo zagotovilo, da jih 
bo preselil na novo lokacijo. 

Občina je od sklada kmetijskih 
zemljišč in gozdov znotraj Fruc-
talove ograje ob Korcnovi cesti 
pridobila približno hektar zem
ljišča. Menili smo, da bi s spre
membo zazidalca tu omogočili lo
kacijo za podjetje Meso. Vendar 
s tem niso soglašali v Pivovarni 
Union, ki je sedaj lastnik I meta
la. Na tem mestu namreč name
ravajo razvijati proizvodnjo na 
podlagi vode. Zato sedaj razmiš
ljamo o zemljišču med I • metalom 
in Stotom, ki naj bi bilo po de-
nacionalizacijskem postopku vr
njeno petim upravičencem. Obči
na Kamnik loži Stol oziroma 
SRD, ker v postopku dezinvesti-
ranja leta 1993 nezazidanega 
stavbnega zemljišča ni prenesel 
na sklad kmetijskih zemljišč. Nad
zorni svet Stola je dvakrat zavr
nil pobudo občine, čeprav smo 
na sodišču predlagali tudi porav
navo. Zato lece tožba za okrog 
7 ha nezazidanih stavbnih zem
ljišč, kjer bia bil možna lokacija 
podjetja Meso. Nc glede na izid 
tožbe pa bo verjetno kdo od last
nikov zemljišč pripravljen proda
ti del zemljišča za potrebe pod
jetja Meso. Lokacija je zelo pri
merna, saj je /c zgrajena vsa ko
munalna tnfrast ruktura 

Verjamem tudi. da bomo s 
skupnimi dogovori med Mesom, 
/II -mu in občino prišli do neke 
rešitve, ki bi bila tudi pogoj za 
gradnjo mostu preko Bistrice. 

Morda še kakšno besedo o delih 
pri sanaciji Malega gradu. Ker so 
pred nekaj tedni odstranili grad
bene odre okrog obzidja in kape
lice, ljudi predvsem zanima, kdaj 
ho možen obisk tega najbolj domi
nantnega predela starega mesta? 

Ko smo na podlagi inšpekcijske 
odločbe iz leta 1999, takrat je ob
čina s strani zavoda za spomeniš
ko varstvo poslala na nek način 
odgOVOrna za prenovo tega ob
močja, nismo vedeli, kaj sc dogaja 
oziroma v kakšnem stanju je ka
pelica, ki je v lasti Cerkve, last
nik hriba pa je Občina Kamnik. 
Ko smo sanirali hrib. smo sc v 
dogovoru z izvajalcem Pelkoni 
odločili postavili oder ob fasadi 
kapelice in sele takrat smo spoz
nali v kako slabem stanju so te
melji in zidovi kapelice. Sedaj je 
vse tO s statičnega vidika sanira
no. Skupna vrednost del je zna
šala preko 60 milijonov tolarjev. 
V dogovoru z. ministrstvom za 
kulturo smo približno pet milijo
nov tolarjev preusmerili iz pot-
savke za sv. Primož, nekaj denar
ja smo predvideli tudi v letoš
njem proračunu, nekaj pa ga bo 
neha zagotovili še z rebalansom 
in z dodatnimi sredstvi ministr
stva za kulturo. V tej zadevi smo 
obiskali tudi nadškofa dr.Rode-
ta in mu predstavili problemati
ko financiranja, saj naj bi sana
cija dela, ki odpade na kapelico, 
zahtevala okrog 30 milijonov to
larjev, vendar dokončnega dogo
vora se ni. 

Za organizirane obiske Malega 
gradu ni več ovir, saj se gradbiš
če te dni pospravlja. Sedaj sc mo
ramo odločiti še o načinu varo
vanja tega območja: s senzorji, vi-
deokamerami, s fizičnim nadzo
rom in podobno. Trenutno je iz
vajalec Pclko na lastne stroške 
najel človeka, ki nadzoruje Mali 
grad. 

Pripravljamo tudi razpis za 
zbiranje ponudb za ureditev in 
opredelitev dolgoročnega name
na majskega stolpa. Ko bi na nek 
način oživeli tudi ta objekt, bi bi
la verjetno tudi manjša nevarnost 
raznih vandalizmov kot doslej, 
ko na hribu ni nikogar. 

Zadnjič smo na seji občinskega 
sveta slišali podžupana Hočevar
ja, kako na Veliki planini ne zna
mo napraviti reda. Slišati je tudi, 
da gostišče Simnovec spet preha
ja v druge roke, da ni rešeno vpra
šanje lastništva zemljišč, na kate
rih so žičnice in smučišč;;, avtomo
bili se veselo vozijo po planini in 
podobno. Kaj se torej dogaja na 
tem našem osrednjem planinsko-
turističnem območju? 

Občina je Zeleni rob in Sim
novec dala družbi ki pa je Sim
novec prodala Sušniku, Zeleni 
rob Jančiku, sredstva pa name
nila za gradnjo dvosedežnice. fi
nančno stanje družbe Velika pla
nina je bilo kritično zlasti v zim
skem času, ker ni bilo snega, po
leti malo manj. Ker sta nadzor
ni svet in direktor družbe ugo
tovila, da je finančno stanje druž
be težko, so predlagali, naj bi ob
činski svel z rebalansom poleg že 
določenih sredstev namenil šc 13 
milijonov SIT. Ker družba dolgu
je Se izvajalcu del pri dvosedež-
nici, kupec gostišča pa ji ni pla
čal dogovorjenega zneska po po
godbi, je brla prisiljena pogodbo 
razveljaviti in z vrednostjo gos
tišča poravnali stroške del. Sedaj 
novi lastnik gostišča išče novega 
najemnika. 

Čeprav promet po Veliki pla
nini v skladu z vladno Uredbo 
o prepovedi voženj motornih 
vozil v naravnem okolju nadzo
rujeta okoljska inšpekcija in po
licijska postaja, bomo v kratkem 
na občinskem svetu dopolnili 
odlok o javnem redu na Veliki 
planini z. določili omenjene 
uredbe in z določili o ravnanju 
z odpadki. 

Kako nameravate kot župan 
uresničiti nedavno sprejetji sklep 
občinskega sveta 0 predlogu za iz
ločitev dveh delov sedanje občine 
Kamnik in ustanovitev novih ob
čin Kamniška Bistrica in Kam
nik? 

Meni osebno je bila bolj všeč 
tista pobuda i/ leta 1994. kate
re tlel pa je občinski svet pred 
tremi meseci zavrnil in je slonela 
na utemeljitvah strokovne komi
sije. Sedanji dve pobudi sta nam
reč na nek način med seboj v 
nasprotju. O tem bodo svoje po
vedali tudi ljudje na referendu
mu, verjetno pa bo pretehtala 
politična odločitev v državnem 
/boru. V pobudi KS Kanimk-
Center namreč ni povsem jasno, 
kam naj bi sodila Tuhinjska do
lina. Na podlagi dodatnega skle
pa občinskega sveta v občinski 
tipravi sedaj pripravljamo gradi
vo oziroma obrazložitve predlo
ga, naj bi nova občina Kamnik 
postala mestna občina. Ker je 
občinski svet sprejel obe pobu
di, je predlagatelj občina, zato 
bomo storili vse, da ugodimo 
vsem zahtevam Državnega zbo
ra in da nam nc bi kdo poleni 
očital, da nismo storili vsega, kar 
bi morali. Tudi preostale KS smo 
zaprosili za njihova mnenja. 

Katerim vprašanjem bo občin
ski svet v prihodnjih mesecih na
menil največ pozornosti? 

Prvo naslednjo sejo bomo na
menili rebalansu občinskega pro
računa. Pri pripravi rebalansa 
smo bili prijetno presenečeni, da 
zelo redkih zadev še nismo ures
ničili. Zato tudi ni bilo prav ve
liko denarja Za 'premetavali'. Ve
čina denarja iz državne izravna
ve gre za reševanje socialnih 
vprašanj, otroško varstvo, po 
moč na domu, prevoze otrok 
itd., nekoliko nas jc privilo tis
tih 55 milijonov za Kureta, del 
denarja od prodaje delnic pa 
smo namenili za poplačilo dol
gov pri gradnji kanalizacije v 
Podgorju in Šmarci. 

Glavne naloge v prihodnjem 
letu bodo gradnja prizidka k loli 
na Duplici, dograditve vodovoda 
in obnova cest v Šmarci. nada
ljevanje kanalizacije v Volčjem 
Potoku in Id. 

Po dolgih urgencah smo letos 
spomladi od pristojnih institucij 
končno dobili dokumentacijo ter 
mnenja in soglasja k v javni raz
pravi danim pripombam za spre
membo prostorskega dela občin
skega družbenega plana. To gra
divo je sedaj v postopku na Vla
di RS. Kdaj bo vlada o predlo
gih odločila ni odvisno od nas, 
vendar pričakujemo, da bomo 
spremenjene prostorske akte na 
občinskem svetu sprejeli do kon
ca letošnjega leta. 

FRANC SVETELJ 

Vi sprašujete, 
župan odgovarja 

A. S. sprašuje, ali je res, 
da telovadnica v OS 
Šmartno še nima uporab
nega dovoljenja, ali je res 
inšpekcija prepovedala 
uporabo telovadnice do 
izdaje uporabnega dovo
ljenja. Sprašuje tudi, kdaj 
ho šola dejansko dobila 
uporabno dovoljenje za 
telovadnico. 

Sala je pred vselitvijo leta 
1966 pridobila uporabno do
voljenje za vse prostore, razen 
za telovadnico. 1'ripombe sti se 
nanašale na akti term plošče, s 
katerimi je bila izdelana strop
na konstrukcija, zaradi izred
no dobrih akustičnih učinkov 
f>a so bile z njimi obložene tu
di stene. Na tehničnem pregle
du je bilo s strani sanilarno-
zdravstvene inšj)ek.cije zahte
vano, da je potrebno vse ploš
če, ki so neposredno izpostav
ljene udarcem z žogo ali s te
lesi, zamenjali. 

Občina Kamnik je upošteva
la zahtevo in vse plošče tudi 
zamenjala z atestirano mehko 
stensko oblogo. Ko smo ponov
no zaprosili za uporabno do
voljenje, je bila postavljena no
va zahteva in sicer, da je po-
Irebno zagotovili tudi mokro 
čiščenje stropa. Po mnenju 
strokovno usposobljene insti
tucije plošče tem zahtevam ni
so ustrezale. Nova zahteva 
nas je močno začudila, saj je 
potrebno poudariti, da je ista 
inšpekcijska služba dala po-
zitvno soglasje k izvedbenemu 
projektu telovadnice. V času 
uporabe so se pojaviie tudi 

manjše Lonslr akcijske napu
he i )b direktnem udari it toge 
ob štfoptte jilošče, so se le te 
včasih zamaknile. Obstajala 
je potencialna, sk erzelo majh 
na možnost, da biploščapad 
la in pri pdtlcu poškodovala 
uj)orabnike telovadnice. Iz na
vedenih vzrokov smo skuf/aj s 

projektanti, izvajalci in nad
zorom iskali možne variante, 
kako odpraviti pomanjkljivos
ti. Pri tem ne gre jjrezreti 
dejstva, da je bilo na pretek 
raznih utemeljevanj, izgovo
rov in medsebojnih prelaganj 
odgovornosti (projektant fe 
dobil vsa potrebna soglasja, iz
vajalec je dela opravljal j>o 
projektu, nadzor pa je prav ta
ko zahteval, da so bila izvede
na dela skladna s projektno 
tehnično dokumentacijo). Pis
nega komuniciranja in uskla-
jevalnih sestankov je bilo 
mnogo. Za mnenje smo za
prosili celo izvedence gradbe
ne stroke. Kljub vsemu se stva
ri niso premaknile. Ostala je 
samo še tožba. 

Inšpektor je f)rej>ovedal na
daljnjo uporabo telovadnice 
do pridobitve uporabnega do
voljenja. 

Po prejemu inšpekcijske od
ločbe pa so se stvari začele hit 
ro odvijati. V sodelovanju s po
oblaščeno zdravstveno institu
cijo je proizvajalec akuierm 
pioSčže našel rešitev. 1'toščeso 
na stroške proizvajalca dva
krat premazali s priporoče
nim jjremaznim sredstvom, ki 
je homogeniziralo površino, ki 
sejo da sedaj tudi mokro očis
titi. Neposredne udarce žoge s 
stropnimi ploščami J/a .me, 
preprečili z montažo zaščitnih 
mrež in tako odpravili še zad
njo pomanjkljivost. Upamo, 
da je sedaj uporabno dovolje
nje samo še vprašanje postoji 
ka na Upravni enoti. 
A V / O V TONE SMOLNIKAR 

župan 

Razstava v avli Občine Kamnik 

Za učinkovitejšo izrabo energije 
V letošnjem letu se jc gradnja plinifikacije v naši občini v skladu s 

koncesijsko pogodbo, sklenjeno pred štirimi leti med O b č i n o Kam
nik in družbo Adriaplin iz Ljubljane, zaključila. V času gradnje plini-
fikaeijskega omrežja se jc vsako leto število aktivnih uporabnikov plina 
povečalo za približno dvesto petdeset. Kapacitete zgrajenega primar
nega plinovoda pa seveda Sc zdaleC niso izkoriščene, zato je tudi v 
bodoče ena glavnih nalog občinske uprave in koncesionarja pridobi
vanje novih naročnikov oziroma aktivnih uporabnikov ekološko pri
jaznejšega energetskega vira. 

Da sc Občina Kamnik vse bolj zaveda pomembnosti učinkovite upo
rabe energije, dokazuje tudi razstava na temo učinkovita izraba energije 
- plinifikacija občine Kamnik v avli občinske hiše. Do 28. septembra si 
lahko občani ogledajo naprave za učinkovito izrabo zemeljskega plina -
V icssmann ogrevalne tehnike ter od strokovnjakov s področja energeti
ke pridobijo dobrodošle informacije in nasvete, ki jim bodo olajšali od
ločitev za uporabo zemeljskega plina. 

V ta namen bo v torek, 25. septembra, ob 18. uri v sejni sobi občine 
Kamnik organizirano predavanje z naslovom »Kako izbrati učinkovite 
naprave za ogrevanje«, ki ga bo vodil Matjaž Malovrh, vodja projekta 
ENSVF.T / Gradbenega inštituta ZKMK Ljubljana. 

Že leta 1993 je takratna Skupščina občine Kamnik sprejela ener
getski koncept, ki je jasno opredelil, da je prav gradnja plinifikacij-
skega omrežja rešitev za izboljšanje kvalitete zraka, ki ga dihamo Kam-
ničani. 

Meritve 24-urnih koncentracij S02 in dima. ki jih je izvajal Hidro
meteorološki zavod RS. so pokazale, da Kamnik sodi v sam vrh po 
onesnaženosti zraka v Sloveniji (v sezoni 1991/92 je bil po povpreč
nih koncentracijah SO? uvrščen na 3. mesto, po povprečnih koncen
tracijah dima pa na 5. mesto). Tudi v razvrstitvi krajev po številu dni 
s presežno mejno imisijsko koncentracijo je bil Kamnik s 33 dnevi 
uvrSCen zelo visoko. Po republiškem Odloku o razvrstitvi območij v 
republiki Sloveniji v območja onesnaženosti zraka za potrebe varstva 
zraka je bil uvrSCen v lil. obmoCje, kar pomeni, da je bil zrak ones
nažen nad dovoljeno meja 

V sklopu izdelave energetskega koncepta so bile izdelane različne 
študije, njihovi rezultati pa so pokazali, da je sistem zemeljskega pli
na perspektiven energetski sistem za Kamnik. V energetskem konceptu 
predvideni ekološki efekti zamenjave tedanjih goriv z zemeljskim pli
nom so bili zelo visoki. Do leta 2005 naj bi se emisija SO ; zmanjšala 
za 80%, emisija prahu in 00, pa za 65%. 

Usmeritve iz energetskega koncepta so se začele konkretno reali
zirati leta 1997. ko je Občina Kamnik podelila koncesijo za izgrad
njo in upravljanje plinskega omrežja družbi Adriaplin iz Ljubljane. Is
tega leta so bili zgrajeni prvi kilometri primarnega in sekundarnega 
plinovoda na Duplici in v kurilni sezoni 1997/98 je bilo na plinovod 
priključenih prvih 48 aktivnih uporabnikov, ki se jim pridružujejo vsa
ko leto novi, tako da jc v letošnji kurilni sezoni že blizu tisoč upo
rabnikov, ki se zavedajo učinkovite izrabe tega okolju prijaznejšega 
energetskega vira. 

SAŠA MK.lA( 
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Še vedno velja: če si odštekan, 
se pridi vštekatv PUM! 

Pred časom smo se že oglasi
li preko Kamniškega občana, 
vendar se zavedamo, da je vsa
ko stvar potrebno slišati več
krat, zato bomo ponovno pred
stavili Projektno učenje za mla
de (PUM). 

PUM je program za mlade, 
ki so prekinili šolanje še pred-
no so si pridobili poklic, so sta
ri med 15 in 25 let, nimajo sta
tusa rednega dijaka ali študen
ta in niso zaposleni. 

Program PUM je javno ve
ljaven, neformalen način izo
braževanja, ki je finančno pod
prt s strani Ministrstva za šol
stvo in šport in Zavoda Repub
like Slovenije za zaposlovanje. 
Tretjino naj bi prispevale še lo
kalne skupnosti. Občina Kam
nik je ena redkih občin, ki je z 
enkratnim prispevkom podprla 
udeležbo mladih Kamničanov v 
PUMu v Ljubljani. 

Poteka že šesto leto in je raz
širjen po celi državi. V Ljublja
ni ga izvaja TIN Ljubljana (Za
vod za izobraževanje in sveto
vanje, Lepodvorska 23a, Ljub
ljana, tel.: 234-83-50). 

Program PUM je motivacij
ske narave, mentorji si skupaj z 
udeleženci prizadevamo za to, 
da bi našli tisto, kar jih veseli, 

da bi združili sanje in realnost 
in na podlagi tega načrtovali 
poklicno pot ali pa pot iskanja 
zaposlitve. Smo štirje mentorji, 
udeležencev pa je 32. Pogosto 
se z vsakim fantom ali dekletom 
posebej pogovorimo o njegovi 
situaciji, prednostih, željah, ci
ljih, pa tudi o ovirah. Skupaj 
poizkušamo najti tisto pravo. 
Ker pa je danes največje bo
gastvo imeti znanje in informa
cije, so naše dejavnosti usmer
jene v to, da udeleženci osvoji
jo znanja, ki so potrebna za to, 
da se v življenju znajdejo. Po
membno je, da znajo komunici
rati z uradniki, profesorji na 
šolah, da vedo kam se obrniti 
po pomoč, če jo potrebujejo, 
kje dobijo informacije in konec 
koncev da se znajo postaviti za
se, za svoje pravice in koristi. 
Vse to se naučijo v okviru inte
resnih dejavnosti - delavnic 
pridobivanja socialnih veščin, 
obdelovanja lesa in kovin, foto
grafskih delavnic, pri knjižnem 
klubu, šivanju in še mnogih 
drugih aktivnostih, ki jih pri
pravimo glede na interese ude
ležencev, ter v okviru projek
tov. 

Projekt izberemo, načrtuje
mo in izvajamo skupaj. Udele-

Mladi so sami skreirali kostume za gledališko igro 

ženci si glede na zanimanja 
razdelijo vloge in naloge in s 
skupnimi močmi nastane gleda
liška igra ali film, časopis, 
modna revija ali nekaj čisto 
tretjega. V lanskem letu smo 
pripravili igro za ulično gleda
lišče, ki smo jo predstavili v 
prostorih PUMa, na Festivalu 
pouličnih gledališč Ana Deset-
niča, na Metelkovi, na Lentu, 
14. septembra letos pa pred 
ŠKUC na Gornjem trgu v 
Ljubljani. Morda vam bo ravno 
ogled predstave povedal največ 
o tem kdo smo in kaj delamo. 
Večina udeležencev projektne
ga učenja za mlade se ponovno 
vključi v šolo, v redni ali izred
ni program, tisti, ki so se izred
no šolali že med obiskovanjem 
PUMa, pa največkrat uspešno 
nadaljujejo izobraževanje s še 
bolj polno paro. 

Program se začne 20. sep
tembra, vključevanje pa je mož
no skozi vse leto, seveda, če je 
prosto mesto. Poteka vsak dan 
od H.30 do 14. ure, program pa 
udeleženci lahko obiskujejo eno 
šolsko leto. Je brezplačen, ude
leženci dobijo s strani zavoda za 
zaposlovanje povrnjene stroške 
prevoza na PUM in štipendijo. 

Bralci, želimo si, da nas ne bi 
tiamammmiitm potrebovali, če 

pa sc vam na živ-
lf Ijenjski poti z.alo-

\ mi, se zavedajte, 
da je srednješol
cev, ki niso uspeš
no zaključili šola
nja po nekaterih 
podatkih kar 
30%, torej ni raz
loga, da vas je 
sram, če se vam 
je to zgodilo. Kot 
pravi Konfucij: 
»Naša največja 
veličina ni, da ni
koli ne pademo, 
ampak v tem, da 
se vsakokrat, ko 
pademo, pobere
mo. « 

HNAPIAHUTNIK, 
mentorica PUM 

INMEMORIAM-

JANEZ PREGLED 
Umrl je Janez Pregled, dol

goletni funkcionar v gasilstvu, 
častni predsednik PGD Tunji-
ce in častni predsednik (i/, 
Kamnik. 

V torek, 21. avgusta, nas je 
pretresla grenka novica, da se 
je njegova bogata življenjska 
pot iztekla. Ko smo maja pri 
njem praznovali njegov 81.• 
letni rojstni dan, je bil še pri 
polni moči in zdravju ter na
črtoval še veliko dela. Rojenje 
bil II. 5. 1920 v I.anišah pri 
Tunjicah. Bil je eden izmed 
desetih otrok trdne kmečke 
družine. Njegov življenjski 
opus je zelo bogat, saj je vse 
svoje življenje post 'etil družbe
nemu delovanju. Zaupane so 
mu bile številne odgovorne 
funkcije, ki jih je uspešno 
opravljal. Že kol mladega fan
ta gaje doletela druga svetov
na vojna. V borbo proti oku
patorju je vstopil 7 7. 1942 
kot borec Kokrškega odreda, 
avgusta istega leta je bil ujel in 
odpeljan. Preko različnih ta
borišč jc preživel veliko gorja, 
najhujše jiaje bilo v taborišču 
smrti v Dachau. Leta 1945 so 
ga osvobodile auglo-ameriškc 
vojne sile. Od tam se je popol
noma izčrpati vrnil tO. junija 
1945. 

Po daljšem okrevanju je na
stopil službo gasilskega reje 
renta na občini Kamnik in bil 
vse do upokojitve vodja oddel
ka za registracijo vozil pri not
ranji u[>ravi Kamnik. 

•Vprostovoljno gasilsko društ
vo Tunjice je vstopil 16. 6. 
19, ',<). Po vojni je začelo oživlja
ti gasilsko življenje v Tunjicah. 
Ko maj2 5-lel n i gasilec je prevzel 
delo predsednika gasilskega 
društva, ki ga je predano oprav
ljal vse do leta 1998, torej bil 
predsednik društva kar pol sto
letja. 

Njegov največji dosežek, je 
prav gotovo izgradnja povsem 
novega gasilskega doma. Vgrad
njo domaje bilo vloženega veliko 
prostovoljnega dela in potrpežlji
vosti Seveda je bilo v vseh teh le
tih potrebno voditi vse dejavnos
ti, ki so bile/H/vezane z društvom, 
to je zahtevalo močno voljo in ve
liko aktivnosti. Tri desetletja je bil 
predsednik sprva krajevnega od 
bora in pozneje krajevne skup 
nosti. V tem obdobju je dosežen, 
velik napredek v infrastrukturi 
Timjic, od električne napeljave, 
vodovoda, telefona, ceste Kam-

nik-Tunjice, pa do gradnje no
ve osnovne sole. 

leta 1950 je postal pfedhd* 
nik okrajne gasilske zveze 
Kamnik, leta. 1952 podpred
sednik okrajne gasilske zveze 
Ljubljana - okolica in od lela 
1955 • 1992 predsednik gasil
ske zveze Kamnik. Na novo je 
organiziral gasilstvo, kije bilo 
med vojno skoraj popolnoma 
uničeno, vzpodbujal je mladi
no za vključitev v gasilstvo. V 
Času njegovega predsedniko-
vanjajc število ojieralivnih ga
silcev naraslo od. \ČQ kar na 
2.200! Organiziral je gradnje 
gasilskih domov in gasilstvo 
poslavljal na trdna tla. Ob tem 
je. vzpodbujal napredek in iz
obraževanje gasilcev. Daje bil 
z vsem srcem pri gasilcih pove 
podatek, da mu je mnogo poti 
pri obiskih gasilskih domov laj
šalo sami) kolo, kije bilo njego 
vo edino prevozno sredstvo. 

Za svoje bogato življenjsko 
delo je dobil številna državna 
in gasilska odlikovanja, med 
drugimi tudi za posebne gasil
ske zasluge. Občina Kamnik pa 
mu je leta 1980 izročila, srebr
no priznanje za njegov trud. 

Več kot priznanje je vredno 
njegovo nesebično in dolgolet
no delo med gasilci. Zato se bo 
mo našega gasilskega tovariša 
Janeza skozi, sledi njegovega 
bogatega dela šc dolgo sjiomi-
njali in nam bo ostal kol vzor 
odličnega gasilskega funkci
onarja. 

Gasilska zveza Kamnik 
Jože Berlec si., 

PGD Tunjice 
Marjan Torkar 

K m e č k e i g r e C e z s o č a 
Turistično društvo Če/.soča jc 

v soboto, 21. julija organiziralo 
tradicionalne šestnajste kmečke 
igre pod imenom »Kmečke igre 
Cezsoča 2001«. Poleg ekip iz Li-
veka, Nadiških dolin (zamejski 
Slovenci), Podkorena, Gornjih 
Petrovcev in Čezsoče je povabi
lo tudi ekipo iz. Kamnika. 

Kamničani smo se prijaznemu 
vabilu radi odzvali, saj nas že 
nekaj let povezujejo prijateljske 
vezi med lovci Lovske družine 
Cezsoča in Kamnika, zato je bi
la celotna ekipa in spremstvo 
pretežno »zeleno« obarvana. Po
leg nastopajoče petčlanske eki-

A V T O M O T O DRUŠTVO K A M N I K 
Trg svobode 6, Kamnik, tel.: 839-13-20 

O D D A V N A J E M P O S L O V N E P R O S T O R E 

- prostor v pritličju velikosti cca 40 m, 
- prostor v prvem nadstropju velikosti 12 m2, 

garažo skladišče v velikosti 50 m'. 
( ena po dogovoru. 

STANOVANJSKI SKLAD REPUBLIKE SLOVENIJE 
po pooblastilu 
SKG d.d. Kamnik, Steletova 8, 1241 Kamnik 

razpisuje 

J A V N O D R A Ž B O 

za zbiranje pisnih ponudb za odprodajo stanovanja -
garsonjera št. 4 v izmeri 18,50 m 2 in kletjo v izmeri 
2,05 m 2 v pritličju stanovanjske hiše Steletova cesta 3 v 
Kamniku. 
Stanovanje je vpisano v zemljiški knjigi Okrajnega sodišča v Kam
niku v vložku št. 2673 in podvložku št. 4. 
l/klicna cena za nakup stanovanja znaša 2.700.000,00 SIT. 
Vsak ponudnik mora pred odpiranjem ponudb položiti varščino v 
višini 10% vrednosti nepremičnine na žiro račun štev. 50140-601-
32398. 
Pisne ponudbe je potrebno predložiti v 10 dneh od dneva objave t. j. 
do vključno t. K). 2001 priporočeno po pošti v zapečateni ovojnici na 
naslov: SKG d.d. Kamnik, Steletova 8, 1241 Kamnik, s pripisom »za 
javno dražbo«. 
Ponudniki se lahko udeležijo javnega odpiranja ponudb, ki bo v pe
tek, 5. 10. 2001 ob 9. uri v prostorih SKG d.d. Kamnik, Steletova 8, 
Kamnik v sobi štev. 17. 
Ogled stanovanja jc možen v četrtek, 4. 10. 2001 od 9. do 10. ure v 
stanovanju. 
Z najugodnejšim ponudnikom bo pogodba sklenjana v nadaljnjih 
3 dneh. Kupnino je potrebno plačati v 5 dneh po sklenitvi pogod
be. Varščino se všteje v kupnino, ostalim ponudnikom sc varščina 
vrne. 

Vse stroške v zvezi s kupoprodajno pogodbo, vključno z. davkom 
na promet nepremičnin plača kupec. 

S kongresa Združene liste 
socialnih demokratov 

Območna organizacija ZIM) Kamnik, je imela na 4. kongresu ZI.S1), 
ki je potekal9. in 10. junija v športni dvorani Bonifika v Kopru, tride-
legate, predsednico 00 Kamnik. Tatjano Rot-DjaHl, podpredsednik 00 
Kamnik Zvonka Kolenika in predstavnika Mladega Foruma Kamenčki 
Gregorja Goriupa. Mladi Forum je imel na kongresu kar HO delegatov 
od 400, kurje zavidljiv delež, ki kaže strankino zaupanje v podmladek. 

Moto kongresa je bil: •Partnerska demokracija*. Tako pa seje ime
novala tudi ena izmed šestih uvodnih resolucij in obravnava medse
bojno sodelovanje različno mislečih skupin in se zavzema za skupno 
delovanje le-leh, saj bomo le tako poskrbeli za boljšo prihodnost naših 
nt rok. Druge resolucije so več ali manj že znane. Obravnavajo po 
membnosi znanja, socialno varnost, povezovanje v evro-atlantskepo
vezave in podobno. Pri slednji resoluciji se je najglasneje oglašal Mla
di Forum ZIM), kije Zahteval posebno konferenco o vprašanju NA'1'A. 

Prijavil sem se na razpravo o resoluciji, ki obravnava večjo gospo
darsko rasi in opozoril na enega največjih problemov sodobne druž
be - onesnaževanje okolja. Zanimivo se mi zdi jnvdvsem to, da naša 
stranka to vprašanje potiska na stranski tir in se do njega natančno 
ne (predeli. 

Resolucije, ki jih je predlagal Mladi Forum, pa obravnavajo legaliza
cijo prostitucije, pravite istospolno usmerjenih partnerjev in ekološka 
vprašanja. Vse te resolucije so bile potrjene in sprejete, z izjemo doku
menta 0 povezovanju v NATO, kjer pa smo dosegli, da se o tem vpra
šanju govori na posebni konferenci. 

Volitve za predsednika in ostale pomembnejše funkcije so /lotekale 
na drugi dan kongresa. Za predsednika je bil zopet prepričgivo potr

jen dosedanji predsednik Borut Pahor, za njim />a tudi vsi ostali po hie
rarhiji. Mladi Forum si šteje za uspeh dosežek, da ima v predsedstvu 
stranke dva predstavnika, ki sta bila tudi že potrjena na kongresu. 

Vse pa le ni bilo tako politično obarvano. Večeri so bili namenjeni 
sprostitvi. Prvi večer je zaznamovala prijetna kulturna prireditev, na 
kateri sla med drugim nastopita tudi Boris Kobal in skupina Ana l'u-
pedan. Mladi pa smo imeli svojo zabavo, kije trajala, kot je v navadi, 
dolgo v noč. Vikend na obali mije dal nove zamisli in novo energijo, 
kije še danes ni zmanjkalo. Kongres jemljem kot neke vrste psihološ
ko terapijo s srečnim koncem in upam, daje bom čez štiri lela ponov 
no deležen. 

GREGOR GORIUP 
Predsednik. Mladega Foruma ZJM) Kamenčki 

pe smo imeli s seboj harmoni
karje, zastavonoše, vodje ekipe, 
predstavnike občine Kamnik in 
številne navijače. 

Kaj te kmečke igre pravza
prav so? Predvsem gre za pri
kaz starih etnoloških značilnosti 
Bovške (klepanje kose, sečenje, 
praženje kofe, rezanje stelje, 
pletenje korp, kovačija, brušenje 
žage amerikanke, predelava une, 
streženje ovce, delenje strgač ...). 
Po tivodnem delu predstavitve 
in uradnem odprtju iger, ki jih 
je tokrat odprl bovški župan, se 
predstavijo nastopajoče ekipe v 
svojih značilnih kmečkih obla
čilih. Igre obsegajo košnjo tra
ve, grabljenje, obraćanje, pripra
vo kopic in izdelavo strgaće. V 

Da so bili naši res enkratni, 
pove že medklic povezovalca 
programa Daniela Uarlela-Krjav-
l|a, ki je našemu koscu Brlecn 
ob bučnem ploskanju lisočglnve 
množice preko ozvočenja pove
dal, da naj pokosi travo le za 
svojo ekipo in nc šc za vse osta
le. Miha jc namreč z, navadno 
koso kosil kot z motorno kosil
nico in mlajši kosci so močo 
zaostali za njim. Cc bi občin
stvo ocenjevalo delo naše eki
pe, bi verjetno dosegli prvo 
mesto, a smo sc vsi skupaj po
tem bolj veselili drugega in to 
povsem iz. praktičnega in var
nejšega razloga. Za prvo mes
to je bila določena nagrada 
Rafting po Soči, ta nagrada pa 
za našo ekipo ni bila preveč 
privlačna, saj se nihče ni želel 
okOpati v mrzli Soči. Pošteno 

Ekipa Kamnika se je uspešno predstavila na Kmečkih igrah 

drugem delu iger pa jc potreb
no pripraviti vrt iz zemlje, ki je 
pripeljana na enem kupu in jo 
je potrebno znositi do svojega 
vrta, posaditi določene vrtnine, 
jih zaliti in zaščititi proti toči 
s folijio, oprto na lesene palice. 
Vsako delo in izdelek ocenjuje
jo sodniki, ki na koncu zbere
jo ocene, jih točkujejo in dolo
čijo vrstni red ekip oziroma do
seženo mesto. Kamničani v po
stavi Miha Brleč z ženo Valen
tine iz Palovč, Marjan Poljanšck 
z, /eno Mihclo iz Tuhinja in 
Franc Gradišek z Vodic nad 
Kamnikom so v hudi konkuren
ci dosegli odlično drugo mesto 
in si tako prislužili lepe praktič
ne nagrade. 

je povedal eden od nastopajočih 
in pri tem uporabil znane Gre
gorčičeve verze: »Krasna si, bis
tra hči planin, brhka v naravni 
si lepoti, vendar tc danes rajši 
suh gledani s tvojih strmih bre
gov in pijem žlahtno primorsko 
kapljico za drugo mesto ...« 

Med občinstvom je bilo mno
go tujih turistov, ki so v lepem 
naravnem okolju preživljali pri
jeten poletni večer, pokušali ku
linarične specialitete Bovške kot 
so: bganca-potica, čompe an 
skuta, krafe, srnjakov gola/ an 
plenla, štrudclj, fancelc, pila in 
še kaj bi se našlo. Vse to so pri
pravile kmečke žene iz. Čezso
če, Bovca in okolice. 

MARJAN SCHNABL 
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Temeljni kamen za prizidek k OŠ Marije Vere na Duplici 

Prihodnje leto devet novih učilnic 

Ob položenem temeljnem kamnu sta si segla v roke župan Tone 
Smolnikar in Janez Zorman, direktor Graditelja ter si zalete' 
la srečno in uspešno gradnjo... 

Nadaljevanje s I. strani 
Po daljših pripravah so z 

gradnjo prizidka pričeli v začet
ku septembra. V petek, 7. sep
tembra, so položili temeljni ka
men. Položil ga jc župan Tone 
Smolnikar, ki jc pred tem pod
pisal pogodbo o izgradnji objek
ta z Janezom Zormanom, direk
torjem SGP Graditelja Kamnik, 
izvajalcem del. 

Dograditev Sole bo potekala 
v treh fazah: do septembra le
ta 2002 bo zgrajen prizidek z 
devetimi Učilnicami in pripada
jočimi kabineti, kar bo z opre
mo (20 mio SIT) vred veljalo 
204 milijone tolarjev. 

Julija prihodnje leto bodo za
čeli graditi drugo fazo, ko bo
do najprej porušili južni prizi-

htevalo približno 123 milijonov 
tolarjev. 

Za celotno investicijo bo mo
rala občina zagotoviti 
646,806.027 SIT po tekočih ce
nah in po dinamiki izgradnje. K 
temu znesku bo Ministrstvo za 
šolstvo in Sport prispevalo 80 
milijonov in sicer 20 milijonov 
letos, prihodnje leto pa 60 mi-
tJonov Srn Nadzor nad gradnjo 

bo izvajalo podjetje Lokainvest 
iz Škofje Loke. 

2upan Tone Smolnikar je v 
svojem nagovoru poudaril, da so 
priprave na ta pomemben tre
nutek, ki ni pomemben samo za 
krajane Duplice, pač pa za vso 
občino, trajale več let. »Pred 
tremi leti smo se v občini od
ločili, da odpravimo dvoizmen-
ski pouk. Če smo hoteli dobiti 
petino sredstev od države, smo 
morali predhodno pridobiti vsa 
soglasja ministrstva za finance. 
Ta naložba predstavlja za občin
ski proračun velik zalogaj, saj 
bo treba v treh letih zagotovi
ti dobro tretjino občinskega 
proračuna.« 

F. S. 

dek in zgradili 
prostore za potre
be prve triadc s 
knjižnico, mediotc-
ko in novo kotlov
nico na plin. Grad
bena dela bodo 
terjala 237 milijo
nov, oprema pa 37 
milijonov tolarjev. 
Prostori bodo vse-
Ijivi septembra le
ta 2003. Takrat bo 
imela šola tudi po
goje za devetletno 
osnovno šolo v eni 
izmeni. 

V tretji fazi pa 
bodo uredili še zu
nanjo okolico in 
igrišče, kar bo za-

Učenci so v prisrčnem kulturnem programu gostom, staršem in ostalim krajanom poka
zali, kaj so se naučili v prvih dneh novega šolskega leta: »Male glave rastejo vneto, kmalu 
je majhnega konec in napoči veliko...« 

70 IN 50 LET OD ZGRADITVE KAMNIŠKIH KOPALIŠČ 
Potem, ko smo pred meseci dobili v Snoviku lep povečan bazen s 

termalno vodo iz Vasenega, velja omeniti, da je letos 12. julija poteklo 
že kar 70 let, odkar so v Kamniku leta 1931 svečano odprli takrat no
vo zgrajeno kopališče na Nevljici. Častitljivo 50-letnico uporabe pa 
letos praznuje tudi sedanji kamniški 50-metrski plavalni bazen. 

70 let od odprtja 
kopališča na Nevljici 

Pred letom 1931 je bilo me
sto Kamnik brez pravega kopa
lišča. Nekoč cvetoče kopališče 
»Kurhaus«, kasneje preimenova
no v »Neptun«, jc po prvi sve
tovni vojni žalostno propadalo 
Med vojno so bili v njem nase
ljeni vojaki, ki so ga precej po
škodovali. Po nastanku države 
Srbov, Hrvatov in Slovencev oz. 
prve Jugoslavije so kamniški ob
činski možje zamudili ugodno 
priložnost, da bi lahko /a malo 
denarja odkupili in popravili to 
kopališče s 14-mctrskim baze
nom. 

Kamnik, nekoč sloveče turi
stično mestece, ki ga jc pred pr
vo svetovno vojno redno obis
kovalo preko 500 turistov, so ob 
koncu dvajsetih in v začetku tri
desetih let zopet pričeli obisko
vati Ictoviščarji. Leto za letom 
jih je bilo več in pogrešali so 
letno kopališče. 

Tega se je zavedel tudi tak
ratni občinski odbor (sedaj ima
mo v tej funkciji občinski svet) 
z. županom Francem Kratnar-
jem na čelu. Odločili so se zgra
diti moderno kopališče ob Ne
vljici. To kopališče naj bi bilo 
na istem mestu, kot je sedanji 
50-metrski bazen, le da jc sko
zi bazen tekla reka Nevljica, 
katere tok je nasproti vrta 
gostilne »Pod skalco« pred cesto 
zavil v pravem kotu desno, kjer 
so tudi namestili železno zapor
nico. Struga Nevljice je od tam 
naprej tekla tik ob cesti, ki pe
lje proti Tuhinjski dolini. 

Takratno dnevno časopisje jc 
izčrpno poročalo tako o sami 
izgradnji tega kopališča kol tu
di o svečanem odprtju. Iz teh 
virov povzemamo nekatere za
nimivosti. 

Prostor, na katerem so zgra
dili kopališče, jc občina oilku
pila od posestnika Prašnikarja. 
Kopališče so po načrtih Higijcn-
skega zav(xla dali v gradnjo ma

ja 19.30 kamniškemu stavbeniku 
Francu Homarju. Razširili so pr
votno strugo Nevljice za približ
no 9 metrov, tako da je bila ši
roka 16 do 18 metrov. Na obeh 
straneh so napravili močno 
»škarpo«, na eni strani betonsko, 
na drugi pa z. macesnovih pilo
tov. Dno struge so poglobili v 
dolžini 70 metrov. Na koncu 
razširjene struge so zgradili že 
omenjene železne zapornice, s 

la že takrat blagajna in globoka, 
velika klet. Otroški bazen so 
zgradili leto pozneje in še neko
liko utrdili jez med globljim in 
plitvejšim delom kopališča. 

Vsa obrtniška dela so solidno 
opravili domači obrtniki oz. 
podjetniki: Sršen, Štebe, Repič, 
Belec, Justin, Deisingcr, Bachcl, 
Kregat & I ajdiga itd. Zaporni
ce so dobavile in montirale 
Strojne tovarne iz. Ljubljane. 

Za poplačila vseh del je mo
rala mestna občina najeti poso
jilo z odplačilom 15 let. Občini 
je velikodušno priskočila na po
moč meščanska korporacija in ji 
dala ves les za leseno škarpo. 

l^eta 1931 so Občina Kamnik, Meščanska korporacija in Tujsko-prometno 
društvo zgradili prelepo kopališče na Nevljici 

katerimi so lahko dvignili nivo 
vode v strugi za 2,5 metra. Maj
hen jez je delil regulirano stru
go v dve področji. Prvo je bilo 
namenjeno neplavalcem, voda je 
bila v njem globoka 0,90 met
ra, v drugem pa je globina va-
riirala od 1,80 m do 3,30 metra. 
Na ovinku velikega bazena so 
postavili skakalni stolp za sko
ke s treh in petih metrov ter 
skakalno desko za skoke z ene
ga metra. Ob betonski obali so 
namestili lićne ograje in stopni
ce v vodo. Za primere nesreč so 
imeli reševalni čoln in dolge 
drogove. Ves kopališki prostor 
so skrbno ogradili, na jugoza
hodni strani so postavili 10 ka
bin, na njihovi strehi pa pro
stor za sončenje. Ob zapornicah 
so zgradili 48 kabin in buffet. 
V slednjem (stoji še danes) jc bi-

ograje, kabine itd. zastonj. 
Ob svečanem odprtju 12. juli

ja so sodelovala vsa takratna 
kamniška društva, korporacije in 
mnogi posamezniki. Ob 9. uri do
poldan so sprejeli goste na kolo
dvoru. Ob 10. uri so priredili šta-
fetni tek na 3000 metrov. Ob pol 
enajstih pa je bilo slovesno od
prtje kopališča. S ploščadi okrog 
4 m visokega slavnostnega stolpa, 
postavljenega nekaj metrov za
hodno od blagajniške zgradbe, so 
imeli pozdravne govore župan, 
predsednik Športnega kluba (SK) 
Kamnik dr. Dominik Zvokclj, 
predstavniki ostalih oblasti, pred
stavnik Tujskopromctncga društ
va Kamnik, Damskega komiteta 
Kamnik. Športnega kluba »Ilirija« 
iz Ljubljane, Športnega kluba 
»Virtus« z Duplice, SK iz Dom
žal. I rziča itd. Sledile so propa

gandne plavalne tekme in skoki, 
ob 11.30 promenadni koncert, ob 
15. uri pa veselica na kopališču. 
Vstopnino je bilo potrebno pla
čati edinole z.a na veselico in si
cer na osebo 3 dinarje, za dru
žino 10 dinarjev in za dijake I 
dinar. Ob 18. uri so na travniku 
ob kopališču priredili nogomet
no tekmo in zvečer še Beneško 
noč. 

Večer prej so v dvorani 
»Kamniškega doma« priredili 
koncert kamniškega salonskega 
orkestra in potem uprizorili ko
medijo »Kukuli« v režiji Rajka 
Kosa. 

Zajezitev Nevljice na (cm ko
pališču je povzročila umiritev 
toka in dvig gladine Nevljice vse 
tja do »Cveka« oz. skoraj do 
Mamutovega mostu. Zato je bil 
ta izvcnkopališki del Nevljice 
zelo primeren za treninge dol-
goprogašev-plavalccv in za čol
narjenje. Kopališče jc bilo dol
go približno 100 metrov in je 
imelo na začetku na gladini na
meščeno tudi lovilno mrežo z.a 
listje in morebitne druge plava
joče predmete. Seveda je bila 
Nevljica takrat v tridesetih le
tih, ko Se ni bilo vanjo spelja
nih nobenih fekalij, dokaj čista 
reka, bolj topla kot Bistrica, a 
kljub temu kopališče z večkrat 
razmeroma hladno vodo (od 19 
do 21 stopinj Celzija.) V spod
njem, najglobljem delu kopališ
ča, se je v Nevljico izlivalo kar 
nekaj mrzlih studencev podtal
nice. Zato je bila voda v tem 
delu praviloma hladnejša od tis
te v zgornjem delu. 

Kljub temu je to kopališče 
dobro služilo kopalcem in tudi 
tekmovalcem-plavalcem, vse do 
zadnjih tridesetih let. Takrat pa 
so mu naenkrat odvzeli vodo. 
Zaradi stalnega poplavljanja Ne
vljice je pod županom Nande-
tom Novakom pred drugo sve
tovno vojno Mestna občina 
Kamnik uresničila regulacijo te
ga dela Nevljice. Njeno strugo 
so prestavili v sedanjo, povsem 
na novo izkopano, ki teče za
hodno od nekdanjega kopališča 
oz. sedanjega bazena. Takrat bi 
bil Kamnik že zopet povsem 
brez kopališča, če ne bi že prej 
obnovili malega bazena v nek
danjem Kneippovem zdravilišču. 
Nadaljevanje prihodnjič 

MILAN VVINDSCHNURKR 

2 0 0 1 / 0 2 

Tako kot je kultura bogastvo, tako je tudi vsak kulturni dogodek 
(gledališka predstava, koncert, razstava itd., itd.) trenutek boga
stva, ki ga je pa preprosto treba dojeti - in ujeti. Da. Preprosto, 
treba je ujeti ta dogodek, ki je lasten samo vsakemu posebej. Ti 
dogodki so enkratni, neponovljivi. Neponovljivi zato, ker se 
enkratnost kulturnega dogodka spoji z enkratnostjo posame
znikove odločitve in želje po sprejemanju lepega 

Zadrega sodobnega časa ni v enkratnosti kul
turnih dogodkov (čeprav se kulturni dogodki 
razlikujejo od "kulturnih' dogodkov), temveč 
v enkratnosti naših lastnih odločitev, da si 
vzamemo čas za sprejemanje teh vrednot. 

Z abonmajsko ponudbo gledaliških predstav in koncertov vam 
ponujamo pester izbor kulturnih dogodkov, za kar je potrebna 
samo še enkratnost vaše odločitve, da želite abonmajsko 
vstopnico. Z abonmajskimi predstavami in koncerti vam bomo 
od oktobra 2001 do maja 2002 ponudili možnosti sprostitve, 
zabave in treznega premisleka - predvsem pa: obilico lepega. 

G l e d a l i š k i a b o n m a Pestrost in različnost žanrov ter 
odrskih estetik bo obogatila kulturno ponudbo našega okolja, 
vrhun,skxslovenski dramski igralci pa bodo z lepoto slovet 
besede utrdili vrednost in lepoto gledali5ča 

Neil Simon: Večna mladeniča 

Carlo Goldoni: Primorske zdrahe 
gledališče Nova Gorica ^ 1 J % 

Jartusz Gtovvacki Antigono v 

4I 
O n e Primorsko duciskoV 

ranj 

Mike Cullen: 
ali 

Mil 

Marius vjffMayenburg: Ognjeni obraz " 

Conoft 
Mm 

i,š 

C Pherson: Jez SNG urama Ljubljana! 

Vinko Moderridorfer; Podnajemnik , • 
Ijudŝ  gledališče G 
ali 
Janfz Povše: LoQfftW.Slovensko ljuds> 

, iOravKO rergar - oaruon, igor ivara - ludvii /UK 

rfRojteric 

orni zbor Slovenieom /,.,mf /«/ 

K o n c e r t n i a b o n m a borno vrhunske Jbvenske 
poustvarjajte q\x>bWf^f različnih komorfljppfavih, ojjrtem pa 
obogatili prestam tudi z gosti iz tujine - vsi skupaj pâ Bs bodo 
utrdili v prepričaTWda je glasba lepota, ki nas pojPja in bogati 

Arije in doeti if Verdiievih op€r oiga Gracelj -
sopran, Zdravko Pergar - bariton, Igor Svara - klavir /oktober 2001/ 

Toma 
Komorni zbor Slovemeom /ldfi 

Komorni orkester SF/februar 2002/ 

Nicoleta Sanzin harfe Barbara Kresnik - marimba 
/marec 2002/ 

Komorni orkester Rotterdam /april 2002/ 

V p i s o v a n j e a b o n m a j e v b o p o t e k a l o : 
za dosedanje abonente od 20. do 24 septembra, za nove abonente 
pa od 26. do 30. septembra Cene abonmajev v primerjavi s 
preteklim letom nismo spreminjali (od 6.240,00 do 9.600,00). 
Studenti in upokojenci imajo popust. 

Na vašo željo vam lahko brezplačno pošljemo podrobnejšo 
informacijo, pokličite nas po telefonu 722 50 50. 

Q 

K u l t u r n i d o m 

F r a n c a B e r n i k a 

Domžale 



Iz torbe Krištofovega 
Pepetall. 

Predlog o delitvi občine 

O d l o č i t e v z a h i t r e j š i r a z v o j 

Zlate fige in cviček iz Iverja 
"ATavzlic muhastemu vremenu smo 

L T preiiveli tudi 31. narodne noše. 
Morda je zato iz pivskih sodčkov stek
lo nekoliko manj piva in morda prav 
zato na naši največji veselici ni bilo 
razgretih vročekrvnežev. Pravijo, da 
je vsaka stvar za nekaj le dobra ... 

Letos na narodne noše res ne mo
rejo propasti, so menili firbci na 

kamnišem placu, ko so videvali sa
mega direktorja nove turistične 
agencije, kako je lastnoročno preko 
trga prenašal deske za b/v, po kate
ri so sc zvečer sprehajalae brhke 
Špenkove manekenke... 
nohvalo zaslužijo tudi vrli komu-

M nalci, ki so se takoj za konji v spre
vodu zapodili z metlami in lopatami na 
ulice in skrbno pobrali konjske fige, ki 
jih zaradi številnih konj letos ni bilo 
malo. Pravijo, da jim bodo zelo prav 
prišle za gnojenje novih cvetličnih gre
dic, nastalih ob nedavni cvetlični akci
ji. Turistični šef Miran pa se samo boji 
računa, saj je javno mnenje, da je ko
munalna ura zlata ura... 

"Efaj čem. moram s pleskavico nad 
M\ pleskavico, samo znanci in kis
lo mleko niso dovolj, je bil odločen 
znani kamniški gostinec, ko je raz
mišljal o številnih konkurentih s 
»turškimi« špecialitetami. Samo. da 
jc moja težja od njihove ... 

Mednarodni značaj letošnjih na 
rodnih noš se je odražal tudi 

na veseličnih prostorih. Medtem, ko 
so se pred pošto razlegali zvoki jodl 
tria s kokodak polko: ih bin ajn šta-
jer purš in Še kiklco prodala bom 
slavnih Gamsov, je na južnem koncu 
Šume odmevalo: Živi, živi, živi se, ni
je lahko, mora se... 

S icer pa smo v teh poznopoletnih 
vroče-hladnih dnevih počeli tudi 

kaj bolj pametnega. Spet so stekle vro
če debate o tem, kakšna občina, velika 
ali majhna bo posesala več denarja iz 
državne blagajne. Menda so najbolj 
zadeli tisti, ki menijo, da bo vi
me ostalo isto, pa naj bo seskov 
190 ali 300... 

]\Tajbolj trmasti so še vedno 
L v Tuhinjci. Ti pravijo, da 
bodo ostali na svojem, kjer so. 
Tudi ime ostanka stare kam
niške občine, od katere se bo
do vsi drugi (menda) odcepi
li, jih ne skrbi prav posebno: 
pravijo, da bo ostanek občine 
občina Kamnik I, sedež, pa bo 
tudi ostal v sedanji občinski 
stavbi. Tako bomo tudi lažje 
delili premoženje. Za novo ob
čino pa se bo že našlo še nekaj 
prostora na podstrešju... 

Č eprav nekateri občinar 
ji menijo, da ne vemo, kaj 

bi počeli z zajlami na Veliki 
planini, ki vsako leto iz občin
ske vreče potegnejo najmanj 
dve desetini milijončkov. po se 
Stranjam in Crnjani. kol bo
doči ohčinarji in lastniki žič
nic, teh prav nič ne boje. Bo
mo že nabrali tiste cekine, če 
ne drugače, bomo pa purgar-
jem podražili žgance in kislo mleko 
na planini, pa ludi z vodo iz zajetja 
no Iverju se ho dalo kaj zaslužili, soj 
vemo po čem je cviček. Niso neumni, 
ko pravijo: uzdaj se use in u svoje 
kljiise oziroma po slovenski: poma-
gaj si sam in Bog ti bo pomagal... 

M ehčov Tone me je zadnjič po 
baral, zakaj so vrli gradbeniki 

zasadili kramp in lopato za nov pri
zidek k dupliški šoli na začetku šole 
in ne med počitnicami, ko tam okoli 
ni bilo otrok. Pa sem mu odvrnil, naj 
o tem povpraša dupliške krajevne 
može, ki so vse poletje težili, da na 

Kuhar Cveto: Poskusite original prekmur
ski bograč, ki ga ceh Vestfalci niso mogli 
prehvaliti. Drugo leto pa bom verjetno spel 
kuhal pravi kamniški predvolilni golaž. ... 

vsak način hočejo svojo občino. Še
le sedaj, ko so odnehali, pa sojini iz 
Kamnika slavnostno pripeljali te
meljni kamen, ki gaje na koncu slo
vesnosti v jami lahko malo pobožal 
tudi nesojeni dupliški župan ... 

Krištofov Pepe II. 

Na zahtevo desetih svetnikov je 
bila 3. septembra sklicana izredna 
seja Občinskega sveta, da so raz
pravljali o pobudi nekaterih Sve
tov krajevnih skupnosti, o izločit
vi severnega ter osrednjega dela 
sedanje občine Kamnik in da se 
tu ustanovita novi občini Kamniš
ka Bistrica in Kamnik. Na sami se
ji jc bil predložen Sc dodaten 
predlog in sicer, da novonastala 
občina Kamnik pridobi status 
mestne občine. 

V razpravi jc sodelovalo precej 
občinskih svetnikov, saj je seja 
trajala dobri dve uri. Argumenti, 
ki so jih navajali zagovorniki 
predlogov, so bili očitno prep
ričljivejši od tistih, ki so temu 
nasprotovali. Občinski svet jc 
namreč vse tri predloge z. večino 
glasov podprl. Zanje so glasovali 
svetniki skoraj vseh strank, ki so 
zastopane v kamniškem občin
skem svetu, torej ga je podprla ta
ko desna kot leva politična opci
ja. Svetniki sc torej niso odloča
li o strankarski politični prihod
nosti, temveč o možnosti, da se 
naše sedanje območje občine hit
reje razvija. 

Predvsem finančna sredstva 
narekujejo tempo razvoja. Več je 
teh sredstev na razpolago, hitrejši 
je razvoj. Občina namreč večino 
finančnih sredstev dobi od drža
ve. Ta pa šibkejšim občinam od
merja več denarja. Prav zaradi 
tega so sc skoraj vse prejšnje ob
čine že razdelile, preostale štiri, 
med katerimi jc (na žalost) tudi 
naša, predlagajo razdelitev Držav
nemu zboru šele sedaj. Precej pa 
je vloženih predlogov, ki predla
gajo dodatno delitev že razdelje
ne občine, nobenih predlogov pa 
ni /a ponovno združevanje. To 

so dodatna dejstva, ki morajo 
prepričati Sc tako velike dvom
ljivce o upravičenosti delitve naše 
občine. 

Kamnik je mesto že skoraj 
osemsto let. Vsa ta leta so mu bile 
priznane mestne pravice. Veliko 
upravnih nalog pa mu jc bilo od
vzetih po drugi svetovni vojni, 
največjo krivico pa jc doživel le
ta 1994, ko ni pridobil statusa 
mestne občine. To krivico skup-
Sajo naši občinski svetniki popra
viti z izglasovanim predlogom Dr
žavnemu zboru. 

P I S M A - O D M E V I - M N E N J A - P I S M A 

Zakaj'je pomemben vsak 
posameznik pri 
zmanjševanju 
onesnaženega zraka 
in hrupa v naravnem 
in življenjskem okolju (V.) 

V Kamniškem občanu 5. 9. 
2001 smo krajane Kamnika sezna
nili z Zakonom o varstvu okolja do 
46. člena, kar pomeni, da smo 
dolžni nadaljevati tako dolgo, da 
bomo podali obrazložitev vseh 
členov, ki so pomembni pri prido
bitvi znanja okoljevarstvene prob
lematike. 

V 50. členu (program lokalne 
skupnosti), je"navedeno, da mest
na občina sprejema program var
stva okolja in operativne progra
me za svoje območje ob smiselni 
uporabi določil 47., 48. in 49. čle
na tega zakona. Občina ali širša 
lokalna skupnost lahko sprejme 
svoj program varstva okolja. Pro
grami iz prejšnjih odstavkov ne 
smejo biti v nasprotju z nacional
nim programom varstva okolja. 
Določila 47. člena navajajo o pri
pravi nacionalnega programa 
varstva okolja, 48. člena o vsebi
ni nacionalnega programa in 
49. člena o operativnem progra
mu. Občina Kamnik je v letu 1997 
naročila izdelavo Strategije o var
stvu okolja, katera opisuje takrat
no stanje, odgovornost in kaj je 
potrebno v nadaljevanju postoriti, 
pri izboljšanju okoljevarstvene 
problematike. Pri študiji ranlji
vosti okolja je pomembno planira
nje, programiranje, projektiranje 
posegov v okolje in usmerjanje 
razvoja v prostoru. Študij ranlji
vosti okolja za celotno območje 
republike, razčlenjeno po regijah, 
pripravi ministrstvo v sodelovanju 
Z drugimi ministri. 

Študij ranljivosti okolja za svo
je območje pripravi tudi občina, 
če je ne pripravi širša lokalna 
skupnost ozirtrma če je ne pripra
vi skupaj z drugimi občinami, je 
navedno v 51. členu. 

Kadar so za izdajo uporabnega 
ali drugega dovoljenja za poseg v 
okolje, za katerega je bilo izdano 
okoljevarstveno soglasje, predpi

sani tehnični pregled, poskusno 
obratovanje ali drug predhodni 
postopek, mora biti v njegovo iz
vedbo vključeno ministrstvo zara
di ugotovitve skladnosti izvedene
ga posega v okolje s sestavinami 
projekta, ki so bile predmet preso
je vplivov na okolje. 

Kadar je predpisano poskusno 
obratovanje, se skladnost iz. prej
šnjega odstavka ugotavlja na pod
lagi s projektom določenega obra
tovalnega monitoringa. 

Dovoljenje iz. prvega odstavka 
tega člena, izdano v nasprotju z 
določbami tega člena, je nično, 
navaja 61. člen. V 62. členu, dru
gi odstavek je navedeno, če bi 
sprememba obsega ali načina 
obratovanja, določenega z obra
tovalnim dovoljenjem, povzročila 
spremembo vplivov na okolje, mo
ra ohratovalec predhodno prido
biti spremembo obratovalnega 
dovoljenja z vidika spremenjenih 
okoljevarstvenih pogojev. 

Poglavju dolžnosti izdelave in 
izvedbe Sanacijskega programa 
(64. člen), nalaga nosilcu iz dru
gega odstavka 28. člena, ki opisu
je status ogroženega okolja in za
vezancu iz drugega odstavka 
36. člena (ukrepi inšpekcijskega 
nadzorstva) tega zakona, da mi
nistrstvo v odločbi o odreditvi pri
prave in izvedbe sanacijskega 
programa določi vrsto, obseg in 
roke sanacije. 

Nosilec in zavezanec iz prej
šnjega odstavka morata pred za
četkom izvajanja sanacije prido
biti soglasje ministrstva. Pristojna 
ministrstva morajo na zahtevo mi
nistra temu dati mnenje pred izda
jo soglasja. V soglasju iz. prejšnje
ga odstavka se lahko roki izvedbe, 
določeni v terminskem planu sa
nacijskega programa, skrajšajo 
ali podaljšajo. 

Do je temu resnično tako, so se 
prizadeti krajani Kamnika, ki pre
bivajo v okolici tov. Titan oziroma 
livarne s katero opravlja PS Ci-
tnos, dne 18. 6. 2001 sestali s pred
stavniki Agencije RS za okolje, ki 
spada pod Ministrstvo za okolje in 
prostor RS, predstavniki PS Cimo-
sa - Titan livarne in predstavniki 
družbe Titana, ter se dogovorili o 

skrajšanih rokih v predloženem 
terminskem planu, s ciljem, da čim 
bolj skrajšamo končni rok ekološ
ke sanacije. Na osnovi skrajšanih 
rokov, bodo posamezne fdtrirne 
naprave sproti začele poskusno 
obratovati in sicer: prva (Disama-
tik) v maju 2001 in zadnja (peska
nje) v maju 2003. Emisije okolja se 
bodo postopno začele zmanjševati 
od maja leta 2002. 

Poleg zgoraj navedenega, je 
potrebno krajanom Kamnika po
vedati, da smo se Zeleni Kamnika 
prizadevali za zmanjšanje emisije 
prahu v zraku in hrupa v narav
nem in življenjskem okolju, ki pri
hajajo iz livarne Titana sedaj PS 
Cimosa) že vrsto let, kar nam je 
zaenkrat uspelo v tolikšni meri, da 
sta Titan d.d. Kamnik in Zavod za 
zdravstveno varstvo Maribor, In
štitut za varstvo okolja, izdelala 
Sanacijski program za odpravo 
virov čezmernega obremenjevanja 
okolje s hrupom ter čezmernih 
emisij snovi v zrak. 

Agencija RS za okolje je dne 
25. 8. 2001 izdala SOGLASJE K 
SANACIJSKEMU PROGRAMU, 
stranki PS Cimos, Titan livarna, 
livarna z obdelavo d.o.o., Kovi
narska 28, Kamnik. V soglasju je 
navedeno, da mora čezmerno 
obremenjevanje prenehati do 
30. 9. 2003. V prvotnem planu pa 
je bil zadnji rok prenehanja čez
mernega obremenjevanja okolja 
9. 7. 2004 

Zeleni Slovenije - OO Kamnik 

Kdo naj varuje občane 

pred nasiljem? 

30. julija letos je že pred 7. uro 
pri otroškem igrišču nasproti No
ve mode začela predirljivo pisku 
ti alarmna sirena na osebnem av
tu. Ker po daljšem času sireno ni 
nehala piskati, je okoliškim sta
novalcem nadležen zvok začel 
najedati živce. Nihče si ni upal 
ničesar ukreniti, ker so pričako
vali, da bo alarm izključil lastnik 
avtomobila. Sirena je piskala 
uro, dve. ves dopoldan in nikogar 
ni bilo, ki bi ta nadležni pisk pre
kinil. Poklical sem Policijsko po
silijo Kamnik in dežurnemu poli

cistu povedal za nasilje zvočnega 
alarma na osebnem avtomobilu. 
Dobil sem odgovor, da so že pred 
menoj klicali za pomoč, vendar 
policija menda ne more ukrepati, 
ker nima pooblastil. Rekoč, da 
nimajo pristojnosti, sem se ob 
tem spraševal, kako bi ravnali v 
primeru, da hi se. to zgodilo pred 
bolnišnico, ob šoli, vrtcu, domu 
starejših občanov, itd. Kaj in ka
ko v takem primeru? 

Govoril sem tudi z načelnikom 
civilne zaščite Kamnik in tudi ta 
mi je tolmačil, da je v takih pri
merih nemogoče ukrepati. Po
veljnik GZ pa se še zmenil ni. da 
hi dal odgovor. Sirena pa je kar 
piskala in to je trajalo kar šest 
ur. Nihče ni vedel čigav je avto 
in kje je njegov lastnik, da bi ga 
poklicali, naj vendar izključi 
alarmno napravo. Ura je odbilo 
13. in sirena je naposled utihni
la. Takoj zatem sla prišla policis
ta do avtomobila in si po svoje 
zadevo ogledala ali zapisala os
novne podatke avtomobila. Ko 
sem spoloma prišel do inkrimini-
ranega vozila, so bili tam že tu
di otroci in tudi oni po svoje 
modrovali zakaj je bila sirena 
aktivirana. Povedali pa so mi, da 
so alarm sami izključili, saj so 
znali odpreti vrata in okno - seve
da brez pooblastila. Varuhi jav
nega reda in miru in druge samo
zaščitne organizacije nočejo 
ukrepati vse dokler ne nastopi 
skrajna nevarnost in so že nasto
pile posledice ali pa so te na vidi
ku. Razni kršitelji javnega miru so 
policiji vcepili strah zaradi ne
upravičenih pritožb (primer v Ge-
nevi v juliju na demonstracijah) 
in čeprav so interesi večine ogro
ženi, ne ukrepajo, lak odnos po
sameznikov in državnih organov 
do mirnih občanov ni pravičen in 
ne demokratičen. 

Ne bom se skliceval na zakon
ske predpise, ker jih izvajali i 
dobro poznajo, le izvajati jih je 
težko in po liniji najmanjšega od
pora so tako za vse akcije nepri
stojni Pristojni, napišite odgovor 
kako ravnati v takem primeru, saj 
so tovrstni z.voki kar pogosti. 

ALOJZIJ KONDA 

S tem, ko je Občinski svet iz
glasoval predlagane predloge, jc 
le prevzel pobude od tistih sve
tov krajevnih skupnosti, ki so 
pobude vložili. Ni pa s tem še 
nič odločenega. Predlogi so se
daj vloženi v Državni zbor, ki 
bo končno odločitev izrekel čez 
približno pol leta. Veliko težo 
pri odločitvi bomo imeli Kamni
čani na poizvedovalnem referen
dumu predvidoma februarja pri
hodnjega leta. Če bomo glasovali 
za, bomo dobili možnost, da v 
razumnem času dobimo prepot-
rebni nov otroški vrtec, kultur
no dvorano in Se kaj drugega, o 
čemer bi v nerazdeljeni občini 
lahko le sanjali. 

TONE ŠTELE 

K J E N A S Č E V E L J Ž U L I 

Napisna tabla - tarča objestnezev? 
Napisna tabla pred železniško postajo Kamnik-meslo je bila lana 

objestnezev. Pred nedavnim so svojo moč pokazali tako, da so tablo 
izruvali in jo pustili na tleh, kjer leži že več dni. Kdo bo tablo po-
slavil nazaj na svoje mesto, kjer je prej potnike opozarjala, da so pri
speli na cilj v Kamnik-mcsto.? 

Junaki, ki so se znesli nad nič krivo tablo bi lahko svojo odvečno 
energijo usmerili v kaj bolj koristnega, komentirajo mimoidoči. Pa se 
prav imajo. STANE SIMŠIČ 

Podrla napisna tabla pred železniško postajo Kamnik-meslo 

Občina Kamnik 
organizira akcijo zbiranja nevarnih odpadkov iz go
spodinjstev v soboto, 6. oktobra, od 10. do 13. urć na 
parkirišču kina Dom. 
Pri vozilu z atestiranim kontejnerjem za zbiranje nevarnih odpadkov 
boste lahko brezplačno oddali nevarne odpadke, ki sodijo v nasled 
nje skupine: 

• akumulatorji, 
• baterije, 
• zdravila, 
• barve, topila, laki, smole, lepila, kiti, 
• olja, emulzije, hladilne tekočine (antilriz), 
• pralna in kozmetična sredstva (ličila, pršila, čistila), 
• škropiva in drugi fitoterapevtski pripravki, 
• druge odpadne kemikalije (solna kislina, lužni kamen, varekina, 

živosrebrni termometri). 
Nevarne odpadke (zaželeno jc, da so v originalni embalaži) bodo spre
jemali strokovnjaki podjetja Kemis d. o. o. iz Radomelj, ki je za zbi
ranje in odstranjevanje nevarnih odpadkov ustrezno registrirano in 
ima pri tem dolgoletne izkušnje. 
Podjetje Kemis se ukvarja ludi z zbiranjem in predelavo odpadkov 
iz obrti in industrije. Vsem podjetjem, ki imate sedež, v občini Kam
nik ponuja možnost, da oddate manjše količine odpadkov iz dejav
nosti v času akcije, ki je namenjena gospodinjstvom. Odpadki bodo 
ob predaji stehtani, stroške odstranitve pa boste morali plačati sami. 
Občina Kamnik že več let organizira akcijo zbiranja nevarnih odpad
kov. Vsako leto sc akcije udeleži veliko ekološko osveščenih Kamni-
čanov, ki sc zavedajo, da nevarni odpadki zahtevajo posebno pozor
nost, ker vsebujejo večje koncentracije okolju nevarnih snovi in za
to ne sodijo v zabojnike za odpadke ali v kanalizacijo. 
Vse dodatne informacije lahko dobile na Oddelku za okolje in pros
tor Občine Kamnik - ga. Mihela Veternik (tel. 831-81-23). 
Na dan akcije, 6. oktobra, boste lahko dobili dodatne informacije preko 
»Akcija telefona« št. 031-399-333. 
Vsi, ki se boste akcije udeležili, boste veliko pripomogli k našemu skup
nemu cilju - ŽIVETI V ČISTEM IN ZDRAVEM OKOLJU! 

V A B I L O 
Občina Kamnik se vse bolj zaveda pomembnosti učinkovite rabe 
energije, zato je v času od 11. septembra do vključno 28. 
septembra v avli občine Kamnik odprta r a z s t a v a n a 
t e m o » P l i n i f i k a c i j a v O b č i n i K a m n i k i n 
u č i n k o v i t a r a b a e n e r g i j e « . 

Na razstavi sodelujejo tudi dobavitelji naprav za učinkovito izrabo 
zemeljskega plina in energetsko svetovalna pisarna Kamnik, ki 
deluje v okviru projekta »ENSVET« ter izvajalec plinifikacije. 

V torek , 2 5 . s e p t e m b r a , o b 18. uri 

bo v sejni sobi Občine Kamnik organizirano 

p r e d a v a n j e z naslovom 

»KAKO IZBRATI UČINKOVITE NAPRAVE 
ZA OGREVANJE« 

Predavanje bo vodil Matjaž Malovrh, vodja prokjekta »ENSVET« 
z Gradbenega inštituta ZRMK Ljubljana. 

Vljudno vabljeni! 
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C E N T E R O B Č I N E K A M N I K 
Tomšičeva 23, 1240 KAMNIK 

T E L : 01/83-91-470, FAKS: 01/83-18-192 
e-mail: infocenter.kamnik@siol.net; http://www.kamnik.s 

K O L E D A R P R I R E D I T E V 

ZVEZA KULTURNIH ORGANIZACIJ KAMNIK 
Ja pljeva 2, Kamnik, tel.: 01/83-17-556 
FESTIVAL »MUŠICA AETERNA« 
Sobota. 22. septembra, ob 20. uri 
Kamnik - Frančiškanska cerkev 
ADAM SELI, harmonika 
Vstop s prostovoljnimi prispevki! 
Sobota. 29. septembra, ob 19.30 
Tunjice - župnijska cerkev sv. Ane 
BAROČNI TRIO 
O. Gracelj (sopran), I. Mitrović (violončelo), M. Bizjak (spinet) 

so 

KULTURNI CENTER KAMNIK 
Muzejska pot 3, tel.: 01/831 76 47,831 76 62 

MALEŠEV OTROŠKI LIKOVNI S A L O N 
Sobota. 22. septembra, ob 10. uri na dvorišču gradu Zaprice 
Ustvarjali bomo v glini ob razstavi Mali grad od prazgodovine do Andeških. 
Prispevek za material: 300 SIT 

so 

MATIČNA KNJIŽNICA KAMNIK 
Ljubljanska 1, tel.: 01/83-12-597 
Torek. 25. septembra, ob 19, uri 
Klepet z Ano Nušo Knežević o vedenju in sporazumevanju ob njeni novi 
knjigi Oljka. 
Sreda. 26, septembra, od 17, do 19, ure 
Začetek ustvarjanja v Vili Čira-čara z Rosano Kleindienst Premk. 
Petek. 28. septembra, ob 17, uri 
Predavanje Jana Krizstana iz podjetja Izvor: Veliki obeti delovanja efektivnih 
drobnoživk. 

SO 

O B T E D N U O T R O K A 
Vas vabimo na srečanje s tujimi deželami, pravljicami in ljudmi na 
prireditvah z naslovom NA PRAVLJIČNEM POTEPU PO ŠIRNEM 
SVETU. 
Ponedeljek. 1. oktobra, ob 17, uri na pionirskem oddelku 
Japonske pravljice in Japonska z Yukie N. Premože - spremljali jo bosta tudi 
njeni japonski prijateljici. V slovenščini bo pravljice predstavila Helena Sterle. 
Sreda. 3. oktobra, ob 10, uri 
Pravljični potep po Indoneziji s kamniškim Indonezijcem Usmanom 
Djalilom. 
Petek. 5. oktobra, ob 17, uri 
Ruske pravljice z Rusinjo, zdaj Kamničanko Tatjano Videč. 

so 

BUDNARJEVA MUZEJSKA HIŠA 
Zg. Palovče 5, tel.: 01/83-12-062, 041/545-580 

Sreda. 3, oktobra, ob 17. uri 
OTVORITEV RAZSTAVE 
Razgrnitev načrtov: KONKRETEN PREDLOG OHRANITVE STAVBNE 
DEDIŠČINE 
V sodelovanju z Univerzo v Ljubljani - Fakulteta za arhitekturo. Mentor: prof. 
dr. Peter Fister 

so 

MLADINSKI CENTER KAMNIK 
Glavni trg 23, tel.: 041/957-609 
V petek. 21. septembra, od 10. do 12. ure na Glavnem trgu 
DAN BREZ AVTOMOBILA 
(pišemo, rišemo, izpolnjujemo anketo) 
TEDEN OTROKA IN TEDEN PROMETNE VARNOSTI 
Ponedeljek. 1. oktobra, od 10. do 12. ure na Šutni 
NAJDALJŠI PLAKAT O PROMETU 
Torek. 2, oktobra, ob 16, uri na Šutni 38 
ZABAVNO POPOLDNE Z MLADIMI USTVARJALCI, ZBIRATELJI 
Sreda, 3, oktobra, ob 17. uri na Šutni 38 
MLADI DRUŽIMO SE RADI (ideje, ob dobri glasbi) 
Četrtek. 4. oktobra, ob 10. uri pri trgovini Gardeno (Steletova ul.) 
SVETOVNI DAN ŽIVALI (razstava, razglasitev nagrajenih likovnih in pisnih 
izdelkov) 
ŠOLA ZA STARŠE (informacijsko srečanje) 
Petek. 5, oktobra, PO 16, uri na Šutni 38 
MLADI ZAVIHAJMO ROKAVE - delovna akcija 
Sobota. 6. oktobra, od 10. do 12. ure na Šutni 38 
ZA SOŽITJE GENERACIJ: razstava, delavnice, igralnica, zbiralci, bolšjak 

so 
DRUGE PRIREDITVE 
Nedelia. 23. septembra, ob 9. uri 
Pohod ob reki Nevljici do izvira. Zbor pri gasilskem domu Šmartno. Pohod 
je primeren za vse starosti. Organizator: Tone Rajsar, tel.: 041 /507-112. 

Tretji kamniški Montmartre 

A j O t r o S k i p e v s k i zbor ^ V r o b t M ^ 
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vabi v svoje pevske vrste nove pevce od 7. do 13. leta 
starosti in tudi v predšolsko skupino od U. do 6. leta starosti. 

Sprejem v obe skupini bo v torek, 25.septembra, od 16. 
do 17. ure v stavbi 2 KO - Kamnik, Japljeva ul. 2 
(Razstavišče VERONIKA - pevskasoba nad kavarno), 

Zborovodkinj a Marina Aparnik 

Skrb za oživitev starega mesta 
Pred nekaj meseci ustanovlje

no druStvo ljubiteljev starega 
mestnega jedra, umetnosti in 
kulturne dediščine Kamnika je 
konec avgusta kot prvo priredi
tev pripravilo tretje srečanje slo
venskih pod imenom Kamniški 
Montmartre. 

Tridnevnega slikarskega sreča
nja se je udeležilo 16 slikarjev, 
(med njimi je bilo tudi precej 
Kamničanov), ki so svoja plat
na postavili na različnih koncih 
starega Kamnika in nato v so
boto svoj pogled na naše staro 
mesto predstavil v Hramu Lu-

Tretjega kamniškega Montmartra na Sutni se je udeležil tudi domačin 
dr. Ivo Kordaš, ki zase pravi, da mu je ljubša abstrakcija kot pa golo posne
manje narave. 

'11 I 

Dušan Sterle, predsednik društva, je svoje slikarsko stojalo postavil kar pred 
svoj slikarski atelje na Šutni. 

Pravljične urice v Matični 
knjižnici Kamnik 

Leto jc naokoli in t' Matični knjižnei Kamnik smo sel>onovno se
stale pravljičarke. Na sestanku smo jtregledalc statističnepodatke 
in ugotovile, da seje r obdobju od oktobra 2000 do maja 2001 
obisk pravljičnih uric povečal za 51%. Podatek je za nas razvese
ljiv in velika 'Spodbuda za nadaljnje delo 

V tednu otroka na cicibanovem oddelku naše knjižnice priprav
ljamo posebno presenečenje, tojepripovedovanje svetovnih prav
ljic, ki nam jih bodo j)redslavili tujci, ki živijo v Sloveniji. Vpohe 
deljek, I. oktobra, ob 17. uri, nas bo obiskala "čisto /trava« Japon 
ka, gospa Yukie N. Premože, ki bo otrokom pobliže predstavila de
želo, iz katere prihaja, in japonske pravljice. V sredo. >, oktobra, ob 
10. uri, nas bo obiskal gospod Ustnan Djalil, ki bo otrokom jnedsla-
vil Indonezijo in pravljice te lepe dežele. 

V petek, 6. oktobra, ob 17. uri, pa bo otrokom predstavila Rusijo 
in ruske pravljice gospa Tatjana Vidic, ki se je rodila v tej lepi dr
žavi, a je že nekaj časa Kamničanka. 

Pridite poslušal le pravljice in se seznanite s tujimi deželami! Se
daj pa zares! Pravljične urice se bodo pričele v drugem tednu v ok
tobru, cena pa je nespremenjena: 400,00 SIT na otroka. Urnik je 
naslednji: 

ŠMARCA: vsak četrtek, od 18. do 19. ure, v prostorih vrtca Šmar-
ca. Vodila jih bo pravljičarka Mateja Zibelnik. 

KOMENDA: vsak ponedeljek, od 1730 do 18.30 v šoli Komenda. 
Pripravljala jih bo pravljičarka Barbara Zlobko. 

MATIČNA KNJIŽNICA KAMNIK: vsak ponedeljek od 18. do 
19. ure v dvorani knjižnice. Z otroki bo pravljičarka Mateja Zibel
nik. 

PODGORJE: vsak četrtek od 1730 do 1830. Otroci bodo stopali 
/X) pravljičnih poteh s pravljičarko Matejo Osolnik. 

VUA ČIRA - ČARA: vsako sredo od 17. do 19. ure v dvorani, vo
dila jo bo]>rof. Rosana Kleindiensl-Premk. 

IGRALNE t/RE Z B1B1CAMI: vsako sredo od 10. dol I. ure. Z Bi-
bicami se bo igrala in trudila pravljičarka Helena Sterle. 

Če hočemo otroku najboljše, mu moramo na sležaj odpreti vra
ta v pravljični svet in v branje! 

In kako vabi Helena na Igralne urice z Bibicami? 
»Bibaleze, bibagre... kam? 
V družbo vrstnikov, starih 3 leta, ki vsako sredo dopolne v Matič

ni knjižnici Kamnik rišejo, pojejo, plešejo, se igrajo in poslušajo 
zgodbice. 

In kam gredo njihove mame, očki, babice, dedki in tete, pri kate
rih so Bibe v varstvu? 

Ja, z njimi ostanejo, da jim ni dolgčas in skupaj ustvarjamo. Ob 
koncu »urice« pa poklepetamo o tem, s čim se Bibe rade igrajo, ko
liko spijo, kaj rade jedo...ojoj, in potem tečemo domov kuhat kosilo 
za Bibe. 

Prvo srečanje Bib bo v sredo, 12. oktobra, od 10. do 11. ure. Pri
javite se na pionirskem oddelku knjižnice.« 

Kot vidite, vam in otrokom ne bo dolgčas ne na Igralnih uricah 
zBibami ne na pravljičnih uricah. Vljudno vabljeni na f>rij)ovedo-
vanje pravljic v tednu otroka in na jiravljične urice, kise bodo pri
čele v drugem tednu oktobra! 

Tatjana Tratnik 

žar na Šutni. Odprtja razstave 
se je udeležil podgorski rojak 
umetnostni zgodovinar dr. Mir
ko Juteršek. Večina udeležencev, 
ki so se na kamniški likovni pri
reditvi zelo dobro počutili, je 
bila tokrat prvič v Kamnika za
to pravijo, da se bodo še vračali 
na podobne prireditve. 

Prireditev je finančno podprla 
tudi Občina Kamnik. Kot je po
vedal slikar Dušan Sterle. pred

sednik društva, ne nameravajo 
ostati samo pri tej prireditvi, 
pač pa bodo pripravili še več 
prireditev, kot so glasbeni veče
ri, likovni in dramski večeri 
(mono drame). Povezati pa se 
nameravajo tudi z ljubitelji sta
rih mest v drugih slovenskih 
krajih. V kratkem bodo pripra
vili tudi razstavo uveljavljenih 
slovenskih slikarjev. 

F. S. 

Interactive 
HAL interaetive jc eno izmed vodilnih podjetij v Sloveniji na področjih 
elektronskega poslovanja in interaktivnih digitalnih medijev. Med kupci naših 
tehnoloških in kreativnih storitev so Mobitel, Petrol, Gospodarska zbornica 
Slovenije, DOM Trgovina, AC-intercar, Debitel, Helios, Hvundai Avto Trade, 
Belinka, MKZ Revije in več oglaševalskih in PR agencij. Zaradi novih poslovnih 
priložnosti vabimo uveljavljene strokovnjake, pa tudi ustvarjalne začetnike, da 
se nam pridružijo. 

I. Tehnični vodja projektov razvijalec programske opreme 
Glavne naloge: 
1. koordinacija projektov z naročniki 
2. vodenje programerjev in izdelava zahtevnejše programske opreme 
3. tehnološka zasnova spletnih aplikacij na MS Windows 2000 in Linux 
Pogoji: 
• vsaj univerzitetna izobrazba računalniške, tehniške ali naravoslovne 

smeri (lahko pripravnik) 
• vsaj 3-letne izkušnje pri razvoju zahtevnejše progamske opreme 
• izkazani referenčni programski projekti 
• pridobljen certifikat Microsoft Certifled Professional (možnost pridobitve 

na delovnem mestu v prvih šestih mesecih zaposlitve) 

II. Grafični oblikovalec art direktor 
Glavne naloge: 
1. oblikovanje uporabniških vmesnikov z.a WWW in CD-ROM 
2. oblikovanje vmesnikov za spletne programske aplikacije, spletnih 

oglasov,... 
3. koordinacija projektov z naročniki 
Pogoji: 
• akademska oziroma univerzitetna izobrazba s področja grafičnega 

oblikovanja ali arhitekture (lahko absolvent ali študent) 
• izkušnje pri uporabi programskih orodij za oblikovanje (Adobe 

Photoshop, Corel Draw,'Adobe Ilustrator, Fireworks,„.) 
• izkušnje pri uporabi interneta 

III. Programer - vzdrževalec 
Glavne naloge: 
1. razvoj programske opreme za spletne aplikacije 
2. vzdrževanje programske opreme spletnih strežnikov 
J. sistemska administracija 
Pogoji: 
• vsaj srednješolska izobrazba naravoslovo/matematične ali tehnične 

smeri 
• znanje skriptnih jezikov ASP, PHP in Perl 
• poznavanje SQL jezika in SOL strežnikov (mySQL, Microsoft SOL server) 

poznavanje sistemske administracije MS windows 2000, Linux, HS in 
Apache in TCP/IP 

• zaželeno poznavanje Flash tehnologije 

IV. Izdelovalec spletnih strani 
(ilavne naloge: 
1. realizacija spletnih strani po zasnovi grafičnih oblikovalcev 
2. obdelava grafičnih predlog 
Pogoji: 
• vsaj srednješolska izobrazba naravoslovo/matematične ali tehnične 

smeri 
• poznavanje HTML 
• poznavanje orodij za obdelavo grafike (Adobe Photoshop, PaintShop, 

Adobe Ilustrator, Fireworks,...) in izdelavo spletnih strani (Drearmveaver, 
FrontPage) 

• zaželeno poznavanje Flash tehnologije 

Splošne zahteve: 
• komunikativnost 
• profesionalen odnos do sodelavcev in naročnikov 
• znanje angleškega jezika 

Nudimo; 
• možnost stalnega strokovnega izpopolnjevanja in osebnostnega razvoja 
• plačilo podiplomskega študija 
• gibljiv delovni čas 
• plačilo glede na dosedanjo zgodovino plačil in uspešnost pri delu 

Vabimo vas, da svoje prijave s strokovnim življenjepisom (CV) ter seznamom 
referenčnih projektov ali portfoliom in dokazili o dokončani izobrazbi 
pošljete v 15 dneh po objavi na naslov: 

ali na zaposlitev@hal.si. HAL interactlve d.o.o., 
Ljubljanska cesta 21D 
124) Kamnik 

Z izbranimi kandidati bomo sklenili delovno razmerje za nedoločen čas s 
polnim delovnim časom ter s 3-mescčnim poskusnim delom. Vsa delovna 
mesta so v Kamniku. Dodatne informacije dobite na naslovih 
http://www.hal.si ali zaposIitev@hal.si. 

W P 
Developer 

Microsoft 
C E R T I F I E D 

Partner 
.J 

mailto:infocenter.kamnik@siol.net
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KA lOVDZNAMOJVOJO OBČINO? 
Za Tuhinjsko dolino ne bi 

mogli reči, da ima nek kraj po
vsem glavno vlogo. Lahko bi ce
lo rekli, da sc jc tu precej do
sledno izvajala decentralizacija. 
Tako imajo pravzaprav kar tri
je kraji nekakšno vlogo »prestol
nice« - Šmartno s šolo. Zgornji 
Tuhinj z. župnijsko cerkvijo, po 
katerem jc tudi poimenovana 
celotna dolina in pa Laze s po
što. Iako sc bodo morali prebi
valci še dogovoriti, kje bo sedež 
obćinc, Ce bo ta ponovno vzpo
stavljena. 

Šmartno in Tuhinj sta bila v 
tej rubriki že prisotna, zato je 
prišla tokrat na vrsto tretja 
»prestolnica«. Na fotografiji v 
preddopustniški številki Kamniš
kega občana so bile torej Laze 
v Tuhinju. Laze so v Sloveniji 
kar pogosto ime, po Priročnem 
krajevnem leksikonu Slovenije 
jih je na ozemlju Republike Slo
venije kar 19, pa še o osmih bi 
lahko rekli, da izhajajo iz iste 
osnove - laz. Laz je namreč ob
delan svet v gozdu. To pomeni. 

da je moralo biti nekdaj po 
vsem slovenskem ozemlju (tudi 
na avstrijskem Koroškem so na
selja z imenom Lassach, Laas in 
podobno, kar izpričuje sloven
ske korenine) veliko gozdov, pa 
tudi obdelanega sveta v njih. Ta
ko so tudi v tej dolini imeli 
ljudje iz bližnjih naselij, verjet
no iz Tuhinja ali Šmartncga, sre
di gozdov obdelan svet in so se 
tam stalno naselili še
le pozneje. Vendar je 
bila vas prvič omenje
na /e leta 1428! Vas 
le/i na terasi potoka 
Šumščice oziroma Tu-
hinjščiče, saj teče Ne
vljica, ki je glavna re
čica Tuhinjske doline, 
na drugi strani grebe
na, ki se vleče od na
selij Cirkuse, Hrib, 
Vrhač, vrha Vrsno in 
naselja Štebljevk in 
vstopa v osrednjo do
lino šele pri Šmart-
nem. 

Izmed prejetih do

pisnic je žreb izbrav listo, ki jo 
je poslala Suzana Šuštar iz. Pod
il ruške 2. Knjižno nagrado pre
jme v knjigarni Vele na Ljub
ljanski cesti v Kamniku. 

Tokrat ostajamo v vzhodnem 
delu naše sedanje občine in 
sprašujemo po imenu naselja na 
fotografiji. Ker je tudi odmak
njeno od magistralne ceste, naj 
v pomoč povemo, da je okoli 

200 m višje nad morjem kot 
Kamnik in nedaleč (okoli enega 
kilometra) od dveh središč Tu
hinjske doline, od tretjega pa 
okoli 2 km. 

Odgovor, to je ime naselja, 
pošljite na dopisnici do 26. sep
tembra letos na naslov Kamniš
ki občan, Glavni trg 24, SI-1240 
Kamnik. Izmed pravilnih odgo
vorov bo žreb izbral prejemnika 
knjižne nagrade, ki jo poklanja 
trgovsko podjetje V E L E . 

Mesto lepote 
Kamnih prireja dan narodnih nos, 
spremlja jih glasba, sč nam v ponos. 
Tja j>o<l planine nas vleče srce. 
VŠOnt nO dolino, kjer mesto ljubo. 

Noša slovenska, za praznične dni, 
mavrično lepa podobe krasi. 
Družba vesela, ji godba sledi, 
pesmi prepeva, pozornost ljudi. 

Konjska iprega, voz nagelj krasi, 
brhka dekle/a. se pasle oči. 
Nagelj dolenjske, primorskih dolin, 
štajerskih gričev, gorenjskih /ilanin. 

Druži nas radost, na trajni spomin, 
lepe navade slovenskih družin. 
Vije si' reka. /tororka ljudi, 
lepa nedelja zanj mesto živi. 

Jesenske nedelje, lepo namjepri vas. 
smo zidane volje, radost usra i nas. 
Kjer mesto ljubezni nahrani nam srce, 
občutki so hj)i,Jionosnismo na te. 

TUDI POČITNICE 
SO LAHKO USTVARJALNE -
Z MLADINSKIM CENTROM 

FRANC RAVNIKAR^ 

TRISPORT ZA PETO OBLETNICO 
NA GROSSGLOCKNER 

Skupina otrok, mladih, staršev in psa je na dvodnevnem taboru na Veliki planini napolnila nekaj črnih vreč s 
smetmi, ki so jih »pozabili« tisti, ki ne upoštevajo pravita - Smeti odnesi s seboj v dolino! 

Za nekatere dolge, za večino pa 
prekratke počitnice smo na Mladin
skem centru Kamnik Želeli popestri
ti. Zato smo pripravili raznovrsten 
počitniški program z ustvarjalnimi 
delavnicami, sobotnimi otroškimi bolš-
jaki, čistilno akcijo na Veliki planini, 
vzpodbudili organizirano igranje ho
keja na rolerjih. ob koncu počitnic 
pa pripravili eelotedensko Malo Šut-
no. Vse akcije so bile dobro obiska
ne, celo bolje, kot smo pričakovali, saj 
je bilo lepo in sončno poletje kot na
lašč za druženje in pestre aktivnosti. 

HELENA 

počitnic v juliju 
in avgustu 
lahko v 
dopoldanskih 
urah privoščili 
nekaj svobodne 
kreativnosti in 
v počitniški 
»ustvarjalnici« 
izdelali 
unikatne 
izdelke... 

34 kolesarjev na startu vzpona na Grossglockner v vasici Heiligenblut. 
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Podjetje za komercialni inženiring d.o.o. 
Prelog, Pod hribom 2, 1230 DOMŽALE. 

Trgovina z gradbenim materialom Trgovina z gradbenim materialom 
Krakovska 4b, Domžale Zg. Stranje 1a, Stahovica 
telefon: 01/722 05 60; 01/722 00 20 telefon: 01/83 27 030 ; 01/83 27 035 
fax: 01/721 32 88; e-mail: dom@sam.si fax: 01/83 37 045; e-mail: st@sam.si 

OD OPEKE...DO STREŠNIKA in še mnogo več..!!! 
NA NAŠIH PRODAJNIH MESTIH VAM NUDIMO VSE ZA GRADNJO IN OBNOVO 

TER ZA UREDITEV DVORIŠČ IN OKOLICE VAŠEGA DOMA 

D O 1 Ar. O K T O B R / V V A M 
P O A K C I J S K I H C E N A H N U D I M O 

JUBIZOL FASADO 5cm, JUPOL 15L, JUPOL CITRO 10L, BAUMIT FASADA OPEN 
KLIMA, KOMBIPOR PLOŠČE 7,5 IN 5cm, NOVOLIT STIROPOR, TERVOL TP50/45, 

N0V0TERM URŠA LIF 40-100, VOBITEKT SV-3, SIP0REX 60/25/20, FASADA DEMIT 
PLUS 5cm, OPEKA POROTHERM 38 S, SCHIEDEL DIMNIK, VALOVITKA 5V, BRAMAC 
STREŠNIK 1/1, NIVEDUR S IN P, STREŠNA FOLIJA TYVEK, STREŠNA OKNA VELUX, 

OKNA GLIN NAZARJE, ŠTEDILNIKI FIKO 
N O V O : K R I T I N A P O L E T N O V I B E Č E J 

VABIMO VAS, DA SE PREPRIČATE O NAŠI PONUDBI 

w w w . s s i m . s i 

Ker je SD Trisport eden najus
pešnejših slovenskih triatlonskih 
klubov, je upravičeno lahko pono
sen na svojo dosedaj prehojeno 
pot. V svojih vrstah po začetnih 
štirih sedaj združuje 24 tekmoval
cev, od tega 5 z. državnim razre
dom (Močnik, Cokan, Zore, Rom-
šak, Kregar), dva profesionalca, 
zaposlena V športni enoti sloven
ske vojske (Tomšič, Močnik), dva 
nosilca dosedaj edine medalje z 
evropskih prvenstev (Kregar, Ko
goj). Glede na letošnjo obletnico 
so se pošteno potrudili in po parih 
letih spet osvojili naslov državnih 
prvakov v triatlonu in naslov vice 
prvakov v duallonu. Če. dodamo še 
uspešno organizacijo Trišportne-
ga dneva v Elektrončku v Kamni
ku je slika popolna. 

In za svojo peto obletnico so se 
družno s kolesi podali na naskok 
na strme ceste in prelaze pred naj
višjim avstrijskim vršacem - Gros-
sglocknerjem. Družno - tekmoval
ci, ustanovni člani društva, člani 
organizacijskega odboru in tudi 
trije izmed štirih tekmovalcev, ki 
so dirkali za barve Trisporta ob 
ustanovitvi (Kregar, Kogoj, Hoče
var). 7M moralno podporo pa še 
nekaj prijateljev in družinskih čla
nov. Izmed 42 potnikov je bilo 34 
kolesarjev, med njimi celo dve 
ženski (Kavčič, Galjot). 

Iz. vasice Heiligenhlul (1100 
mnm) so se povzpeli na 16 km od
daljen ledeniški plato Kaiser 
Franz, Joz.ejs Hohe (2300 mnm), 
se spustili za polovico poti nazaj 
in nato še na prelaz. Fuschertoerl 

(2450 mnm), najbolj zagreli pa še 
na iJlchveisspitze (2577 mnm). 
l'o približno triurnem napenjanju 
mišic in vztrajnem vrtenju pedal 
se z vrha v dolino niso spustili s 
kolesi ampak kar z. avtobusom, 
kajti po dopoldanskem soncu je 
popoldan na zadnjem vzponu za
čelo deževati. Tako so bili sicer 
prikrajšani za atraktiven spust, 
vendar zadovoljstvo oh osvojitvi 
gorskih ciljev ni bilo nič manjše. 

Po veselem razpoloženju v av
tobusu, šalah, pesmi in zadovolj
nih obrazih jc bilo videli, daje or
ganizator zadel »žebljico na gla
vico«. Skupim Zelja je bila, da bi 
Trisport praznoval še mnogo takih 
obletnic. 

IVO TOMC 

Corning v Kamniku 

- r e s n i č n a trgov/ n a 

Ljubljanska 3/c, Kamnik (bivši market Zaprice) 
telefon: 01/839 47 97 

ZA VSE IZDELKE - GOSPODINJSKE APARATE, 
BELO TEHNIKO, AVDIO-VIDEO, RAČUNALNIŠTVO in 

TELEKOMUNIKACIJE, FOTOAPARATE 
VAM DO 31. 12. 2001 

N e k a j iz n a S e u g o d n e 
p o n u d b e : 
Panasonic sesalnjk MCjf-738ZPL 
• moč 1300 W 
• 4-stopenjski čistilni fil 
• plastična cev 
• stojalo za talni 

nastavek 

13.990 

do 20 k m 
b r e z p l a č n a 
dostava 

Sušilnik sadja 
KN 128 E 
omogoča sušenje 
sadja v 5 nivojih 

mailto:dom@sam.si
mailto:st@sam.si


Kamniški OBČAN PRAZNIK NARODNIH NOŠ 
20. K(-j,i«-ml)r;. 2001 9 

Za nami so 31. Dnevi narodnih noš 

Dežju niuspelo zmotiti predvidenega programa 
Za uvod vestfalski slikar 
in avstrijskoštajerski 
pevski zbor 

Za mednarodni značaj letošnje
ga programa ob dnevu narodnih 
noš sta poskrbela nemški slikar 
Uwc Gcrhrman iz Ennigerloha v 
Vcslfaliji, s katerim ima Kamnik 
že nekaj let prijateljske stike na 
področju kulture in športa, ter 
Mešani pevski zbor iz Trofaiacha, 
partnerskega mesta iz avstrijske 
Štajerske. Razstavo slik Uwc (ie-
hrmana sta v petek zvečer v raz
stavišču Veronika odprla župana 
I nnigerloha in Kamnika Brink-
mann in Smolnikar. 

Štiridesetletnemu slikarju delu 
manu, sicer športnemu novinarju 
pri časniku Zvon v Ocldeju, je to 
že enajsta razstava. Po nedavni 
razstavi v Munchnu jc prvič pri

peli devet štajerskih narodnih pes
mi, ki so sc prepletale s cerkve
nimi. V svoj program so vključili 
tudi llavdna (Ob večerni uri) in 
Mozarta (Našit mala nočna glasba). 

Škoda, da je bil ta koncert v ča
su, ko je bila na bližnjem Glav
nem trgu dobro obiskana modna 
revija, in v frančiškanski cerkvi, 
kjer prav sedaj obnavljajo elek
trično napeljavo, zato so imeli na
stopajoči kar nekaj težav z osvel-
litvijo. Zaradi prepozne dostave 
programa organizatorji niso mogli 
pravočasno poskrbeti za njegov 
prevod in razninožilcv. Sicer pa 
so poslušalci prisrčno sprejeli pev
ce in pevke zbora s 140-lelno tra
dicijo, ki danes šteje 30 aktivnih 
članov. 

Kol smo žc zapisali, jc bil lelos-
nji folklorni program osredotočen 
samo na nedeljo, medlem ko se je 

» V Kamnik vedno radi prihajamo,« je v imenu pevcev iz Trofaiacha na kon
certu v frančiškanski cerkvi dejal Gerhard Slamnig. 

sejmarjenje na več kot 50 stojni
cah, ki so jih postavili predvsem 
na Sutni, začelo že v petek dopol
dne, Ta dan so svoje sanke posta
vili tudi gostilničarji. 

Maistrova ulica je bila v nede
ljo namenjena predstavitvam do
mače obrti z vseh koncev Slove
nije. Na 22 stojnicah so svoje delo 
in izdelke pokazali lončarji, izde
lovalci narodnih noš, vezenin, 
ljudskih glasbil, rezbarji, slikarji na 
steklo in drugi. 

Številne skupine narodnih noš, 
ki se niso ustrašile dopodanskega 
naliva, so bile na Kajuhovi ulici /e 
precej pred petnajsto uro. Ob 
petnajstih je sprevod na čelu z 
zastavonošo na konju in šestimi 
konjeniki Konjenice Veronika v 
srednjeveških oblačilih krenil sko
zi Kamnik. Za domačimi mestni* 
mi godbeniki so se v dolgem spre
vodu, ki je trajal dobro uro. zvrs
tili plesalci folklorne skupine DU 
Kamnik, skupina narodnih nos iz 
avstrijskega Trofaiacha, folklorna 
skupina Plamen iz. Skocjana na 
Dolenjskem, plesalci znane Se miš
ke ohceti in folklorna skupina 
Svoboda iz Bistrice ob Dravi. 

/a slranjsko godbo na trobila 
so korakali kamniški taborniki, za 
njimi pa planšarji z. Velike plani
ne, nato so sc zvrstile velike sku
pine narodnih noš iz Kamnika, 
Domžal, Jarš, Rodice Ljubljane, 
Mengša, Društva narodnih noš iz 
Komende, turističnega društva 
Ihan, gasilcev iz Medna, Ituistič-
nih društev Radomlje, Litija in 
Spodnjih Gamcljn. Pisan sprevod 
so prepletali zvoki pihanih godb, 
poleg kamniške in stranjske še 
domžalske, mengeške, vodiške in 
šentjernejske. 

/a pešci so sc zvrstili najrazlič
nejši lepo okrašeni vozovi s konj
sko vprego, od kočij, kolcsljcv, za
pravi jivčkov do pravih kmečkih 
»lajsclnov« s številnimi narodnimi 
nošami in godci. Na čelu lega dela 
so sc letos na treh motoriziranih 
lesenih vozovih peljale kmečke 
žepe iz Tuhinjske doline, ki so lic
kale koruzo in prikazovale druga 
kmečka opravila. 

Na Glavnem trgu so nato ne
katere socftlujoče folklorne sku
pim' /aplesale plese in /apele pes 
mi, vse od Gorenjske pa do Bele 
krajine, lako so sredi trga zaple
tali plesalci FS kamniškega društ-

Vestfalski slikar Uwe Gehrman je 
bil z. obiskom svoje razstave v Kam
niku zelo zadovoljen. 

sel ludi v Slovenijo. Po pozdravu 
gostov iz Vestfalije, ki so v Kam
nik prispeli z avtobusom, jc žu
pan fone Smolnikar svojemu 
nemškemu kolegu izročil spomin
sko darilo v obliki monografije 
Poldeta Miheliča. (i. Brinkmann, 
župan Inergiloha, mestne občine 
z 21000 prebivalci, pa jc povabil 
kamniško delegacijo na slovesnosl 
ob 25-lelnici mestnih pravic, 9. no
vembra letos. Sedanji občini so se 
lela 1975 pridružili še trije kraji, 
tako da jc leta 1976 Ennigerloh 
dobil mestne pravice. 

Odprtje razstave jc z. nekaj 
skladbami na violini in klavirju 
pospremil duo Kuhnc iz. Enniger
loha. Razstavo so si Kamničani 
lahko ogledali samo do torka, 
II. septembra, ko so jo gosi je po 
vi nit vi z izleta na Obalo odpeja-
li s seboj. 

Mešani pevski zbor iz Trofa
iacha je v soboto zvečer nastopil 
s celovečernim koncertom narod
nih in cerkvenih pesmi v frančiš
kanski cerkvi. Na začetku je sicer 
bolj skromno udeležbo kamniča-
nov pozdravil občinsjd načelnik 
za kulturo občine Trofaiach Ger-
hanl Slamnig, ki je tudi povedal, 
da se njihovi občani že veselijo 
obiska našega pevskega zbora 
Mavrica, ki bo konec le.ra mese
ca nastopil v Trofaiacha »Ji111 i pa 
bomo skupaj / vami peli I udi na 
vaši veselici.« je se dodal Slamnig. 
Pevci in pevke pod vodstvom di
rigenta NVIadimirja Malisa so /a-

va upokojencev, zapeli so DrašiCki 
goščači, splet belokranjskih pesmi 
in plesov so prikazali Belokranj-
ci s svojo Scmiško ohcetjo. S svo
jo štajersko »jodl polko« pa so sc 
na odru pojavili ttidi muzikanlje 
tria iz Trofaiacha 

Tudi letos so organizatorji po
skrbeli za to, da so bili udeleženci 
povorke po zaključku deležni 
kranjske klobase in vrčka piva. 
Zalo je v parku ob kulturnem do
mu na fužinah poskrbel znani 
gostilničar Miha Rcsnik - Podska-
lar. Tudi ostali gostinci na osred
njem prizorišču so sc kar dobro 
odrezali, saj niso imeli na voljo le 
pleskavic v lepinji, pač pa tudi do
mačo hrano. 

/ ; i zabavni tlel kamniških veče
rov so skrbeli narodno-zabavni 
ansambli Bratov Poljanšck, Gam
si in Veseli planšarji. Nekateri gos
tinci na Šutni pa so najeli še svoje 
ansamble. Na parkirišču za samo
stanom je »uradoval« dobro obis
kani zabaviščni park z vrtiljaki, 
avtomobilčki in drugimi čudesi. 
Posebej je treba omeniti letošnjo 
noVdst - študentsko sceno na Tr
gu prijateljstva, kjer so v petek in 
soboto nastopale pop in ročk sku
pine in pevci kot Demolition Gro
up. Tinkara Kovač in drugi. No
vost so z veliko udeležbo toplo 
pozdravili zlasti mladi. Kot so 
nam povedali na kamniški policij
ski postaji, v vseh treh dneh kam
niške veselice niso zabeležili no
benih posebnih izgredov ali poja
vov vandalizma. So mar k temu 
prispevali tudi nekoliko hladnejši 
večeri ...? 

Besedilo in foto: 
FRANC SVETEL.J 

Nedeljskega 
veselega 
razpoloženja 
narodnih noš 
in obiskoval
cev niso 
motili temni 
oblaki, saj so 
povsem 
zapolnili 
staro mesto. 

Pa pravijo, 
da se butne 

ne da 
oživeti. 

1'ogled na 
sobotni 

vrvež med 
stojnicami 

govori 
drugače... 

Podeželske žene iz Tuhinjske doline so se letos modernizirale. Voznica prve
ga od treh modernih kmečkih voz je bila Nalaznikova Joži z. Velikega hriba. 

1 unjičani, ki imajo redno enega najlepše okrašenih kmečkih voz, so se le
tos pripeljali skupaj z lovci. 

Belokranjska kmečka ohcet je na Glavnem trgu pritegnila pozornost šte
vilnih gledalcev. 

Drašički goščači so s šaljivo pesmijo občinstvu predstavili tudi 
katerega še danes zapisujejo popito in neplačano vino ... 

Člani foklorne skupine iz Bistrice ob Dravi, ki so bili letos prvič v Kamni
ku, so s seboj pripeljali tudi poln sodček pristnega Štajerca ... 

Mojca Herce iz. Selc, ki seje pred šestimi leti lotila izdelovanja narodnih 
noš. pravi, daje zanje veliko zanimanja 
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Veliki obeti delovanja efektivnih drobnozivk 
Znanstvenik Teruo Higa je 

želel odkriti, kakšno razmerje 
drobnozivk v tleh bi bilo najbolj 
idealno z.a rast rastlin. Več let 
je gojil veliko vrst različnih 
drobnozivk in meril njihove 
učinke v tleh na različne kultu
re: na žito, zelenjavo, korenov
ke... in tudi na drevesa. Dosegel 
je nekaj manjših rezultatov, a 
nič prav močno koristnega, ta
ko, da je nekega dne že kur obu
pal. Vse. kar je imel v laborato
riju tisti dan - iz vseh steklenic 
je izilil vsebino v ena posodo in 
to mešanico vrgel za grm ob fa
kulteti. Čez nekaj časa po tem 
dogodku pa so mu študentje 
povedali, da raste v bližini iz
redno lepa trava. Ko je šel po
gledat, je ugotovil, da prav tam, 
kamor je izlil mešanico. 

Preblisk! Razsvetljenje! Usod
ni trenutek za vse človeštvo! 

Kot že večkrat doslej, je tudi 
tokrat SLUČAJ, ki ni bil slučaj, 
botroval, da je prišlo do velike
ga odkritja - še kako pomemb
nega za naš umazan in že dokaj 
uničen ter s strupi prepojen pla
net. 

Hura za to fantastična odkritje! 
To je bil trenutek, ki je dal 

dr. Higu zagon za nadaljnje 
raziskave, ki so nam prinesle 
EM tehnologijo. E pomeni efek
tivni, M pomeni mikroorganiz
mi - torej uporabo efektivnih 
mikroorganizmov (drobnozivk). 

Kje in za kuj uporablajmo 
EM - efektivne drobnoživke? 

V kmetijstvu in vrtnarstvu: 
EM tehnologija omogoča, da 

povrnemo v polno moč plodnos
ti zemeljske površine, ki so bi
le dolga leta tretirane s kemič
nimi sredstvi in umetnimi gnoji
li in to v zelo kratkem času. ker 

imajo te drobnoživke izjemno re-
generacijsko moč. Glavne vrste 
teh drobnozivk so fotosinietske 
bakterije, kvasovke, bakterije 
mlečno-kislinskega vrenja in gli
ve. 

Ko je kombinacija naštetih 
drobnozivk. prisotnih v tleh, V 
ustreznem razmerju in dovolj ve
liki količini, se sprožijo procesi 
delovanja, ki imajo za posledico 
povečanje energije. Aktivnost teh 
drobnozivk okrepi regenerulivne 
procese - prečisti se zrak, ki se 
nahaja v zemlji in vodi - vlaga v 
tleh. Okrepijo rast rastlin. 

Dodatna koristna lastnost re-
generativnih drobnozivk je v tem, 
da njihovi izločki vsebujejo velike 
količine rastlinam in živalim ko
ristnih hranil. Med njimi so ami
nokisline, organske kisline, poli-
saharidt in vitamini. Zaradi tega 
uporaba EM tehnologije v kme
tijstvu ne-le odpravi potrebo po 
kemičnih sredstvih, temveč dose
že boljši rezultat, kot hi ga s si
ceršnjo uporabo zaščitnih sred
stev in umetnih gnojil. Močne 
rastline postanejo odporne proti 
boleznim. 

Vložena sredstva se v najkraj
šem času povrnejo, ker se hektar
ski donos močno poveča. 

Primer: Na Japonskem je hek
tarski donos okoli 5400 kg riža na 
ha - to je donos ob optimalni upo
rabi kemičnih sredstev in umetnih 
gnojil in ugodnih vremenskih po
gojih. Ze po nekaj letih uvedbe 
EM tehnologije pa so dosegli 6(1 
do 70% povečan pridelek, to se 
pravi okrog 9000kg na ha. Na 
nekaterih riževih tleh se je pove
čal pridelek ob ugodnih vremen
skih pogojih tudi do 200'7<. 

Predvsem pa je pomembno to. 
da bo po tej metodi pridelana 

hrana zdrava, vitalna, brez. 
strupov. To pa je z.a naše 
zdravje največ vredno! Vrata 
ta poceni pridelovati je bio
loške hrane so na široko od
prta. 

KM omogoča recikliranje 
vode - rešitev za pomanjkanje 
votle. Omogoča očiščenje in 
revitalizacijo jezer, ribnikov, 
potokov - vseh voda. 

EM lahko namesto škodlji
vega klora uporabimo v pla
valnih bazenih. 

Ta tehnologija je sposobna 
rešiti večino problemov glede 
onesnaževanja okolja. Omo
goča prihranek skoraj 90% 
stroškov, ki jih imamo z.a od
voz, in deponiranje odpadkov, 
ker je večina odpadkov or
gansko razgradljiva - ravno 
to pa dosežemo z uporabo 
EM. 

To je samo nekaj podatkov 
iz. knjige »An Earth Saving 
Revolulion«, ki jO je napisal 
dr. prof. Teruo Higa. 

V Sloveniji je v zadnjih le
tih nekaj posameznikov že 
uporabilo izdelke, ki se upo
rabljajo z.a EM tehnologiji. 
Letos spomladi so se sestali: 
g. magistra Ulrike Hader iz 
podjetja Multikraft, ki je za
stopnik EM tehnologije v Ev
ropi, prof. dr. Jože Spanring 
• dolgoletni profesor na Bio
tehnični fakulteti v Ljubljani 
in Jan Kriz.slan iz podjetja Iz
vor. Dr. Jože Spanring je 
prevedel kratko brošuro 
•d I poraba efektivnih mikro
organizmov (EM) v kmetijst
vu, okolju in vodi'. 

DRAGICA FRJEDL 

Hrana Demeter kakovosti je most do vitalne starosti 

Za zdravje narave in človeka 
po biološko - dinamični metodi 

Dcmetra jc bila mogočna bla-
gonosna, prijazna boginja rodovit
nosti. V stari Grčiji je bila ena 
najbolj čaščenih božanstev. Poseb
no pozornost so ji izkazovale Že
ne in. jo sprejele kot zavetnico 
mater. Zeusu jc rodila deklico 
Pcrscfono. Ko se jc ta nekega dne 
igrala na travniku z Okcanovimi 

'hčerami, sc jc odprla zemlja in 
llades - vladar podzemlja jo je 
odpeljal. Mati Dcmetra jo jc za
man žalostno iskala po zemlji. 
Vsevidni sončni bog Hclios je 
opazil njeno stisko in ji povedal 
kaj sc jc zgodilo s hčerko Pcrsc-
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Mednarodna bla
govna znamka za 
živila, pridelana 
po biološko-dina-
mični metodi. 

fono. Od žalosti jc boginja Dc
metra zapustila Olimp - sedež bo
gov in zbežala v samoto. Zemlja 
ni več rodila in grozila je lakota. 
Antična pripovedka sc Se nadalju
je ... 

Pojem Demeter jc v sedanjem 
času svetovno znana blagovna 
znamka živil. Potrošniku zagotav
lja najvišjo kakovst prehrambnih 
proizvodov, pridelanih po biološ
ko - dinamični metodi v številnih 
državah na vseh kontinentih. Pri
delovalci, ki so organizirani v In-
tcrnacional demeter zvezo imajo 
vsako leto možnost obnoviti pri
javo za izvajanje kontrole na 
kmetiji. Pridobljen certifikat - do
kument o Dcmetra kakovosti ima 
veljavo le eno leto. V Sloveniji jc 
od leta 1997 v to mednarodno 
zvezo vključeno Društvo za bio-
loško-dinamično gospodarjenje 
Ajda. 

Društvo Ajda s sedežem v Vrz-
dencu 60 - Horjul se že 10 lel uk

varja s praktičnimi načini (preda
vanja mednarodnih strokovnjakov, 
izdaja in prevajanje strokovne li
terature, praktična dela, izdelava 
bio dinamičnih preparatov itd.) in 
spodbuja kmete, vrličkarje, čebe
larje, gozdarje k odgovornemu 
delu z. naravo. Društvo jc na pod
lagi aktivnega delovanja v pretek
losti, v septembru 2000, prejelo 
od Ministrstva za kmetijstvo, goz
darstvo in prehrano status društ
va v javnem interesu. V obrazlo
žitvi tega dokumenta je zapisano, 
citiram: »Taka metoda prehranje
vanja rastlin in reje živali temelji 
na trajnem ohranjanju rodovitnos
ti tal in ekološkega ravnovesja in 
ima za rezultat ekološke, kmetij
ske proizvcKle visoke kakovosti, ki 
so označeni s svetovno znamko 
Demeter in dosegajo višjo ceno 
na trgu. Z uvajanjem te metode 
v Sloveniji in s pridobivanjem 
pravice do uporabe mednarodne 
blagovne znamke Demeter, se Slo
venija vključuje v moderne tren
de gospodarjenja razvitih držav.« 

Sonaravno - ekološko kmetova
nje vključuje različne načine gos
podarjenja in pridelovanja pridel
kov za prehrano ljudi in živali. 
Biološko - dinamična metoda jc 
oblika kmetovanja, ki jc v Evro
pi poznana od leta 1924. Izkušnje 
so različne glede na geografski 
položaj, a praksa jc pokazala, da 
ji je vredno zaupati in tvffgati, če
tudi takoj ne prinaša pričakova
nih rezultatov. 

Prof. dr. Jože Spanring - znan
stveni sosvetnik svetovne organi
zacije za varstvo življenja, je v 
spremni besedi prevoda knjige, ki 
jo jc 1995 pripravilo društvo Aj
da Kmetovanje po biološko - di
namični metodi avtorja Sattlcr -
VVislinghatisen zapisal: »Ker je de
lo nastalo v severnejših krajih, bo 
seveda treba marsikateri predlog 
v naSih razmerah se preveriti, se 

marsikdaj prilagoditi zahtevam na
ročnikov tudi, če so nerazložljive 
ali neutemeljene, pretirane ali tež
ko uresničljive. V Sloveniji imamo 
šc veliko kmetij, ki bi vsem tem 
željam lahko ustregle in bi bilo 
nerazumno, če tega izziva ne bi 
izkoristili.« 

Danes ima matično društvo Aj
da blizu 900 članov, ki aktivno 
delujejo v številnih delovnih skup
nostih širom Slovenije. V Sloveniji 
jc v letošnjem letu 30 nosilcev 
blagovne znamke Demeter. Da bi 
bilo naše skupno delo čimbolj 
učinkovito, smo sc člani širšega 
dom/alsko-kamniškcga območja v 
letošnjem letu organizirali v samo
stojno delovno skupnost, ki pred
stavlja stopnico za poznejše samo
stojno društvo. 

Izziv, da bi ohranjali podedova
no bogastvo svojih prednikov in 
tudi sami bili deležni darov - pri
delkov z notranjim redom, izvrst
nim okusom, aromo in zrelih se
stavinah, ki omogočajo boljše skla
diščenje, so nekateri kmetje že 
sprejeli. 

Danes vas obveščamo, da bo na
še prvo delovno srečanje na Miha
elovo 29. 9. 2001. Izdelovali bomo 
bio - dinamične preparate, ki jih 
uporabljamo za kompostiranje in 
škropljenje v bio-dinamienem 
kmetovanju. Vabimo vse doseda
nje in tudi nove člane na širšem 
kamniškem območju, da se nam 
pridružijo. 

Vsi, ki ste nabirali zelišča 
(rman, kamilice, regrat, hrastovo 
lubje, koprive), jih prinesite s se
boj. V skupnih delovnih akcijah 
bomo pridobili nove izkušnje, 
obogatili drug drugega in narava 
nas bo nagradila s svojimi skriv
nostmi. Vsi, ki imate dovolj pogu
ma, želje po novem znanju in de
lati z naravo na drugačen, zani
miv način, sc nam pridružite. 
Kontaktne osebe za dodatne in
formacije o delu in članstvu v 
društvo Ajda dobite pri g. Jožetu 
Grabbevcu po telefonu 721 48 00 
in ga. Cvetki Videmsek jJb telefo
nu 721 20 03. 

»KLOVNA SKUPNOST 
DRUŠTVA AJDA 
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Vida Vršič 8. na svetovnem veteranskem prvenstvu 
Po anketi med prebivalstvom Slovenije, je športno neaktivnih žensk 

v aktivni populaciji (15-55 let) že mnogo več kot 65 odstotkov. Torej 
javno priznajo, da ne migajo nič. 

Cestna kolesarka Vida Uršič, ki bi jo v športno razvitih in tudi du
hovno bolj ozaveščenih državah, ki vedo, zakaj šport krepi tudi um 
in duha, nosili na rokah, ker tudi teoretično o športni aktivnosti ve
liko ve, je po hudi poškodbi znova sedla na kolo in na zanjo najpo
membnejši dirki sezone - na veteranskem svetovnem prvenstvu osvo
jila 8. mesto. 

Trije Kamničani med dvajsetimi najboljšimi 
Na najtežji vzdrž.ljivostni preizkušnji na slovenskih tleh, na 16. tri

atlonu »Jeklenih« od Bohinjskega jezera do Vodnikove koče pod Tri
glavom (8 km veslanja po jezeru, 16 km gorskega kolesarstva, 8 km 
gorskega teka) je Metod Močnik osvojil 7. mesto. Brane Škojlck je 
med 100 triatlonci osvojil 12. mesto in zmagal v svoji starostni ka
tegoriji M 6. Marko Kotnik pa I H. mesto. 

Kolesarji Calcita peti v Alpe-Adria 
Mladi kolesarji Calcita so na letošnjem nizu petih dirk gorskih 

kolesarjev v krosu Alpe-Adria v Italiji, Avstriji in Sloveniji osvojili 
ekipno pelo mesto, kar je za mesto bolje kot lani. Luka Kodra (94 
točk) je zmagovalec med mlajšimi mladinci, Boštjan llhbovšek (80 
točk) pa med starejšimi mladinci. Luka Pitstosleinšek (52 točk) je 
bil četrti med člani elite. Domen Berlic (62 točk) peli med mlajši
mi mladinci, David Vogrin (41 točk) v isli kategoriji in Robert G roč
ne r (elite) sla bila osma. Z zares veliko smole (na treh dirkah »de
fekt«) je z 28 točkami in na 12. mestu končal Primož. Grkman med 
člani elite... 

Šalamun ne preda Grintavca 
Na četrtem gorskem teku na Grintavce, najtežjem gorskem teku v 

Evropi, je bilo na prijavni /isli 98 tekačev, najhitrejši pa tretjič za
pored Igor Šalamun s časom 1,27:22. Zaradi vročega avgustovske
ga dne rekord, kije nekaj več kol tri minule boljši, ni bil izboljšan. 
Z njim se ponaša Silva Vivod, najhitrejša žensko doslej, ki jc pot od 
Kamniške Bistrice do vrha piramide Kamniških Alp zmoglo v času 
1.50:46. Na Kokrškeiu sedlu je imela vmesni čas 1.01:00. kar je no 
podedovalo celo čas okoli 1.42:00. Kamničani so se odrezali takole. 
Najhitrejša, kot vedno doslej, brata I lih. Lado je osvojil Šesto mesto 
(I',3.1:22), Ivan pa osmo (1,34:01), pred najhitrejšim tujim tekačem 
Johnom Jvlorjem, britanskim reprezentonloin v gorskih tekih. Sebos 
lian Zamik je bil žrtev lastnega prehitrega začetka (1.1. mesto). To
mo Petek je garal že od žičnice naprej (19. meslo). Marko Kotnik je 
bil 22.. Tone 1'ančur 24., Zvone Kemperle 33 Klub gorskih teka
čev Papež, v njihovih dresih je nastopila najboljša trojica (Šalamun, 
Krebs, Zupančič), je pripravil zares vrhunsko športno prireditev. Če
prav vidim na leto okoli 150 športnih prireditev v živo, je bila ta pred
vsem po zaslugi glavne organizatorke Mire Papež, zares športna pri
reditev, zaradi katere se bodo tekači z vsem srcem vračali in za ka
tero velja, da so počaščeni, da so bili zraven. Vračajo pa se tja, kjer 
so cenjeni. ~ 

METOD MOČNIK 

Športno društvo Virtus Duplica 

^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ijSs>s^ ^ - i - ^ ^ ^ ^^^^^^^^^ 

Pridružite se nam pri prijetni in vse bolj popularni 
obliki vadbe, kjer razmigamo celo telo in pokurimo 
velikoo... kalorij, pridobimo kondicijo in se povrhu 

n a u č i m o še osnov samoobrambe. 

2x tedensko - PONEDELJEK in PETEK od 20 : !n do 2 P 
v veliki telovadnici Šolskega centra Rudolfa Maistra 

Kamnik od 1. oktobra 

Vpis in informacije: vsak ponedeljek in petek 
od 19. ure do 20-10 v telovadnici 

ali po telefonu 041/695 335 

Š D » V I R T U S « D u p l i c a - K A R A T E s e k c i j a 

Mengeška 3, Kamnik, tel.: 83-12-718 

Uspešno in ambiciozno karate 
društvo vabi v svoje vrste 
nove člane in članice. 

Zahteve: 
- starost najmanj 7 let, zgornje omejitve starosti ni, 
- redna udeležba pri vadbi. 

Nudimo: 
- strokovno vodene treninge, 
- udeležbo na seminarjih doma in v tujini, 
- udeležbo na tekmovanjih doma in v tujini, 
- napredovanje in brezplačno opravljanje izpitov (do 3 kyu), 
- kvalitetno prijetno preživljanje prostega č a s a - izleti, 

pikniki, letovanja 
- in š e obilo drugih prijetnih doživetij in dosežkov... 

P r i d r u ž i t e se n a š i m zadovol jnim in u s p e š n i m 
karateistom vsak ponedeljek in petek o d 19. d o 
2 0 . 3 0 v te lovadnic i Š o l s k e g a centra Rudolfa 
Maistra v K a m n i k u vse d o v k l j u č n o 1. oktobra . 
Informacije tudi po G S M 0 4 1 / 6 9 5 - 3 3 5 . 

Od 24. do 26. avgusta so kam-
nišk i planinski vodniki srečno 
vodili več kot 40-člansko ekipo 
Sintal-a iz Ljubljane po vrhovih 
naših gora od Robanovega ko
ta do Kokrskega sedla. 

Po dokaj zahtevni poti od 
Robanovega kota na Korošico 
in dalje do Kamniš
kega sedla so vsi ude
leženci premagali ne
štete ovire, del skupi
ne pa je prišel na cilj 
prvega dne po vrho
vih Ojstrice, Škarij in 
Planjave. Za to turo 
so rabili polnih K) ur. 

Ta del ture se lah
ko meri z najzahtev
nejšimi smermi v na
ših Alpah. Iz Kamniš
kega sedla so pohod-
niki krenili navzdol v 
Kotliće in zatem na 
lursko goro 2251 m 
visoko in dalje na 
Skuto 2532 ter mimo 
Štruce 2457 navzdol 
mimo bivaka na Coj-
zovo kočo, drugi del 
skupine pa je krenil 

Turnir v nogometu 
za pokal TERM SNOVIK 

Janez in David 
na 17. mestu 

V dnevnem časopisju seje le
tos Veliko pisalo o Ani Oblak in 
Barbari Kristan, kista nastopi
li na evropskem prvenstvu v be-
ach vollcvit. medtem ko o Jane
zu Makovcu in Davidu Sevčni-
karjn. ki sla prav tako nastopi 
la na evropskem prvenstvu do 
Ji. let v Esposenaeju (Portugal 
ska) ni bilo prav veliko slišati. 
Kljub temu, da igralca nista po 
segla r hoj za višja mesta, j>a za
sluzila nekaj vrstic. 

»Težko jc verjeli, it o odhodu 
na Portugalsko sva izvedela šc 
le dva dnipred letalskim odho 
dom. laki > i/a si 'a bila zelo slabo 
pripravljena, saj sva bila oba v 
sredini kondicijskih priprav v 
svojih klubih.^ nam je povedal 
Janez Makova; ki bo letos igral 
zn drugo kamniško ekipo, med 
leni ko bo Davidzopel zaigral v 
pri <i ligi (Topolšica), 

»Že na začetku sva imela ve 
liku nepotrebnih težav, poleg te
ga sva bila na prvenstvu sama. 
medlem koso imele ostale ekipe 
s seboj spremljevalne ekipe. \ 'se 
eno se zahvaljujeva OZS in 
kamniškemu podjetju Figura 
d.i>. a, ki sta nama omogočila 
pol na Portugalsko.« 

Slovenca sla na uradnem tre
ningu premagala Norvežanu, 
a je bila to za njiju na žalost 
edina zmaga na prvenstvu, saj 
slu v prvem kolu Izgubila proti 
bratoma Schoeb (Švica), v pr
vem kolu repasaža pa še proti 
jtaru Biza / Svoboda (Češka). 

»Slog igre imajo ostale države 
lako drugačen, da so sc še naj
bolj enostavne stvari zdele ne
mogoče, vseeno j>a sva bila z 
najino igro navdušena, soj v Iv 
tOŠnji sezoni nisva igrala sku
paj zaradipoz nego obvestila o 
nastopu pa sva trenirala le dva 
dneva. Hvaležen sem OZS. tla 
sva lahko svoje izkušnje nabira
la Izven naših državnih mejo. 
ki nama bodo v nadaljnji od 
bojkarski karieri prišle še kako 
prav in it/tam. da nama />o tO 
dobra šola za prihodnje. Mogu 
i e ho pa druga leto celo malo 
drugače,« je še dodal Makovec. 

CICO I. 

DP V AKROBATSKEM LETENJU 
Akrobatsko letenje ali uradno figuralno letenje z jadralnimi pa

dali jc v Sloveniji še zelo nova in sveža disciplina jadralnega pa
dalstva. Sicer se je določene akrobatske elemente izvajalo že dol
go časa, predvsem pri testiranju jadralnih padal, kot tekmovalna 
disciplina pa se takšno letenje uveljavlja zadnji dve leti. 

Prvo tovrstno tekmovanje v Sloveniji se je odvijalo konec po
letja v Bohinju, in čeprav je tekmovanje motil relativno močan 
veter, je zelo lepo uspelo. Tekmovanja, ki je imelo uradni naziv 
1. Državno prvenstvo v figuralnem letenju - ACRO CUP BOHINJ 
2001, so se udeležili vsi piloti, ki v Sloveniji v tej disciplini kaj 
pomenijo. Potrebno je povedali, da tekmovalci z jadralnim pada
lom izvajajo najdrznejše akrobacije, tudi luping z jadralnim pa
dalom ni več izjema. Sc pa tovrstnega letenja lotijo samo najboljši 
oziroma najdrznejši piloti med najboljšimi, enostavno zaradi te
ga, ker jc lahko že najmanjša napaka zelo problematična in pilot 
brez pravega občutka, dovolj izkušenj in drznosti enostavno nc 
more računati na ugoden zaključek takšnega akrobatskega nasto
pa oziroma letenja. 

Tekmovanje v Bohinju je organiziralo več društev in klubov (Polet 
Kamnik, Kanja Ljubljana, Cumulonimbus Domžale), organizacija je 
bila na zavidljivem nivoju, samo tekmovanje pa je pritegnilo po
zornost res številnih gledalcev, na kar je vsekakor vplivala izredna 
atraktivnost tekmovanja oziroma samega letenja. Bohinj so organi
zatorji izbrali predvsem zaradi jezera (»mehka podlaga«), pa tudi 
zaradi številne publike, željne tovrstnih tekmovanj in atrakcij. 

Prvi, sicer neuradni državni prvak v figuralnem letenju je tako 
poslal Miha Rcpovž - Polet Kamnik, pred Primožem Lajevcem -
Kanja Ljubljana, in Sandijem Marinčičem iz. AK Kimny. 

DO 

Uspešna tura po kamniških vršacih 
po Dolgem hrbtu čez Mlinarsko 
sedlo na Grintovec in s spustom 
na Kokrsko sedlo. Ta del je bil 
izredno zahteven. Tura je trajala 
skoraj 8 ur. Organizator poho
da je bil Jože Klene. 

Ob vrnitvi v dolino so pohod-
nike pričakali predstavniki PD 

Kamnik. Dušan Štefula, predsed
nik društva, je vsem čestital z.a 
dosežene uspehe in jih povabil, 
da še večkrat obiščejo naše. če
prav zahtevne vršace, vedno jih 
bomo toplo sprejeli. 

STANE SIMŠIt' 

Organizatorji ture po Kamniških vrhovih z. vodniki PD Kamnik. 

Zadnjo počitniško nedeljo je 
bilo v Snoviku kar precej živah
no. Terme Snovik so namreč za 
vse športne navdušence in tiste, 
željne zabave, organizirale tur
nir v nogometu na drseči pod
lagi. 

Slabo vreme in nenavadno 
nogometno igrišče nista prestra
šila igralcev. Na turnir se je pri
javilo kar osem ekip, ki so po
skrbele, da ta dan ni manjkalo 
smeha in dobre volje. Tekmova
nje tokrat ni potekalo na trav
nati površini, temveč v napih
njenem igralu pravokotne obli
ke, ki je polito z vodo in zato 
tudi nadvse drseče. Igralci so se 
morali kar potruditi, da so bo
si spravili žogo v gol. Drseča 
podlaga jc '.udi poskrbela, da so 
večkrat občutili bolečino, ko jih 
je zapustilo ravnotežje in so pri
stali na tleh. Vendar so kljub 

vsem oviram in nevarnostim jg-
rali borbeno in pokazali marsi
katero akcijo. Le teh ni manj
kalo ekipi iz Srednje vasi - Stru-

povi bandi, ki 
služeno »pridrsala« 
do zmage. Ta ekipa 
je tudi najbolje po
skrbela za »treninge«, 
saj se je skozi polet
no sezono večkrat 
rekreirala na teh ig-
ralih. 

Tudi drugi otroci 
so bili nadvse navdu
šeni nad ponudbo 
Term. Poleg nogome
ta sta bila namreč 

na M . lobo 
r,m ter skakalni urad. 
katerima se je otroš
ka razigranost težko 
uprla. Babice in ded
ki so vnuCke kar tež
ko brzdali, saj so 
skakali zdaj sem ter 
tja, na koncu pa v 
vodo, kjer so iskali 

novih dogodivščin. Prav to so 
storili tudi tekmovalci. Med pav-
zami so poskakali v vodo, ki jih 
je prijetno ohladila ter sprosti
la od napetega tekmovanja. 

Dan se je ob dobri glasbi, 
glasnih navijačih ter borbenih 
igralcih kar hitro prevesil v poz
no popoldne, ko smo dobili 
zmagovalca turnirja. Domov ni 
odšel nihče praznih rok. za kar 
je poskrbel direktor Term Sno
vik, Ivan Hribar. Vsem ekipam 
je podelil praktične nagrade, pr
vim trem pa tudi pokal. Prvo 
mesto je osvojila ekipa iz Sred
nje vasi - Strupova banda, dru
gi so bili Duhci iz Špitaliča. na 
tretjem mestu pa je pristala še 
ena ekipa iz Srednje vasi. Sode
lovali so še tekmovalci iz Sno-
vika, Smartna, Zlatega Polja ter 
Soteske. 

JASMINA IN DAMIJAN 
IZ TEKMI SNOVIK 

Najboljši tekmovalci na »Acro eupu - Bohinj 2001« 

3 S Kamnik najboljši 
Eden prvih turnirjev v dvoranski odbojki v tej sezoni se je odvijal 

v novi športni dvorani v Nazarjah, kjer so trenutno na pripravah zreš
ke odbojkarice. 

Na turnirju so sodelovale ekipe.iz Zreč (tretjo meslo v drugi ligi). 
Šempetra (šesto mesto v prvi ligi) in 3 S Kamnik (deseto mesto v drugi 
ligi). 

Seveda ni potrebno poudarjati, da so vse ekipe šele na začetku z. 
letošnjimi treningi in je zalo šc prekmalu govorili o moči teh ekip. 

Vseeno pa je bil končni vrstni red malce presenetljiv, saj so kam 
niške odbojkarice zlahka premagale tako Zreče (4:1). kjer sta trenut
no na preizkušnji dve-jugt>slovanski igralki, kot tudi Šempeter (2:0). 
V tekmi med Zrečami in Šempetrom so bile po hudem boju boljše Sa-
vinjčanke z 2:1. 

Kamniške igralke so kljub temu, da niso igrale v polni postavi, do
kazale, da bodo v letošnji sezoni prav gotovo igrale v drugi ligi dru
gačno vlogo kot v prejšnji sezoni, medtem ko bosta morali ekipi Zreč, 
če bodo hotele igrati vidno vlogo v drugi ligi in Šempeter, če bo ho
tel ponoviti šesto mesto, še mnogo narediti v zadnjem mesecu pred 
začetkom lige. 

CICO L 
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Dolge kače v Palovčah ni bilo? 
Na območju policijske postaje Kamnik se je tudi v avgustu na

daljevala določena umiritev na področju števila prometnih ne
sreč v primerjavi z lanskim avgustom. Medtem, ko so policisti la
ni zabeležili 73 prometnih nesreč, so jih letos našteli 48. Samo 
z zvito pločevino se je končalo 36 nesreč, v 12 primerih pa so bili 
udeleženci poškodovani, vendar niso bile tako hude, da bi se tra
gično končale. 

Za malenkost manj je bilo avgusta potrebnih intervencij zaradi 
kršitve javnega reda in miru. Lani je bilo 43, letos pa 40 posre
dovanj policije. Manj je bilo kršitev v zasebnih prostorih (16), več 
(24) pa na javnih mestih, v gostinskih lokalih in podobno.-

Nekoliko se je povečalo število kaznivih dejanj (51) v prime
rjavi z lanskoletnim (47). Med njimi še vedno prevladujejo vlo
mi (27) in tatvine (15). 

Med posameznimi dogodki bomo zajeli tudi nekatere, ki so se 
zgodili v mesecu juliju, za katerega nismo prejeli zbirnih podat
kov. 

Med prometnimi nesrečami 
naj omenimo samo nekatere. 

7. julija je voznik osebnega 
avtomobila na Ljubljanski cesti 
zaradi prevelike hitrosti na 
pločniku zbil dekle na roler-

jih, ki je dobila hude telesne 
poškodbe. 

8. julija je neka voznica v 
Kamniški Bistrici z vozilom 
zaprla promet in nato skoči
la v reko. Policisi so jo poteg-

K R O N I K A 

V juliju so se poročili: 

- TOPL1ŠEK JANEZ, Trzin, Pernetova ul. 13, zdravnik, star 32 let in 
KOSMAČ KLAVDIJA, Mengeš, Slamnikarska ul. 4, profesor nemščine, 
stara 36 let 

- ZORMAN IGOR, Šmarca, Spodnji log 9, prodajalec, star 27 let in 
MLINAR URŠKA, Velika Lasna, šivilja, stara 24 let 

- GOLOB MARKO, Mekinje, Cankarjeva c. 38, elektroprojektant, star 27 
let in 
ŠTRAJHAR SAŠA, Vrhpolje pri Kamniku 75, višji fizioterapevt, stara 26 
let 

- ŠINKOVEC ROBERT, Spodnje Stranje 8, vodja nototeke, star 27 let in 
BARBO MARJETA, Ljubljana Polje, Cesta XXVI 5D, upravni delavec, 
stara 27 let 

- GRUBAR TOMAŽ, Ljubljana, Beblerjev trg 13, televizijski producent, 
star 39 let in 
KRIŠEU URŠULA, Visoko 115, scenarist, stara 28 let 

V avgustu so se poročili: 
- MARKA Č ALJOŠA, Na Logu 26, študent, star 20 let in 

MALI MARJANKA, Kamnik Ul. Toma Brejca 7, študentka, stara 25 let 
- ZORMAN PETER, Komenda, Glavarjeva c. 100, sam. podjetnik, star 26 

let in 
KREMŽAR POLONA. Gmajnica 65, študentka, stara 22 let 

- KOVAČ ROBERT, Kamnik, Jakopičeva ul. 26, tehnični referent, 
star 35 let in 
M1KELINEL1DA, Kamnik, Jakopičeva ul. 26. bančna uslužbenka, 
stara 32 let 

- KAL1ŠNIK TOMAŽ, Loke v Tuhinju 26, obratovadja, star 32 let in 
ERZAR MATEJA. Srednja vas pri Kamniku 4, referent za dev. pos., 
stara 27 let 

- TREBUŠAK JANKO, Žubejevo, mizar, star 26 let in 
HRIBAR JANA, Spodnje Palovče 4, prof. raz. pouka, stara 24 let 

- POVŠE ALEKSANDER, Ljubljana. Dobrunjska c. 28A, avioklepar, 
star 28 let in 
ANŽ1Č IRENA, Ljubljana; Dobrunjska C. 28A. komercialist, stara 31 let 

- RUS JANEZ. Zgornje Stranje, avtomehanik. star 34 let in 
SPRUK MATEJA, Kregarjevo 1A, sobarica, stara 26 let 

- BURNIK RUDI. Suhadole 41, soboslikar, star 29 let in 
HOTIČ TATJANA, Suhadole 41, tekstilni delavec, stara 28 let 

- RUPENA MASSIMILIANO. Trst. bančni uslužbenec, star 34 let in 
FRANTAR JASNA, Kamnik, Tunjiška e. 2, bančna uslužbenka, stara 30 let 

MATIČAR 
Suzana HRIBAR 

V juliju so umrli: 
- JERAS IVANA, roj. Plevel, Mekinje, Cankarjeva c. 19, upok.. stara 74 let 
• SVETLIN ANGELA, roj. Bergant, Podgorje, Podgorje 87, upok. stara 83 let 
- PLANKAR ALBIN. Mekinje, Cesta treh talcev 5A, profesor, star 49 let 
- KERN VIKTOR, Nasovče 18, upok., star 71 let 
- SEDEUŠAK KATARINA, roj. Zupane, Šmartno v Tuhinju 14, stara 49 let 
- KLEMENC JOŽEFA, roj. Torkar, Kamnik, Perovo 6, upok., stara 86 let 
- KLEMEN IZIDOR, Bela 10, upok, star 51 let 
- DRAGAN BOGOMILA, roj. Gelze, Vrhopolje pri Kamniku 280, upok, 

stara 73 let 

V avgustu so umrli: 
- SLAPNIK ANTONIJA, Zgornji Motnik 13, upok, stara 51 let 
- ŽAGAR MARIJA, Kamnik, Tunjiška c. 2A, upok. stara 93 let 
- BALANTIČ MARIJA, roj. Uršič, Godič 42, upok, stara 81 let 
- BALANTIČ PETER, Zakal 6, upok, star 75 let 
- ŠKARJANEC DANIJELA, roj. Dimic, Podgorje, Podgorje 129, Upok, 

stara 73 let 
- BURJA ANA, roj. Grilj, Potok v Črni 6, upok, stara 72 let 
- KRAMAR MAKSIMILIJAN, Golice 6, upok, star 76 let 
- 1RT FRANČIŠKA, Ljubljana, Parmova c. 17, upok, stara 89 let 
- KR1VOROTOV JUL1JANA, roj. Kotnik Kamnik, Jakopičeva ul. 22. upok., 

stara 77 let 
- ŽAVBI VINCENCIJ. Zgornji Tuhinj 42, upok, star 88 let 
- TOM AN FRANC, Kamnik, Jakopičeva ul. 23, upok. star 80 let 
- KUN AVER ALOJZIJA, roj. Labič, Ljubljana, Vipavska ul. 22, upok, 

stara 91 let 
- JERIC JO DAVORIN, Srednja vas pri Kamniku 53. upok, star 73 let 
- ROŽIČ TOMISLAV, Šmarca. Zelena pot 5, tehnik tehnolog, star 31 let 
- MAKOVEC AMALIJA, roj. Kafrle, Ljubljana, Rožna dolina c. V 20, upok, 

stara 89 let 
- KREGAR JANEZ, Kregarjevo 17, upok, star 76 let 
- ZUPANČIČ MARKO. S marca, Štajerska ul. 4, 59 let 
- BRAČ1Č BRANKO, Podgorje, Podgorje 54, star 54 let 
• MAVRI TEREZIJA, roj. Crnilogar, Idrija, Orehek 23, stara 93 let 

nili iz vode, ugotovili so, da 
gre za duševno bolnico in so 
jo nato z reševalnim vozilom 
odpeljali v bolnišnico. 

9. julija je na obvoznici na 
Perovem zaradi prevelike hit
rosti voznika osebnega avto
mobila prišlo do prometne ne
sreče, kjer je voznik trčil v 
drug osebni avtomobil in po
vzročil telesne poškodbe voz
niku in njegovi sopotnici. 

24. julija je na obvoznici 
voznik tovornega avtomobila 
trčil v košaro, s katero sta de
lavca nameščala reklamni na
pis nad cesto. Košara je padla 
z višine 3 metrov na cesto, 
oba delavca pa sta bila hudo 
poškodovana. Iklcn od njiju je 
pozneje v bolnišnici umrl. 

23. avgusta sta bili zaradi 
prehitevanja v škarje v nase
lju Potok poškodovani dve 
osebi v vozilu povzročitelja. 

24. avgusta se je zaradi pre
velike hitrosti v Srednji vasi 
zgodila prometna nesreča, v 
kateri so bili poškodovani trije 
ljudje. 

Kot smo že zapisali, so med 
kaznivimi dejanji prevladova
li vlomi in tatvine. Zato naj tu
di to ponazorimo z nekaj pri
meri. 6. julija ponoči je nezna
nec vlomil v garažo na Žalah 
in ukradel motorno kolo Ka-
wasaki ZX P reg. št. LJ K3-54. 

10. avgusta so vlomili v ben
cinski servis Petrol II na Ba-
kovniku. Kaj so ukradli, poli
cija ne poroča. Enega izmed 
osumljencev so pozneje izsle
dili in ga izročili preiskovalne
mu sodniku. 

24. avgusta je nek občina na 
Duplici zalotil tatu, ki je iz to
vornega avtomobila kradel 
nafto. Storilec je nato zbežal 
in pustil odklenjen svoj oseb
ni avto. Policisti so ga kmalu 
našli doma in bodo zoper nje
ga ustrezno ukrepali. 

30. julija so policisti v Ljublja
ni našli isto noč na Groharjevi 
ulici v Kamniku ukraden oseb
ni avto in ga vrnili lastniku. 

Med ostalimi dogodki naj 
omenimo požar v gostišču 
Bundcr 12. julija, kjer je nastala 
velika materialna škoda, kuha
rica pa je dobila opekline in so 
ji nudili zdravniško pomoč, ter 
požar 18. julija v Malcšcvi ga
leriji, ki pa po zaslugi gasilcev 
ni povzročil velike škode. 

Policisti so zabeležili tudi en 
primer prodaje marihuane ter 
zoper prodajalca podali kazen
sko ovadbo, zoper kupca pa 
predlagali postopek pri sodni
ku za prekrške. 

Sest metrov dolge kače, ki 
jo je v gozdu za Starim gra
dom v Palovčah, videla neka 
občanka in to tudi sama spo
ročila policiji 4. julija, niso 
našli. 

F. S. 

Okenski okvirji 
Poleg obodnih zidov in stre

he so okna bistveni sestavni del 
vsake stanovanjske zgradbe. V 
vsakdanjem življenju nam omo
gočajo dnevno osvetlitev pros
torov, vidni stik z okolico, pre
zračevanje, lahko pa imajo še 
druge funkcije (npr. pasivno 
ogrevanje, estetski videz fasade). 
Ker ločujejo notranje prostore 
od zunanjega okolja imajo ze
lo važno vlogo tudi glede top
lotne zaščite. Pozimi naj bi pre
puščala čim manj toplote na
vzven, poleti pa navznoter. Kot 
pri obodnih stenah se srečamo 
s toplotno prevodnostjo »k«, ki 
nam predstavlja toplotne izgu
be, zato stremimo za čim manj
šo vrednostjo »k« (glej Kamniš
ki OBČAN, 30. 5. 2001). 

Okno ali okensko krilo jc v 
osnovi sestavljeno iz okvirja in 
zasteklitve. Tokrat nekaj besed 
o okenskih okvirjih, prihodnjič 
pa o zateklitvah. 

Toplotna prehodnost okvirja 
je odvisna od materiala, iz kate
rega je narejen in njegove debe
line oz. konstrukcije. Poleg lese
nih so danes močno uveljavlje
ni tudi okvirji iz umetnih snovi 
in kovinski. Vsaki od teh imajo 
dobre in slabe strani. Glede izo-
lativnosti je najboljši les, sledijo 
mu umetne mase in nato alumi
nij. Glede trajnosti in vzdrževa
nja pa je vrstni red obraten. Za
to se vse več uveljavljajo kom
binacije materialov, npr. les z 
zunanjo oblogo iz aluminija. 

Če je okvir lesen, je optimal
na debelina približno 70 mm. 
Lesene okvirje je potrebno red
no vzdrževati, predvsem ob
navljati oplesk na vremenskim 
vplivom izpostavljenih zunanjih 
straneh. Danes sc običajno vgra
jujejo tovarniška okna, ki so že 
preparirana z. insekticidi (proti 
žuželkam) in fungicidi (proti go
bam), vgrajena pa potem zaščit
no prepleskamo šc z lazurnimi 
premazi. Će hočemo, da se let
nice vidijo, uporabljamo tenko-
slojne lazurc, ki se uporabljajo 
predvsem za notranje oplcskc, 
ker niso odporne proti sončnim 
UV žarkom in dežju (npr. Bc-
linkin belton, Heliosova bori 
tenkoslojna lazura, Colorjev 
univerzalni lesol). Za zunanjo 
zaščito pa uporabljamo debelo-
slojne, t. i. lak lazure (npr. bel-
top, bori lak lazura, debeloslojni 
lesol), ki so odporne proti vre
menskim vplivom. Tcnkoslojne 
lazure les dobro vpija in so pri
poročljivi premaz tudi pred 
nanosom debeloslojne (lak) la
zure, predvsem ko gre za prvo 
pleskanje ali pa za že zelo na
čet oplesk (razpokan do lesa), 
s čimer izboljšamo impregnacijo 
in oprijemljivost, prihranimo pa 
tudi na času in materialu. Nek
danje oljne barve in emajli se 
zaradi prednosti, ki jih imajo la-
zurni premazi v ta namen prak
tično nc uporabljajo več. 

Smo uveljavljeno podjetje na domačem trgu za klanje živine 
in proizvodnjo mesnih izdelkov, ki zaradi povečanja 
povpraševanja na tržišču vabimo k sodelovanju za 

določen čas z možnostjo stalne zaposlitve: 

M E S A R J E ALI K U H A R J E 
Od vas pričakujemo: 

- IV stopnjo strokovne izobrazbe 
- delovne izkušnje 
- opravljen tečaj z.a živilski minimum 

Vaše cenjene ponudbe pričakujemo do 1. oktobra 2001 
na naslov: Meso Kamnik d.d., Usnjarska 1, 1241 Kamnik 

Trajnost premaza, ki les ščiti 
pred vremenskimi vplivi, jc po
leg izpostavljenosti odvisna še 
od vrste in kakovosti lesa, nje
gove lege (postavljen horizontal
no je bolj izpostavljen propada
nju); od samega premaza oz. 
njegove kvalitete, od načina pre-
mazovanja in števila nanosov. 
Načeloma se je potrebno lotili 
obnove opleska na 2 do 5 let, 
odvisno od izpostavljenosti, naj
pozneje pa takrat, ko je načet 
vrhnji zaščitni sloj. Dokazano je, 
da z ustrezno sistemsko zašči
to lahko tudi do 7-krat podalj
šamo življenjsko dobo lesa, kar 
pomeni, da tako vzdrževan les 
preživi kar nekaj generacij. 

Za kovinske okvirje danes 
večinoma uporabljamo aluminij. 
Ta je lahek, praktično večen 
in ne potrebuje vzdrževanja. 
Kovine dobro prevajajo toplo
to, kar je v našem primeru iz
guba energije, zato morajo ime
ti kovinski okvirji vložek iz 
umetne snovi, s katerim preki
nemo toplotni most med not
ranjo in zunanjo stranjo okvir
ja. Če kovinski okvir ni preki
njen, so energijske izgube ve
like, posebno pri večjih tempe
raturnih razlikith. Značilnost jc 
pojav kondenzacije (rosenja) na 
takem okvirju. 

Okvirji iz umetnih snovi (t. i. 
plastična okna) so po toplotno 
izolacijskih in trajnostnih karak

teristikah nekje vmes med lese
nimi in aluminijastimi. Toplotno 
izolacijske lastnosti so boljše, če 
je število zračnih komor v pro
filu večje. Ne potrebujejo vzdr
ževanja, so pa seveda manj traj
ni od alminijastih. Če želimo 
imeti barvaste okvirje je treba 
paziti, da okvir ni le površinsko 
pobarvan, temveč jc umetna 
snov v celoti obarvana. V vsa
kem primeru pa mora biti v 
plastičnem profilu, daljšem od 
1 m, obvezno kovinska ojačitev, 
ki preprečuje zvijanje in kriv
ljenje. Ltstniki stanovanj v ne
kem kamniškem bloku imajo 
glede tega svežo izkušnjo, ki sc 
je po zaslugi enega od njih, ki 
je »šparanjc« proizvajalca oken 
še pravočasno odkril, zanje še 
kar dobro iztekla. Proizvajalec 
ponekod enostavno ni vstavil 
ojačitev. Zamenjati jc moral 
preko 50% oken. kar ga je se
veda drago stalo. Če so ojačit
ve vstavljene, lahko preverimo 
z detektorjem za kovine. 

Pri okvirjih je zelo važno kva
litetno tesnjenje, ki mora zmanj
šati prepustnost zraka na ustrez
no mero in preprečiti vodi pre
hod skozi pripirc, ko dežuje, po
membna pa je tudi pravilna ob
lika in vgradnja odkapne letve. 
Podrobnejše informacije o tem 
dobite v naši energetsko sveto
valni pisarni ESP Kamnik, Tom
šičeva 23 (tržnica), tel. 8318-191, 
vsak torek od 17. do 20. ure. Na
sveti so brezplačni. 

ESP KAMNIK 

V A R Č N O O G R E V A N J E N A PLIN, O U E in D R V A 
- plinske in oljne peči BUDERUS, VIESSMAN, IUNKERS, 

VAILLANT, H Y D R O T E R M 
- sončni kolektorji - največja izbira 
- toplotne črpalke 
- sončne celice za pridobivanje elektrike 
Brezplačno svetovanje, ugodni krediti za plin 

K o n T i k i Šolar d.o.o. 
SOLARNA TEHNIKA • ELEKTRONIKA 

Ljubljanska 21/K (TP CENTER DUPLICA), tel.: 01/8310-380 
http://www.kontiki-solar.si 

ZNANJE JE POl DO USPEHA ... 

R A Č U N A L N I Š K I T E Č A J I 
ZA VAS organiziramo tedenske računalniške tečaje, kot so: 
VVINDOVVS, VVORD za začetnike, EXCEL, ACCESS, INTERNET, 
ELEKTRONSKA POŠTA, STROJEPISJE NA RAČUNALNIKU.. 

Ljubljanska 80 (SPB1), Domžale 
Ugodnosti: Tel.: 01/721 94 61 
- 10% popust nudimo za skupine E-po«t»: clipOcllp-domzale.sl 
- 20% popust nudimo brezposelnim, dijakom in študentom - delavcem, ki so zaposleni pri s.p., stroške izobraževanja 
povrne Sklad za izobraževanje pri obrtnikih. 

JOGA je sistem vadbe, 
ki je zaradi svoje postop
ne isli, enostavnosti in učin-
kovitosti priznan in spre
jet v celem svetu. Zajema 
poučevanje vseh glavnih vej 
joge (RAJA, G Y J A N A , 
BllAKTI, KARMA), pri
lagojenih razumevanju in 
potrebam zahodnjakov. 

Izoblikoval ga jc indijski učitelj Paramhans Swami Ma 
heshwarananda na podlagi izvornih indijskih učenj ter prak
tičnih izkušenj v dolgoletnem delu z. učenci po svetu. Vadba 
po sistemu *Joga v vsakdanjem življenju* vam tako omogoča 
postopen in zanesljiv razvoj, nc glede na to, kateri aspekti joge 
vas zanimajo. 

REZULTATI REDNE VADBE SO: 
• sposobnost, da si pomagamo v vseh življenjskih okoliščinah, 
• izboljšanje zdravja in počutja, 
• povečana sposobnost koncentracije, 
• samozavest in spokojnost, 
• osvoboditev nezaželenih navad in vezanosti, 
• samospoznanje. 
V začetni stopnji je vadba preprosta in enostavna, primerna z.a 
vse generacije in priporočljiva za vse tiste, ki imajo težave s 
hrbtenico in se težko zberejo. Zato vse, ki se nam želite pridružiti 

VABIMO K VPISU 
od 24. septembra do 10. oktobra 2001 

DOMŽALE: STARA OŠ VENCUA PERKA (za knjižnico) 
PONEDELJEK IN SREDA OD 18. DO 20. URE 

KAMNIK: OŠ 27. JULIJ (zraven policije), Tomšičeva ul. 9 
PONEDELJEK IN SREDA OD 19. DO 21. URE 

http://www.kontiki-solar.si
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Prva dirka za Pokal Dunlop Slovenije v motokrosu 
v Dunlop moto parku ob brniškem letališču 

Preko 3000 gledalcev in 80 
tekmovalcev je bilo zadovoljnih 

Uroš Nastran (85 .cem), .laka 
Može (125 ceni) ter Ceh Miros
lav Kući rek (250 cem - Open) so 
zmagovalci prve mednarodne 
dirke za Pokal Dunlop - Slove
nije v molokrosu, ki jc v izjem
nem dežju potekala na novi pro
gi za motokros Dunlop moto 
park, v neposredni bližini brniš
kega letališča. 

Kamničani so tokrat ponovno 
dokazali, da vedo kako se stva
ri streže. Prizadevni organizator
ji iz A M D Sitar Dunlop Racing, 
ki so v vsega treh mesecih v so
delovanju z. M K Gorenjska us
peli pripraviti novo slovensko 

dirkališče Dunlop Moto park, 
so lahko za vzor vsem sloven
skim in tudi mnogim tujim or
ganizatorjem dirk v motokrosu. 
T o so potrdili tudi Številni tek
movalci, ki so bili prav vsi na
vdušeni nad novo progo. Kljub 
slabi vremenski napovedi in dež
ju, ki jc pričel brez vprašanja 
namakati žc v času kvalifikacij
skih dirk, si je s sicer razprti
mi dežniki, dirko ogledalo pre
ko 3000 gledalcev, ki so imeli 
kaj videti. 1300 metrska proga 
sc jc zaradi obilnih padavin 
spremenila namreč v pravi blat
ni poligon. A to je motilo le dir-

Moški teniški turnir 
ATP CHALLENGER KIK GROUP OPEN 

Kamniku se obeta velik 
teniški dogodek 

Prihodnji teden bo Kamnik prav gotovo v znamenju teni
sa, saj tokrat prihaja v naše mesto ATP Challenger turnir, or
ganiziran za profesionalne igralce tenisa, ki so rangirani na 
ATP lestvicah posamično in v dvojicah. Teniški center Kam
nik s šestimi igrišči s peščeno podlago bo posebej preurejen 
in bo v celotnem tednu tumirskega dogajanja od 24. do 30. 
septembra lahko sprejel med pet in šest tisoč gledalcev. 

Turnir, katerega nazivni sponzor je KIK GROUP, bo imel na
gradni sklad 25.000 ameriških dolarjev, glede na zahteve po do
datnih stroških organizacije turnirja pa bo v točkovem smislu 
i •( j jal kot A TP Challenger turnir s 50.000 ameriškimi dolarji tež
kim nagrailnitii skladom. Da bodošret nuja igralcev na teniških 
igrUčjfl •.aiiintica t taka .nje c uradna lista prijavljenih Prvi 
in drugi nosilci, turnirja, na katerem bo teniški lopar vihtelo32 
igralci v. sni namreč minila in perspektivna igrali n (Hitler Ma 
rach iz Avstrije in Alesšio I ti mduro iz Italije, ki sla na ATP listi 
zapisana mi 200. in 20. >'. mestit. 1'rnr tako hudo mi kamniških 
teniških igriščih nastopili še drugi zanimivi igralci, med njimi 
Avstrijec Jurgen Melzer. kije zmagal r WiijU)ledomt med juni 
orjiin je danes eden uaj/>ers/ieklivue/sih igralcev (trenutni > na 
204. mest 11 ATP). Rus Andrej (Jierkasov. ki je bil r svojih dobrih 
časih med desetimi najboljšimi, trenutno pa 275 ti igralec na 
ATP lestvici in se mnogi drugi. 

Neposredno se na turnir uvršča 22prijavljenih igralcev j>o sla 
nju na ATP lestvici. -/ iz kvalifikacij, t rabila, ki so vezana tudi 
na jinančni del turtitrja, je organizator poslal perspektivnim ig
ralcem, med njimi slovenskemu tenisaču Marku Tkalcu, ki jesi 
cer Irelji na čakajoči lisli turnirja pp ATP lestvici, dve mesti pa 
sta rezervirani za izjemne primere, l 'zporedno s turnirjem po 
samezu/kov se bodo odvijale tudi igre dvojic, kipa bodo nekoli 
ko bolj v znamenju slovenske udeležbe, saj se bo pomerilo vei 
slovenskih leuisacev 

Kvalifikacijski obračuni se bodo odvijali v soboto in ne
deljo, 22. in 23. septembra, lako, da bodo v nedeljo zvečer 
že znani igralci teniških spopadov. Ob 19- uri bo namreč 
na trgu za kavarno Veronika uradno slovesno odprtje 
turnirja z javnim žrebanjem za glavni turnir, ki ga bo 
spremljal kulturni program, koncerti in druga zanimiva 
dogajanja. Odprtje in zaključek turnirja v nedeljo, 30. sep-
tembra, bo povezan z nastopom znanih osebnosti iz kul
turnega, športnega in zabavnega življenja, posebnost pa 
bo glasbeni ognjemet z avdio-vizuelnimi efekti. Predvido
ma bo polfinale in finale direktno spremljala tudi televi
zija in drugi mediji. SAŠAM^AČj 

PROGRAM PRIREDITEV MIHAELOVEGA SEJMA 
V MENGŠU od 28. do 30. septembra 
V PETEK, 28. SEPTEMBRA 
od 19. do 24,ure - ZAGORSKI VEČER 

za ples in razvedrilo bodo igrali Dečki iz bregov, za 
humor bo skrbel Martin Sagner - Dudek, tamburisti 
Fakini iz Bedekovščine 

V SOBOTO, 29. SEPTEMBRA 
ob 9. uri - Odprtje sejma 
ob 9.30 - Kratek koncert Mengeške godbe 
od 10. do 12. ure - ŽIV-ŽAV Vrtec Mengeš iz enot Gobica in Sonček in nastop 

pevskega zbora Vrtec 
od 13.30 do 15.30 - VLEČENJE VRVI: merjenje moči šestih ekip 
od 16. do 19. ure - Veselo popoldne s proizvajalcema harmonik g. Antonom 

Železnikom iz Mengša in g. Petrom Lanzingerjem iz 
Italije 

od 16. do 17. ure - Godci in viže z Zeleznikar harmoniko 
od 17. do 19. ure - Virtuozi na Lanzinger harmonikah 
od 19. do 24. ure - Zabavni večer z ansamblom ČUKI 
V NEDELJO, 30. SEPTEMBRA 
ob 10. uri - Maša na p rostem pred cerkvijo farnega zavetnika sv. Mihaela 
ob 11. uri - Blagoslovitev gasilskega vozila PGD Mengeš 
od 12. do 13. ure - Koncert Mengeške godbe 
od 15. do 15.30 - Parada in prikaz kmečkega orodja, vozil in opravil 
od 16. do 17. ure - Koncert Varaždinske godbe 
od 17. do 18. ure - Veselo v zaključek sejma z ansamblom Slamnik 
od 18. do 19. ure - Podelitev priznanj najizvirnejši stojnici 
od 19. do 23. ure - Večer z ansamblom Slamnik 
Na dvorišču in igrišču Vrtca Sonček bo postavljena razstava obnovljene 
starodobne kmetijske tehnike in prikaz starih domačih obrti. 

Za slehernega obiskovalca sejma se bo gotovo našlo kaj na 85-ih 
stojnicah, otroški vrtiljak in avtodrom pa bosta zabavala otroke. Prav 
tako bo poskrbljeno za lačne in žejne. 

Rok Sitar pred klubskim kolegom Tadejem Korošakom. 

kače, gledalci so pa toliko bolj 
uživali v šc spektakularnejših 
vožnjah. 

V teh pogojih sc jc v najšib
kejši kategoriji najbolje znašel 
Uroš Nastran, ki jc bil skupaj z 
Rokom Sitarjem tudi neke vrs
te testni voznik pri nastajanju 
proge, lok ral je bil celo boljši 
od glavnega favorita, Nemca Ma-
ximiliana Nagla, ki je veljal za 
glavnega favorita. Najboljši iz 
kamniškega kluba Sitar Dunlop 
Racing pa je bil na četrtem mes
tu po pričakovanjih lanski držav
ni prvak Matevž l i l . 

teno zmešal štrene organizator
jem, ki so si želeli, da bi gledal
cem in številnim gostom lahko na 
še veličastnejši način prvić pred
stavili novi Dunlop moto park. 
Otvoritev jc tako minila ob zvo
kih kamniške pihalne godbe, ki se 
je izkazala tudi z Zdravljieo. Pri
kupne plesalke, ki zaradi dežja ni
so mogle prikazati svoje točke, 
pa so tako z dežniki pomagale 
prav godbenikom, da jim dežev
je ni delalo prevelikih preglavic. 
Po govorih podžupana Šcnčurskc 
občine, kjer se objekt nahaja ter 
predsednika kluba Sitar Dunlop 

Pozdrav dirkačev. (Foto: BOR DOBRIN) 

V najštevilčnejši kategoriji do 
125 cem je svoje mojstrstvo se en
krat več dokazal -laka Može. ki je 
dve dirki pred koncem že tudi dr
žavni prvak v tej kategoriji. Naj
boljši Slovence za njim in trenut
no drugi v državnem prvenstvu je 
bil prav Kamničan Rok Sitar, ki 
je s četrtim mestom z.a las zgre
šil stopničke. Po slabšem startu, ki 
ga je v gneči kronal šc s padcem 
v blato, se je komaj proti koncu 
dirke prebil do Hrvata Kodrica in 
Ceha Brabca, ki ju več ni uspel 
prehiteti. Je pa zato požel močan 
aplavz, in občudovanje občinstva 
za svoj drzen manever, ko je po 
zasledovanju, ki sc ga jc moral lo
titi po padcu, taktično zrelo pre
hitel Tadeja Korošaka in Sebasti-
jana Edra. 

Za pravo presenečenje je po
skrbel tudi Ceh Miroslav KuCi-
rek, ki jc v kategoriji 250 cem -
Open premagal glavnega favori
ta Saša Kraglja. 

Dež torej ni zmotil velikega 
števila gledalcev, je pa zato poš-

Racing tcam Janeza Sitarja, jc dir
ko in objekt uradno odprl Miha 
Molan. državni sekretar v M N / 
Republike Slovenije. Zaradi dež
ja, ki so ga pomagali 'gasili' ga
silci iz. P G D Nevljc, pa smo bili 
prikrajšani tudi za atraktivne 
skoke, ki bi jih naj izven dirke 
izvajali nekateri od dirkačev. No 
dež je poskrbel za prav posebno 
atraktivnost dirke in tako dodat
nega programa ni pogrešal nihče, 
saj ga bomo prav gotovo lahko 
videli že naslednje leto. 

Po prvi vožnji sc je vodstvo 
tekmovanja odločilo, da dirko 
prekinejo in za končno razvrs
titev so obveljali rezultati prve 
vožnje. Gledalci so bili s to od
ločitvijo sicer razočarani, a ob
vladala je varnost tekmovalcev 
in regularnost tekmovanja. Iako 
vsem skupaj preostane, da poča
kamo na naslednje leto, ko se bo 
spektakel, upajmo le, da brez 
dežja, ponovil na drugi dirki za 
Pokal Dunlop Slovenije. 

B O R U T C V E T K O 

Š O L S K I C E N T E R 

K I I D o l 

enota 
IZOBRAŽEVANJE 

ODRASLIH M A ISTI R 

v a b i k v p i s u v : 

• ŠOLSKE PROGRAME (IV. in V. stopnje) 
ZA ODRASLE 

(gimnazija, ekonomsko-komercialna ter trgovska š o l a ) 

• VERIFICIRANE TEČAJE TUJIH JEZIKOV 
( a n g l e š č i n a , n e m š č i n a , i t a l i j a n š č i n a , f r a n c o š č i n a ) 

POZOR! Izredni popusti za starše naših rednih dijakov! 

• TEČAJE RAČUNALNIŠTVA 
(Windows, Excel, Access , ...) 

• TEČAJE HIGIENSKEGA MINIMUMA 
(osnovne in obnovitvene) 

INFORMACIJE IN VPIS: 
ŠCRM, Novi trg 41a, Kamnik 

tel.: 830-32-28 in 830-32-12. 

Nove pridobitve trgovske družbe Vele 
Danes, po dobrih treh mesecih obnovitvenih in rekon-

slrukcijskih del, odpira svoja vrata sodobno načrtovan 
in funkcionalen Supermarket Bakovntk s približno jjet-
slo kvadratnimi metri prodajnih površin, kije eden naj
lepših fjod streho trgovske družbe Vele. Temeljilo obno
vo je narekovala tehnična in tehnološka zastarelost prej
šnjega marketa predvsem zaradi dolgoletnega obratova
nja in nevlaganja v obnovo, in pa vodilo družbe Vele, da 
skozi vrata njihovih trgovin jtrihajajo in odhajajo zado
voljni kupci. 

Družba Vele d. d. je že pred začetkom del udkufnla od Nove 
ljubljanske banke dodatne prostore v velikosti 150 kvadratnih 
metrov, tako da seje površina vseh prostorov z HI 2 kvadratnih 
metrov povečala na tisoč kvadratnih metrov. Ob supermarke-
tu so uredili tudi 2000 kvadratnih metrov asfaltnih \><>vršin, 
kjer jeza kupce pripravljenih 51 jmrkirnih mest. Investicija v 
obnovo in nakup prostorov od banke je družbo Vek veljala pri
bližno 250 milijonov tolarjev. Obnovo je izvajala Kooperacija 
Vele s svojimi kooperanti, zunanjo ureditev f>a Komunalno 
podjetje Kamnik. 

Trgovska družba Vele d. d. pa poleg temeljile jnenove obsto
ječih trgovin, poleg sujmrmarkela na Bakovniku so obnovili tu
di Market Dom v Domžalah, v oktobru začenja z izgradnjo bla
govnice v Grosuplju, prav tako začenjajo z izgradnjo super-
marketa in prostorov za strokovne službe v Mengšu v objektu, 
ki so ga kupili od firme Trak. Odprtje jnenovljenega objekta na
črtujejo spomladi jmhodnjega leta. 

Kamničani pa bomo v drugi pokrvid meseca oktobra 
vstopiti tudi v prenovljen market Metka na Trgu talcev, ki 
gaje družba Vele kujtila od družbe limona Merkur že pred dve
ma letoma. Odločili so se za povečanje prostorov, kar je nare
kovalo dolgotrajna jmzadevanja za jmdobitev ustrezne doku 
menlacije. Objekt se namreč nahaja v centru mesta, kjer je bi
lo potrebno uskladiti vrsto interesov, vključno z zahtevami spo
meniškega varstva. Skupne stroške obnove marketa ocenjuje
jo na približno 120 milijonov tolarjev. Po rekonstrukciji bo 
market meril 460 kvadratnih metrov (prej 258), gostinski lokal, 
ki ga bodo prodali najboljšemu jionudniku, f>a so nekoliko 
zmanjšali. Obnovitvena dela je izvajal kamniški Graditelj 

SAŠA M/JAČ 

P L A N I N S K I K O T I Č E K 
Plezanje na Tajskem 

Trije člani kamniškega AO (Martin Bombuč, Matej Mošnik in Matjaž, 
tavbij preizkušajo svoje plezalne sposobnosti v znanih tajskih plez.uitš-
čih. Ce jim ho uspelo preplezati kuj pi/sehneno. m/ I, I m < as />riiii kum u 
poletne deževne sezone ni ravno najbolj ugoden, burno še poročali. 

Obisk slovaških Tater 
Manjša odprava kamniškega AO je v začetku avgusta obiskala slovaš

ke Tatre. Tam so se spoznavali s plezanjem v granitu v visokih stenah in 
tudi v plezališčih in preplezali kar nekaj zanimivih smeri. 

Plezalni tabor v Val Di Melo 
Sredi septembra organizira AO Kamnik za svoje člane plezalni tabor 

v dolini Di Melo pod slovitim Piz Budile z motnostjo kopnih, kombini
ranih in tudi ledenih vzponov. Tako nadaljuje z. uspešno tradicijo plezal
nih taborov za le preizkušene alpiniste in tudi za začetnike. 

Druga Kamničanka na najvišjem vrhu Evrope 
Da je 4810 m visoki Mont Blanc v Franciji najvišji vrh Evrope, so 

prepričani predvsem ozko zahoda usmerjeni prebivalci. Drugi pa trdijo, 
daje to 5.642 m visoki Elbrus v Kavkazu v Zvezi neodvisnih držav (Ru
siji). Res je, da je Kavkaz po trditvi geografov mejno gorovje med Ev
ropo in Azijo, vendar... 

Prva Kamničanka, ki ji je uspelo priti na la vrh, je bila letu 1990 Dar
ja bnko. Letos je pa tu uspeh ponovdu tudi BARBARA DRNOVŠEK. 
Ta je v letih 1996/97 obiskovala alpinistično šolo kamniškega AO, ven
dar ji poklic stevardese ni dopuščal in ji še vedno ne dopušča, da bi se 
z. alpinizmom lahko intenzivneje ukvarjala, čeprav je ie bila letu 1997 
v Himalaji pod Pumorijem in lani v Andih. Zelja po alpinističnih doži
vetjih pa je v njej dovolj močna, da je znala in zmogla najti pot za ures
ničitev vsaj nekaterih svojih ciljev. 

Tako se je letos skupaj z Metko Meh in Vesno Kranjc iz AO Celje. Jo-
Žetom Ornikom iz Lenarta in Sašam Cosičem iz. Maribora udeležila »mi
ni odprave« na Kavkaz, in tudi uspela. Vreme jim je bilo zelo naklonje
no in po petih dneh aklimatizacijskih vzponov na okoliške tri- do štiri-
tisočake, so v soboto, 29. julija, nekaj minut po deseti uri stali na naj
višjem vrhu tega ugaslega vulkana. Pri vzponu sta jih spremljala dva ob
vezna ruska vodnika, saj je v sedanjih razmerah na tem območju samo
stojna alpinistična dejavnost brez blagoslova in plačila lokalnim mafij
skim šefom ali kakšnim drugačnim aranžmajem praktično nemogoča. 

Alpinistična šola 
Alpinistični odsek {AO) Kamnik tudi letol pripravlja izvedbo alpinistu tU 

šole. Začela se bo v četrtek, 4. oktobru, ob 19. uri v zgornjih prostorih Plu-
ninskega društva Kamnik na Šutni 42 v Kamniku. Vodilu jo bosta oh pomo 
ei drugih članov AO alpinistična inštruktorja Matej Mošnik in Robert Po 
ličnik. Kogar zanima alpinizem in bi se rad naučil varnejšega plezanja v vsa
kem letnem času tudi v visokih hribih, turnega smučanju in sploh gibanja v 
gorah, naj pride tega dne na PD, kjer bo izvedel vse potrebne informacije. 

Nogomet na Korošici 
AO Kamnik tudi letos nadaljuje s tradicijo »nogometa na najvišji rav

ni«. Tako bo nogometna tekma v nedeljo, 7. oktobra, z začetkom točno 
opoldne. Kdor hi si jo rad ogledal ali mogoče celo v njej sodeloval, se 
lahko udeleži izleta na Koroško, ki bo tegu dne. Odhod bo z lastnimi av
tomobili s Trga prijateljstva ob 7.15. Potrebna je ustrezna obutev za hojo 
po brezpotju in dobra kondicija, za »žogobrce« pa tudi copati. Kocbe
kov dom bo ali pa ne bo odprt. Če bo dež. izleta ne bo. /JQj(-

Z I D A R S K A D E L A , 

a d a p t a c i j e , n o t r a n j i o m e t i , f a s a d e . 

Tel . : 041/973-759. 



K N J I G O V E Š T V O DAHMA d.o.o. 

e k s p r e s v e z a v a d ip lomskih n a l o g , 
vezava uradnih listov, knjig, popravljanje starih knjig, 

izdelava map, škatel, jedilnih listov, kasiranje 

K l e č e 2 5 , D o l pri L j u b l j a n i , 
tel . :01 / 5 6 4 7 - 6 6 9 , G S M : 0 4 1 - 5 5 2 - 3 5 3 

S p o š t o v a n i ! 
Ko ob izgubi vašega 
najbližjega ne veste kam, 
so vam naše usluge na voljo 
Neprekinjeno Noč in Dan! 

! H H 
. j P O G R E B N I K 
11 POGREBNE STORITVE 
' z ' Dvorje, d.o.o. 

Nudimo vam 
kompletne 

pogrebne storitve 

DVORjE št. 13, 4207 Cerklje 
Tel.: 04/252-14-24 

GSM: 624-685 

Z A H V A L A 

O b smr t i naše dob re mame, 
prababice, tašče, sestre in tete 

D A N I J E L E 

Š K R J A N E C 
iz Podgo r j a 129 

sc iskreno zahvaljujemo vsem sorodn ikom, sosedom, pri jatel jem 
in znancem za ustna in pisna sožalja, podarjeno cvetje in sveče. 
Iskrena hvala D o m u starejših občanov Kamn ik za osk rbo in 
nego naše mame. gospodu župniku z.a lepo opravl jen pogrebni 

obred in pevcem za ganlj ivo petje. 

Ž a l u j o č i : vsi n jen i 

Podgor je . K a m n i k , avgust 2001 

! • 

Ji 
Z A H V A L A 

V 89. letu nas je nenadoma zapustil 

V I N K O Ž A V B I 
iz Zg . Tuhinja 42 

Iskreno sc zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem, 
ki ste nam v teh težkih trenutkih stali ob strani in pospremili našega 
a ta na njegovi zadnji poti. Posebno zahvalo izrekamo gospodu župniku 
za lepo opravljen pogrebni obred, gasilcem za Častno stražo, govorniku 
gasilskega društva Zg. Tuhinj za izrečene besede slovesa, pevcem z.a 
ubrano petje v cerkvi in pri odprtem grobu, trobentaču za zaigrano 
Tišino, vsem praporščakom in vsem, ki ste darovali cvetje, sveče in 

za svete maše. 

Žalujoči: vsi njegovi 
Zg. Tuhinj, avgust 2001 

ZAHVALA 
Nenadoma nas je v 78. letu življenja 

zapustila naša zlata mama. babica, prababica, 
sestra, teta in tašča 

J U L K A 

K R I V O R O T O V 
z Duplice. Jakopičeva 22 

Zahvaljujemo se sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za 
izrečena sožalja. podarjeno cvetje in sveče ter spremstvo naše mame 
na meni zadnji poti. Posebna zahvala velja sosedu Vojinu in dr. Sašotu 
Rebolju z ekipo iz Z D Kamnik za požrtvovalno pomoć v zadnjih 

trenutkih njenega življenja. 

Žalujoči: vsi njeni 
Avgust 2001 

K(> človek misli, da je srečen, se usoda oglasi. 
Kruto v življenje poseže, da oko se zasolzi, 
srce joče in boli, a tebe več ni. 
t tolzfi M dajo skrili, bolečimi zatajiti, 

a prazen tvoj prostor v hiši. 
ni mogoče nadomestiti. 

Z A H V A L A 
V 73. letu življenja nas je zapustila naša 

dobra žena. mama, stara mama, tašča, sestra 
in teta 

A N I C A B U R J A 
iz Potoka v Črni 

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in sodelavcem 
za darovano cvetje, svece, za svete maše ter izrećena sožalja. Hvala 
vsem, ki ste jo imeli radi, ji pomagali v Času bolezni in jo tako številno 

pospremili na njeni zadnji poli. 
Žalujoči: mož Ivan, hčerka Milena ter sinova Iztok in Marjan 

i, družinami in drugo sorodstvo 
Julij 2001 

ZASEBNA 
ZOBOZDRAVSTVENA 
ORDINACIJA 
dr. Jagoda Strehovec 
Potočnikova 15, Domžale 
teU 7212-990 

Delovni čas: 
ponedeljek, sreda, četrtek 13h-18h 

torek, petek 9h-12h 

Ne jokajte na mojem grobu, 
U tiho k njemu pristopite. 
Pomislite, kuko trpela sem 
in večni mir mi zabelite. 

Z A H V A L A 

V 87. letu ž iv l jen ja nas je zapust i la 
naša draga teta 

M A R I C A G O L O B 
s Tunji.ške 2b, osk rbovanka D o m a starejših občanov v K a m n i k u 
Zahvaljujemo se vsem, ki ste jo spremljali na zadnji poti, podaril i 
cvetje in sveče. Hvala g. župn iku z.a opravl jen pogrebni obred 
in pevcem Lire. Posebna zahvala pa velja osebju Doma starejših 
občanov v K a m n i k u z.a dolgoletno požr tvovalno nego in skrb. 

Ž a l u j o č i : vsi n jeni 

K a m n i k , september 2001 

Z A H V A L A 

V 101. letu starosti je umr la naša teta 

M A R I J A 

L E I L E R 
ro j . Potočnik i/. His l r ič ice 

Iskreno sc zahva l ju jemo vsem s o r o d n i k o m , pr i ja te l jem in 
znancem, sovaščanom. predvsem pa sosedom Bistričice, ki ste 
jo pospremi l i k n jenemu večnemu poč i tku . Hvala z.a izrečeno 

sožalje. podarjeno cvetje, sveče in za svete maše. 
Hvala gospodu župniku za opravl jen pogrebni obred in pevcem 

za zapete pesmi. 

V s i n jen i 

Sep tember 2001 

C) 
4 

Rud bi le vedel, kuj je življenje, 
kn Čutimo v sebi nesmrtni vzgon, 
ko i>ride pomlad, sokov kipenje, 
rad raseš in misliš, da ni vse zastonj,,. 

v (S. Kosovel) 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi našega ljubljenega 

B R A N K O T A 

B R A Č I Č A 
iz. Podgo r ja 

i z r e k a m o zahva lo s o r o d n i k o m , p r i j a te l j em, sode lavcem, 
sosedom - vsem, ki ste nam iz rek l i sožalje, daroval i cvetje in 
sveče ter pospremi l i na njegovi zadnj i pot i . Zahva l ju jemo sc 
g. župniku za lepo opravl jen cerkveni obred, pevcem za odpele 
žalost inke in t roben taču za zaigrano Tiš ino. Še enkrat 

hvala vsem, k i ste našega Branko ta spoštovali . 

V s i n jegovi 

Podgor je , avgust 2001 

ljubil si zemljo; 
ljubit družino in dom. 
a v lihem poletnem jutru 
odšel si v večni dom. 
Nenehno si za nas skrbel, 
zlato si srce imel. 

Z A H V A L A 
V 76. letu je za vedno ugasnilo srce našega 

dragega moža, atija, ded i ja 

P E T R A B A L A N T I Č A 
iz Zakala 6 

Toplo se zahvaljujemo vsem, ki ste nam v težkih trenutkih pomagali, 
za našega atija prinesli cvetje in sveće in ga pospremili na njegovi 
Zadnji poti. Posebna zahvala vsem sosedom. Iz srca sc zahvaljujemo 
dr. Jermanovi, dr. Krtovi ter vsem zdravnikom in medicinskemu osebju 
bolnišnice Golnik, šc posebej dr. Bajrovičcvi, za res izredno skrb za 
našega atija. Iskrena hvala g. župniku Tonetu BcrCanu za res lepo 
opravljeno pogrebno mašo, neveljskim in stranjskim pevcem za lepo 
pelje, trobentaču in pastirjem z. Velike planine za spremstvo na zadnji 

poti. 
Žalujoči: žena Ivanka, sinova Franci in Peter ter hčerka Jožica 

Avgust 2001 

S T E K L A R S T V O I R M I 

H O M E C - D O M Ž A L E 
0 1 / 7 2 1 5 7 1 7 , 0 1 / 7 2 2 7 0 8 9 
I S D N 0 1 / 7 2 2 8 9 9 7 , 0 1 / 7 2 2 8 9 9 8 

* A L U in P V C o k n a in v r a t a 
* i z d e l a v a t e r m o p a n s t e k l a 
* b r u š e n j e s t e k l a in o g l e d a l 
* i z d e l a v a i z b o č e n i h s t e k e l 
* p e s k a n j e s t e k e l 
* f u z i j e - v i t r a ž i 
* o k v i r j a n j e s l i k 

Tvoje srce več tU hije, 
bolečin več ne trpiš, 
nam pa ialost srce trga, 
solzit lije tz oči, 
dom je prazen in ototen, 
ker te več med nami ni. 

Z A H V A L A 

V 75. letu Življenja nas jc nenadoma 
zapustila naša draga žena. mama, babica in 

prababica 

J O Ž I C A - L U B A G E R K M A N 
iz Zgornjih Stranj 

Iskreno se zahvaljujemo sosedom, sorodnikom, prijateljem in našim 
sodelavcem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje, sveče in za svele 
mase ter spremstvo naše mame na njeni zadnji poti. Hvala g. župniku 

za opravljen pogrebni obred, pevcem in trobentaču. 
Žalujoči: mož. Ludvik, hči Sonja, sin Jože /. družino, vnukinja Lidi ja z. 

družino in drugo sorodstvo 
September 200I 

Kaj nuj reče .daj besedil, 
kuj nuj čuli In srce. 
m pomagala vsa veda. 
nc zdravila, nc solze. 

Z A H V A L A 

T i h o je odšla naša draga 

V E R O N I K A 

N O V A K 
ro j . K r e b s 

Hva la vsem, ki ste j i stali o b strani in jo pospremi l i na 
njeni zadnj i pot i . 

Ž a l u j o č i : vsi n jeni 

L o k e , september 200I 

Ko .iidiijikral peli mu hud,, zvonovi, 
bom srečal Tebe. začetek življenju. 
iCvonovi zvonijo, domov si želimo, 
kjer mir jc in kjer jc Gospod. 

(t-rance linčnikl 
Z A H V A L A 

V 77. leln Življenja nas je nepričakovano /a 
vedno zapustil naš dragi i nož. ;ila in Stari ala 

I V A N K R E G A R 
s Kregarjcvega 17 

Iskrena hvala sosedom, sorodnikom m vsem, ki sle nam oh boleči 
izgubi našega dragega in dobrega moža, ata in starega ala stali ob strani, 
darovali cvetje, sveče za cerkev in svete maše, nam izrekli sožalje in 
ga v tako velikem številu pospremili na bo/jo njivo k večnemu počitku. 
Iskrena hvala župniku Anionu Herčanu /a lepo opravljeno pogrebno 
daritev in nagovor, pevcem in organistu iz Stranj, govornikoma g. 
Marjanu Vrhovniku in g. Jožetu Omahnu za besede ob odprtem grobu. 
Hvala gasilcem P G D Kamniška Bistrica, l ' ( i l ) Benedikt iz Slovenskih 
Goric, P G D Kamnik, P G D Gozd, P G D Nevljc. P G D Tunjice. Z S A M 
Kamnik, sodelavcem Vele-Univerzal in K A M - H U S . Društvu 
upokojencev Kamnik, trobentačem. Vsem skupaj in vsakemu posebej 
še enkrat iskrena hvulu in nuj vam za vedno ostunc v lepem spominu. 

Žalujoči: vsi njegovi 
Avgust 2001 

Srce tvoje več nc bije, 
bolečine zdaj več ni. 
dom je praz.en in oložen, 
ker te več med nami ni. 
Pa vendar vemo. da čas bili 
in enkrat srečamo sc spet med zvezdami. 

Z A H V A L A 
Ob smi l i naše drage mame 

M A R I J E D R O L C 
roj. Dolinšek iz Podhruškc 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
vodstvu V V Z Antona Medveda in sodelavkam V V E Tinkara za 
izrečena ustna in pisna sožalja, darovano cvetje, sveče, za maše ter 
spremstvo na zadnji poli. Posebna zahvala družini Matjan, ki nam 
je v težkih trenutkih nesebično pomagala in nam stala ob strani. Hvala 
doktor Ambroževi, patronažnim sestram, posebno sestri Mar ink i 
Resnik, za zdravniško pomoč. Iskrena hvala gospe Marij i Klemene 
za vse prijetne ure, ki jih je preživela z našo mamo ob vsakodnevnih 
obiskih. Hvala gospodu /upniku Danijelu Kast runu za lepo opravljen 
obretl in Tunjiškemu oktetu za sočutno zapete pesmi. Vsem, ki sle 
našo mamo imeli radi in sle jo obiskovali, še enkrat iskrena hvala. 
Posebna zahvala pa velja sosedi Simoni, ki je naši mami z. obiski in 

prijazno besedo polepšala mnogo dni. 

Žalujoči: hčerki Angelca in Mar inka t. družinama in drugo sorodstvo. 
September 2001 



U M A P L E S N A S O L A V K A M N I K U 

•B" 04/25-15-000 
041/611-000 

( v e č k o l p l e s n a Šola) V P R I T L I Č J U O S N O V N E Š O L E F R A N A A L B R E H T A 

PLESNI TEČAJI OB SREDAH. 
PRIĆETEK V SREDO. 26. SEPTEMBRA 

P R I P R A V N I C A /a otroke od 3. do 4. let - 1. stopnja ob 16.45 
M A L A P L E S N A Š O L A za otroke od 4. do 6. lel - I. stopnja ob 17.00 
P L E S N A Š O L A Z A O S N O V N O Š O L C E - P O P T E Č A J I 
za učence od 1. do 4. razredov: I. stopnja ob 17.30. 5. stopnja ob 18.30 
za učence od 5. do 8. razredov: 1. stopnja ob 18.30 

P O D I P L O M S K A splošna smer za osnovnošolce ob 19.30 

H I P H O P , J A Z Z B A L E T , i. stopnja ob 17.45 (osnovi« Jšolci) in 
ob 19.00 (srednješolci) 
T E Č A J I D R U Ž A B N E G A P L E S A za odrasle in mladino 
I. stopnja ob 19.30 

Vpis in prijave: pol ure pred pričetkom tečaja. Zamudniki se lahko 
vpišejo na dnini vaji! 

M A L I O G L A S I 
O D D A M O starejšo, »dobro 
ohranjeno spalnico. Tel . : 031/ 
572-122. 

P S I Č K E mešančke, stare 9 
tednov, oddam. Tel . : 8392-813. 

O D D A M O garažo v Kamniku. 
Tel . : 041/691-777. 

O d d a m h i š o n a 

L a z a h pri K a m n i k u 

za m i r n o obrt, biroje 

ali p o s l o v n i prostor 

in stanovanje, 

skupaj 2 5 0 m z . 

T e l . : 8 3 4 7 - 2 6 7 . 

ISCG - IZOBRAŽEVALNO SVETOVALNI C E N T E R 

IN GRAFIČNE DEJAVNOSTI , d.o.o., DOMŽALE 

1230 Domžale, Cesta talcev 10, 
tel.: 01/72-11-082, 

tel./faks: 01/72-12-278 

1. T R G O V S K A Š O L A Ov. s t o p n j a ) ' 

2. E K O N O M S K O - K O M E R C I A L N A 
Š O L A (V. stopnja) 

3. T R G O V I N S K I P O S L O V O D J A (Priprava 
na izpite pri Gospodarski zbornici Slovenije) 

4. G O S T I N S K I P O S L O V O D J A (Priprava na 
izpite pri Gospodarski zbornici Slovenije) 

5. R A Č U N O V O D J A (Priprava na izpite pri 
Gospodarski zbornici Slovenije) 

T E Č A J I : 
- angleški jezik 
- nemški jezik 
- računalništvo 
- začetni tečaj knjigovodstva z računalniško 

podporo 
- higienski minimum 
- varstvo pri delu 
- tečaj za voznike viličarjev 
- krojno-šiviljski tečaj 

DELAVNICA: OCENA TVEGANJA IN IZJAVA 0 VARNOSTI 
za mala podjetja in samostojne podjetnike 

Prijave sprejemamo na ISCG, Izobraževalno svetovalni center 
in grafične dejavnosti, d.o.o., na novi lokaciji v Domžalah, 
Cesta talcev 10, ob ponedeljkih in sredah od 7. do 16. ure, 
ob torkih in četrtkih od 7. do 15. ure in ob petkih od 7. do 14. 
ure ter na tel. št. 01/72-11-082 in 01/72-12-278. 

IEUTEU $90J DENAR KUPOVATI NAJCENEJŠI! 
T E H N I Č N A T R G O V I N A J P B B A 

U s n j a r s k a 9 , K a m n i k 
(nasproti nekdanje tovarne Utok) 
t e l . : 8 3 - 1 7 - 2 0 3 

- m a l i g o s p o d i n j s k i apara t i , , 
s e s a l c i - 1 0 % 

- v o d o v o d n e 
a r m a t u r e - 1 0 % 

- g l a s b e n i s to lpi - 5 % » ^ 
- t e levizor j i - 5 % 
- s a n i t a r n a 

k e r a m i k a - 5 % * 
- b e l a t e h n i k a Q o r e n j e , 1 

C a n d y . . . 
- o l j n i radia tor j i 

I 
in 

POPUSTI VELJAJO PRI PLAČILU Z GOTOVINO 

Možnost nakupa na odloženo plačilo. 

BOGATA IZBIRA ARTIKLOV PO AKCIJSKIH CENAH. 

Brezplačna dostava. 

P O N U D B A V E L J A V M E S E C U S E P T E M B R U . 

I Z D E L O V A N J E 

B E T O N S K I H B L O K O V 

I N S T R E Š N I K O V 

A V B E L J P E T E R , s . p . 

S p . L o k e 8, 1225 L U K O V I C A 

tel. : 01 723 43 47,041 624 215 

N I Z K O G R A D N J E , 

a s f a l t i r a n j e i n t l a k o v a n j e 

d v o r i š č , d o v o z n i h p o t i i n p a r k i r i š č , 

p o l a g a n j e r o b n i k o v i n p r a n i h p l o š č , 

i z d e l o v a n j e b e t o n s k i h i n k a m n i t i h 
o p o r n i h z i d o v - » š k a r p « 

T e l . : 0 1 / 8 3 9 4 6 1 4 

0 4 1 / 6 8 0 - 7 5 1 , 0 4 1 / 8 0 0 - 9 4 6 . 

K L I N I K A 

Z A M A L E Ž I V A L I 

V E T E R I N A R S T V O 

T R S T E N J A K - Z A J C d . o . o . 

U l i c a p a d l i h b o r c e v 2 3 , 

L j u b l j a n a 

Odprta je vsak delavnik od 8. do 20. ure, 
ob sobotah od 8. do 13. ure 

Naroči la sprejemamo na novo telefonsko številko 

0 1 / 5 6 - 5 5 - 1 2 0 . 

A G R O P R O M E T C E R K L J E 

U l . 4 . o k t . 1 0 , C e r k l j e 

t e l . : 0 4 / 2 5 2 6 4 4 0 
Odprtood 7. do 17. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure 

UGODNA PONUDBA: 
- ŽITA (koruza, oves, ječmen, pšenica, sojine 

tropine, sončnične tropine, krmilne moke) 
- VSE VRSTE KRMIL za purane, piščance, 

kokoši nesnice, prašiče, govedo 
- UMETNA GNOJILA 
- sprejemamo naročila za kokoši pred nesnostjo 

in enodnevne piščance 
- MOKA tip 500, 
- SLADKOR U G O D N E C E N E 

V S E Z A K O L I N E 
(naravna in umetna čreva, kolofonija, spile, začimbe) 

R A Z P R O D A J A ^ R I Ž A W « W ^ K S L A B Š E 
K V A R T E T E , primerno za krmo, po 30 SIT/kg. 

C e n e za krmila so t o v a r n i š k e . 

L A N E N C V E T 
t e k s t i l n a t r g o v i n a 

Moste 74 PRI KOMENDI 
tel.: 01/8341-660 

2 . P R e n o D N n A K N e 

S K U K A t f ^ ( u m e t n o "snje) ^ 
NOGAVIC nFANS tttACt 

MAJICE IN ^ 

KOSTIMI 

PUL0VCr?Jl 12 

T ^ O m i H O A 

I Odprto: »ti 9" do 19h, ob sobotah od 8" do 13" | 

R A Č U N O V O D S K E I N F I N A N Č N E 

S T O R I T V E T E R S V E T O V A N J E 

opravljamo za podjetja in samostojne podjetnike. 

Nudimo tudi storitve na področju zapiranja terjatev 

(kompenzacije, cesije). 

Skrbimo za strokovnost in ažurnost. 

PIRMA, d.o.o., Bazoviška 7, Kamnik, tel.: 01/8314-658. 

m i z a r s k e s t o r i t v e 

I Z D E L A V A - M O N T A Ž A - O B N O V A 

K U H I N J E IN D R U G O P O H I Š T V O 

Avbelj Milan s.p., Stegne 1, Moravče 
TEL:01/723 14 76 
GSM: 041/641 446 

Gostišče »Pri Olgi« 
Cibošek Olga 
Moste l/v. Komenda 8341 429 

(P)b 2^-blmci aostišča 

se vsem nosim aoslom iskreno zahvaljujemo 

z a izkazano zaupanje 

in se toph priporočamo tu J i v prihodnje 

AV SERVIS RTV in 

TRGOVINA KONCILIA 

Telefon: 83 91 383 

G S M : 041/715 455 

Vrhpolje 41, Kamnik 

(v gas i l skem domu) 

Odprto: 9"-12", 15M8", 
sobota: 10"-12". 

S A L O N 

K E R A M I K E 

U R A L 

Bolkova 12, H o m e c 

k e r a m i č n e p l o š č i c e 

sanitarna keramika 

pipe 

prenova kopalnic in W C 

z a k l j u č n a dela v g r a d b e n i š t v u 

(parketi, laminati, stropi...) 

k o p a l n i š k o p o h i š t v o po n a r o č i l u 

D N E H ! 

Delovni čas: 
ponedeljek - petek: 

od 8. do 12. ure 
in od 14. do 18. ure 

sobota: od 8. do 
12. ure 



Vstopnice dobite na prodajnih mestih tekstilnih in obutvenih trgovin družbe Vele d.d. oziroma v 

blagovnici Vele D o m ž a l e na oddelku trafika, tel. : 7218 331 

I 
d.o.o. 

Bakovnik 5a, 

Kamnik 

tel.: 830-3500 

faks: 831-2954 

S P L O Š N O 
G R A D B E N I Š T V O 

TEŽKA IN LAHKA GRADBENA 
MEHANIZACIJA 

I Z D E L A V A IN M O N T A Ž A 
M O N T A Ž N I H B E T O N S K I H 

IN K A M N I T I H E L E M E N T O V 

2 0 % POPUST 
za kopalniške bloke, kadi, kopalniške 
omarice, sanitarno keramiko ter ostale 
razstavne eksponate in izdelke iz zaloge 

M a l i G r a d K a m n i k 
* izredna lokacija 
* neposredna bližina glavne avtobusne postaje 
* možnost izbire notranjih materialov. 
* hitra povezava z Ljubljano 
* ugodne cene in plačilni pogoji 
* parkirna mesta zagotovljena! 
* posebne ugodnosti za mlade! 
* Hitra vselitev v vaše novo stanovanje! 
* Možnost nakupa poslovnega prostora! 

V s a m e m c e n t r u p r e l e p e g a m e s t a K a m n i k ! 

Kamnik / na lokaciji gradnje/ 
Usnjarska ulica 6 
Telefon: 01/ 8317 523 P U N d .o .o . 

Ljubljana / nad PGH Kozolec / 
Kersnikova ulica 10a 
Telefon: 01/ 433 50 40 

kopalniška omarica 
ARBA, SAVINI 
bela, 81x71x16 cm 
tfe50CL 

kopalna kad za vzidavo 
PIANO 145, KOLPA 
Sfe.7yi. 

kopalniški blok 
LARA 86 LUX. KOLPA 
H J M 8 2 . 

Smrvbuto prodajni center 

ŠKODA ŠKERJANEC 
K r u m p e r S k a 2 1 , 1 2 3 0 D o m ž a l e 

Tel.:01 724 40 85, fax:01 724 40 84 
E-mail.skoda.skerjanec@siol.net 

I I / 
S o b o t n i o b i s k i v s a l o n u 

B O D O N A G R A J E N I ! 

^ S K O D A * 

0 ^ F A B I A ' * * 

4 s e r v i s n i p a k e t i * 

Olje od 

Pnevmatike od 

Izpušni lonec od 

Zavorne plošč ice od 

Vmmm 

5.500 SIT 
8.500 SIT 

16.900 SIT 
M.800 SIT 

_ J 
W W W . p f U J j f O t . s i 

Kamniški OBČAN •EP 
01/83 91 311 
041/662 450 

Vnaprej znana cena je bistvena prednost naših paketov. 
V ceno je vključena menjava in vrednost materiala, strokovno opravljena 
storitev brez naročanja in čakanja ter brezplačna kontrola 26-ih točk na vozilu, 
za katero prejmete tudi zapisnik z nasveti in pripombami. DDV je vključen v 
ceno. Menjavo olja in pnevmatik opravljamo na vseh znamkah avtomobilov. 

' Peugeot Slovenija si pridržuje pravico do spremembe cen. 
Cena paketa pnevmatike vključuje eno pnevmatiko 
Cena paketa zavorne ploščice vkijufujc plosCice na prednjem paru koles. 
Cena paketa izpušni lonec vključuje zadnji izpušni lonec 

P E U G E O T S E R V I S . T U K A J V E S T E , PRI ČEM S T E ! PEUGEOT 

Rodex d.0.0. 

Rodex, d.o.o., Rovska cesta 2, Radomlje, tel.: 01/722 77 98, 722 88 68, 722 81 31 

METALKA TRGOVINA ^ METALKA 
BLAGOVNICA METALKA KAMNIK VT0/ TRGOVINA 
Šutno 37, tel. 01/850 86 70 * j " — * 

mailto:E-mail.skoda.skerjanec@siol.net
http://WWW.pfUJjfOt.si

